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Trese se gora
V  p o lit ič n e m  ž iv lje n ju  se d ik a to v ; da  im a  d o b ič e k  v la -  

ta mesec, k o  se je  s ic e r  za če la  da, n i  dvom a. U p a n je  na  
p re b u ja t i na rava , k a r  n a p re j sk o ra jšn je  v o lit v e  se  odm ika , 
trese gora, ro d i p a  se  n ič . go spo d a rs tvo  p ro p a d a , v rs t i-  
N a p o v e d i o n o v ih  m a n d a ta r -  jo  se k ra je  d ru žbenega  p re -  
j ih  se v rs t ijo  p o  tekočem  tra - m ožen ja , n a ra š ča  n e s trp -  
ku , P e te r le  p a  je  p re p r ič a n  nost. D o k le j?  
da i z  vsega tega n e  bo n ič . N am es to  č e s t itk  in  p o z o r-  
Sam ozave s tn o  za v ra ča  o č it-  n o s t i ob dnevu  žena  in  m a te r  
k e  in  je  p re p r ič a n , da gospo - je  S c h w a r tz b a r t l p o v z ro č il 
d a rs k i p o lo ž a j le  n i tako  p r a v i v a l o č itk o v  in  jeze. M i  
s lab , za s luge  p a  p r ip is u je  p a  vam , d rag e  žene, m ate re  
v lad i. J e  po tem  400 t iso č  in  dek le ta , ž e lim o  p redvsem  
s ta v k a jo č ih  le  p o l it ič n a  ig ra  b o ljš i v sa kd an  v  d em o k ra -  
s in d ik a to v ?  K j e r  se  p re p ira ta  t ič n i S lo v e n ij i.  P a  n a j vas  
dva, t re t j i d o b ič e k  im a, b i p o m la d a n sk a  u tru je n o s t ne  
la h k o  z a p is a li z a  sp o p a d  m u č i p reveč , 
svo b o d n ih  in  n e o d v isn ih  s in -  j k

Rokomet v Žalcu
R ok om etn i k lu b  P a r t iza n  Ž a le c  b o  v  n ede ljo , 29. 

m arca  1992, o rg a n iz ira l p rvo  d rža vn o  p rv en s tvo  R epu 
b lik e  S lo v en ije  v  rok om etu  za  k a te g o r ijo  s ta re jš ih  p i
on irk . N a  tekm ovan ju , k i bo  v  športn i d vo ra n i osn ovne 
šo le  Ž a lec , b od o  n astop ile  rokom etn e  e k ip e  R K  K r im  
iz  L ju b ljan e, R K  B u rja  iz  Š k o fij, R K  V e len je  in  dom a
č inke iz  R K  P a r t iza n  Ž a lec.

T ekm ovan je  se b o  za če lo  ob  10.00 uri.

Z a g ren jen i smo p ra vza p ra v  m i, k i sm o tako 
že ljn o  ča k a li to  spom ladansko so lato , p o tem  pa 

d e že va ti op o zo r ila , k a k o  je  reg ra t 
k je  se ga  ne sm e n a b ira t i in  kako 

tem e ljito  ga  je  treba  p ra ti. O d p oved a li p a  se mu 
k lju b  tem u nism o. Iščem o m esta, k je r  m islim o, 
da je  on esn ažen je  najm anjše, in  za  k os ilo  a li 
v eče r jo  je  na m iz i ta, do  nedavn a  tak o  op evan i 
spom ladansk i zak lad  v itam in ov . Č e  je  z raven  še 
v ro č  k rom p irček , m alo  česna in  bučno o lje  a li 
o c v irk i so v s i za d ržk i pozab ljen i.

N a  s lik i: V  o k o lic i P o lz e le  reg ra t p r id n o  n a b i
rajo.

T . T avča r

iSDoa istrukturi več sredstev
Poslanci občinske skupščine bodo 26. 

marca razpravljali o predlogu proračuna 
za letošnje leto. Izvršni svet je pripravil 
predlog, v katerem so upoštevali sicer 
številne pripombe z javne razprave, se
veda pa vsem potrebam niso mogli ugo
diti. Kar 80 odstotkov proračunskih 
sredstev namreč zagotavlja le minimalno 
delovanje posameznih porabnikov. Žal 
se bo v letošnjem letu zopet zelo poslab
šalo razmerje javne porabe pa prebivalca

v občinah. Tako je ministrstvo za finance 
Slovenije odmerilo 11.935 SLT za občino 
Žalec, za ljubljanske pa 22.368; sloven
sko povprečje pa je 14.512 SLT. Pripom
be občinske vlade so bile žal neuspešne.

Sicer pa predlog občinskega proraču
na znaša 526.672.000 SLT, za družbene 
dejavnosti je namenjenih 46 odstotkov, 
gospodarsko infrastrukturo 24 in za delo 
upravnih organov 21 odstotkov sredstev. 
Več sredstev kot lani je predvidenih za

gospodarsko infrastruksturo (deponija, 
toplifikacija, kanalizacija in demograf
sko ogrožena območja), ustanovljeno pa 
je bilo tudi nekaj novih strank. Če bo 
sredstev za gospodarsko infrastrukturo 
premalo, projekti pa pripravljeni, bo po
trebno dolgoročno zadolževanje, o tem 
pa bodo odločali poslanci.

Predlog proračuna je sicer usklajen 
med porabniki in možnostmi, še zdaleč 
pa ne zadošča potrebam. jk

190 delničarjev 
ustanovilo
Hmezad banko

e v Letušu
Vodna ujma je pred dvema 

letoma črpališče pitne vode 
v Letušu, ki napaja Letuš, 
Podgorje in Zg. Gorce, precej 
prizadela. Zahtevna sanacija, 
ki. so jo delavci Komunale za- 
klučili pred dnevi, je tekla do
bri dve leti. Sedaj je črpališče 
obnovljeno in opremljeno 
z najsodobnejšo in avtomatizi
rano opremo, ki omogoča ra
čunalniško vodenje, pa tudi 
daljinsko upravljanje. Vodo 
klorirajo in kontrolirajo avto

matsko prek računalnika, po
raba električne energije pa je 
minimalna. Zahtevna dela so 
poleg delavcev Komunale 
opravili Elektroinstalaterstvo 
Ivanc, Gradbeni inženiring 
Vučajnk in firma Feri, vsi iz 
Žalca.

V preteklem letu so v tem 
črpališču načrpali 32 tisoč m3 
vode in z njo oskrbovali 
11560m vodovodnega omrež
ja. Črpališče je povezano pre

ko cevovoda čez Savinjo do re
zervoarja na levem bregu Sa
vinje.

Vrednost obnovljenega čr
pališča je več kot sedem mili
jonov SLT, večino sredstev je 
s kreditom prispevala medna
rodna banka IBRD, del pa ob
čina za sanacijo poplav.

Na skromni slovesnosti je 
črpališče vključil v obratova
nje predsednik IS Boris 
Krajnc.

jk

V Grižah je bila akcija že preteklo soboto, napolnili pa so kar 20 
zabojnikov.

Občinski sekretariat za varstvo okolja in krajevne skupnosti 
obveščajo občane, da bo vsakoletna spomladanska akcija čišče
nja okolja marca in aprila po naslednjem razporedu:

26. 3. do 28. 3. v Letušu in Braslovčah
28. 3. do 31. 3. na Polzeli in v Andražu 
31. 2. do 2. 4. na Gomilskem in v Trnavi 
2. 4. do 4. 4. v Preboldu in Šeščah
7. 4. do 9. 4. v Petrovčah in Galiciji
9. 4. do 11. 4. v Ponikvi in Gotovljah 
11. 4. do 14. 4. v Šempetru in Vrbju
14. 4. do 16. 4 v Žalcu

Delavci javnih naprav bodo v vseh krajevnih skupnostih 
namestili zabojnike na običajna mesta, odvažali pa jih bodo po 
potrebi, zadnji dan akcije pa do 14. ure. Odpadno belo tehniko 
in avtomobilske školjke naj občani odložijo ob zabojnikih.

P re te k li teden  so v  Ž a lcu  
u s ta n ov ili n ovo  s lovensko 
banko, H m ezad  banko, k i je  
zd ru ž ila  sedan jo In tern o  
b an k o  in  H ran iln o  k red itn o  
s lu žbo. U s tan ov ite ljsk i k a p i
ta l v  v iš in i 3,3 m ilijo n a  ecu- 
je v  o z iro m a  337 m ilijo n o v  
to la r je v  je  zd ru ž ilo  ka r  190 
d e ln iča r jev . Ž a le c  je  tako  
p os ta l sred išče s lovensk ih  
bank , m ed  n jim i pa  im a  se
d ež  v  Ž a lcu  le  H m ezad ova  
banka.

D irek to r  H m ezad ove  b an 
k e  M ih a e l G o ličn ik , doseda
n ji d irek to r  In te rn e  banke, je  
na ustan ovn i skupščin i 
p red s ta v il p os lovn o  p o lit ik o  
za  le tošn je  le to , v  k a ter i b o 
d o  im e le  p redn ost d o lg o roč 
n e  n a lo žb e  v  program e, k i 
b od o  tržn o  zan im ive  in  bodo  
za g o ta v lja le  n ova  d e lovn a  
m esta. P oseb n o  bodo  sk rb e li 
tu d i za  va rčeva lce , k a terim  
b od o  n u d ili to la rsk o  in  d e
v izn o  va rčevan je , za to  b od o  
o d p r li v e č  n ov ih  ekspozitu r.

S ic e r  p a  se za  sedanje v a r 
čeva lc e  ne bo  n ič sprem en ilo , 
h ran iln e  k n již ic e  bodo m e
n ja li postopom a.

jk



Žalčani na obisku v Švici
Na ustanovnem zboru Slovice v  Švici je bila tudi 

delegacija občine Žalec pod vodstvom predsednika 
občine Milana Dobnika in predsednika mestne skup
nosti Erana Sadnika.

Konfederacija Slovica je bila ustanovljena v času 
junijske vojne v Žalcu in je pomenila podporo in po
moč Švice k neodvisnosti in samostojnosti Slovenije. 
V  Slovici sodelujejo Slovenci, živeči v  Švici, in Švicar
ji, k i si z vsemi sredstvi prizadevajo za medsebojno 
sodelovanje obeh dežel na področju gospodarstva, kul
ture in turizma.

Naša delegacija je na povabilo županov, g. Jakoba 
Menzija in Rina Kellerja, obiskala občini Bulach in 
Hoehenfeldn, kjer se je seznanila z organiziranostjo in 
delovanjem švicarskih občin, njihove izkušnje pa bodo 
koristile pri oblikovanju novih občin v Savinjski do
lini.

Slovensko-švicarska zveza
V Zurichu je bila 14. marca ustanovlje

na slovensko-švicarska zveza Slovica za 
prijateljevanje in sodelovanje ljudi obeh 
dežel. Udeleženci, ki so zastopali več kot 
petsto članov, so sprejeli resolucijo, ki so 
jo naslovili na vladi v Ljubljani in Bernu.

Ob prisotnosti Antona Beblerja, pred
videnega poslanika v Ženevi, je ustanov
na skupščina izrazila svojo voljo in pri
pravljenost razvijati sodelovanje in iz
menjave na različnih področjih kot tudi 
zagovarjati svobodno in konfederalno 
Evropo miroljubnega sosedstva.

Program v Zurichu je vseboval tudi 
bralni večer z Majo Haderlap iz Celovca

in Paulom Parinom iz Zuricha, razpravo 
o predavanju Marjana Šturma iz Celovca 
na temo Narodna identiteta v večkultur
ni Evropi ter nastop folklornih skupin 
v zabavnem delu večera. Kot gostje Slo
vice so v Švici bivale tudi delegacije poli
tikov iz občin Rogaška Slatina in Žalec.

Informacijski obisk tudi 
v kantonu Thurgau

Občinske delegacije so izmenjale tudi 
izkušnje o vprašanjih demokratične or
ganizacije občin s predstavniki mest Sa- 
lenstein (Turgau), Bulach, Hochfelden in

Zurzach. S švicarskimi občinami so se 
dogovorili tudi o vrnitvi obiskov.

Resolucija, naslovljena na obe vladi, 
zahteva hitro uresničevanje diplomat
skih odnosov, z vzpostavitvijo poslani
štev in konzulatov, ukinitev vizumov, 
ponovno uvrstitev Slovenije v drugi krog 
švicarske zunanje politike, kakor tudi 
sprejem sporazumov o zaposlovanju in 
sociali med obema državama.

Švica naj bi poleg tega posredovala za 
sprejem Slovenije v KEVS in Evropski 
svet. Obe deželi naj bi se medsebojno 
podpirali pri njunih naporih za integra
cijo v evropskem notranjem trgu.

Trautgot Biedermann

Skrbi z napovedmi za odmero dohodnine
V teh dneh se izteka rok za 

oddajo napovedi za odmero 
dohodnine, ki jo morajo letos 
prvič oddati vsi prebivalci 
Slovenije, ki so imeli v lan
skem letu kakršenkoli doho
dek. Zadnji rok za oddajo te 
napovedi je 31. marec.

Martina Praprotnik z žalske 
davčne uprave pravi, da je bil 
odziv na oddajo napovedi 
v prvi polovici marca slab, saj 
so prejeli le okoli dva tisoč do
hodninskih napovedi, priča
kujejo pa jih še 20 tisoč. Sodi, 
da ljudje očitno še niso dojeli, 
da morajo napoved obvezno 
oddati in da se napačno izpol
njena ali manjkajoča napoved 
kaznuje tudi s 25 tisoč tolarji 
kazni.
Ponekod so izpolnjevanje teh

formularjev organizirali kar 
v podjetjih, kjer so bila zelo 
uslužna tamkajšnja računo
vodstva. Problem pa bo verjet
no nastala pri tistih podjetjih, 
ki so na robu stečaja, saj lahko 
sam stečaj povzroči za delavce 
takih podjetij tudi napačno 
dohodninsko napoved.

Izpolnjene napovedi lahko 
občani pošljejo tudi po pošti, 
vendar pa je zaželjen osebni 
stik, saj se lahko morebitne 
napake še popravijo. Za vse 
tiste, ki bodo napovedi poslali 
po pošti in se bo potem izkaza
lo, da so napačno izpolnjene, 
bo veljalo, da so napovedi od
dali, le da bodo kasneje vab
ljeni na razgovor.

Sprejemanje napovedi je po
vezano s precejšnjimi stroški,

saj so morali honorarno zapo
sliti nekaj ljudi, ki bodo spre
jemali obrazce in pojasnjevali 
izpolnjevanje v dneh, ko pri
čakujejo množično oddajanje 
teh napovedi. Na sedežih kra
jevnih skupnosti so se zaposle
ni zelo angažirali, saj nudijo 
brezplačno pomoč pri sestavi 
teh napovedi, prav tako tudi 
v temeljnih zadružnih organi
zacijah, kjer so kmete obvestili 
in pozvali, naj oddajo napove
di kar s plakati in pozivi.

Največ težav pri izpolnjeva
nju napovedi imajo vsekakor 
upokojenci in starejši ljudje, 
ki slabo vidijo in se le stežka 
poslužujejo navodil o izpolnje
vanju in napovedi ne znajo se
staviti ali jim manjkajo kakšni 
dokumenti, zato so običajno

Usposabljanje častnikov
O prenovi nekdanje ZRVS 

v Zvezo časnikov Slovenije je 
bilo že precej napisanega. 
Spremembe v družbi in nova 
zakonodaja na obrambnem 
področju pa prinašajo poleg 
nove zveze tudi novosti pri 
usposabljanju.

Zakon o obrambi in zaščiti 
določa kot nosilca izobraževa
nja rezervnih časnikov in pod- 
časnikov Zvezo častnikov Slo
venije. V zakonu je tudi zapi
sano, da programe usposablja
nja verificira ministrstvo za 
obrambo. Za leto 1992 so to 
storili 18. 2. 1992, ko je pror 
gram sprejela komisija za 
usposabljanje in obrambne 
dejavnosti.

Program usposabljanja Zve
ze častnikov Slovenije za le
tošnje leto lahko razdelimo 
v dva dela, in sicer na del, ki se 
izvaja na republiški ravni in 
del, ki se izvaja na občinski 
ravni. Republiški del je pred
viden kot najširša oblika izo
braževanja prek javnih medi
jev (TV, revija Obramba itd.).

Na ravni občine bodo pro
gram izvajali v okviru občin
ske organizacije Zveze častni
kov Slovenije, v sklop katere
ga sodi tudi strokovno speci
alistično izobraževanje častni
kov in podčastnikov, ki niso 
razporejeni v enote teritorial
ne obrambe, enote za zveze in 
uprave za notranje zadeve.

In ravno pri tem speciali
stičnem usposabljanju (po ro
dovih, službah, specialnostih 
itd.) so novosti. Na to usposab
ljanje rezervni častniki in pod
častniki ne bodo več vabljeni, 
ampak jim bo občinski uprav
ni organ za obrambo poslal 
pozive. Neudeležba je kazniva 
in upravni organi za obrambo 
so dolžni sporožiti postopke 
zaradi neudeležbe pri sodniku 
za prekrške. Na to novost še 
posebej opozarjamo, saj vemo, 
kako je bilo z neudeležbo na 
usposabljanju v preteklosti.

Obveznost udeležbe na 
usposabljanjih pa zahteva od 
Zveze častnikov Slovenije, da 
pripravi zanimiva predavanja 
na visoki strokovni ravni. Te
me, predvidene v programu za 
letošnje leto, so zanimive. Ob 
obveznem sodelovanju uprav

nih organov za obrambo in ob
močnih štabov teritorialne 
obrambe ter njihovih strokov
nih kadrov je občinski organi
zaciji Zveze častnikov Slove
nije dana vsa možnost, da 
usposabljanje izvede v  splošno 
zadovoljstvo vseh.

Vsi, ki ne bodo sodelovali 
v specialističnem usposablja
nju, bodo na ostale oblike 
usposabljanja in dejavnosti

v okviru Zveze časnikov Slo
venije vabljeni kot do sedaj.

Lahko ugotovimo, da re
zervnim častnikom in pod
častnikom v prihodnje ne bo 
več dolgčas, saj nova zveza 
častnikov to s svojim zastav
ljenim programom dela zago
tavlja. Potrebno bo seveda so
delovati, pa ne samo v okviru 
prisile.

Stane Skok

napovedi napačno izpolnjene. 
Precej ljudi se ne znajde pri 
različnih vrstah olajšav, drugi 
nimajo shranjenih računov, da 
bi jih lahko uveljavili ali jih 
mučijo olajšave za otroke, ki 
so v reji in zanje starši olajšav 
ne morejo uveljaviti, še pose
bej pa so stvari zapletene pri 
otrocih ločenih staršev.

Ljudje so večinoma ne zave
dajo, da morajo napisati do
hodninsko napoved, četudi so 
prejeli lani najmanjši honorar. 
To so dolžni storiti tudi otroci, 

• ki prejemajo pokojnino po 
svojih starših, medtem ko po
meni štipendija le zmanjšanje 
davčnih olajšav.

Ker je le še nekaj dni do od
daje dohodninske napovedi in 
je vsi le še niste oddali, se gle
de nejasnosti pri izpolnjevanju 
še vedno lahko obrnete na za
poslene na občinski davčni 
upravi, kjer vam bodo poma
gali vsak dan do 31. marca od
7.30 do 15. ure.

Martina Praprotnik pa pri
poroča vsem tistim, ki bodo 
zamudili rok za oddajo napo
vedi, da jih kljub temu prine
sejo k njim, še preden bodo 
dobili sodni poziv, ki jim bo 
naprtil še večje stroške. Upa, 
da takšnih zamudnikov ne bo 
veliko, prepričana pa je, da bo 
šlo drugo leto s tem že laže.

Dominika Sambolič

Komisija za odlikovanja in priznanja Skupščine občine Žalec skladno s 14. in 21. členom odloka 
o podeljevanju priznanj občine Žalec (Ul. list RS, št. 15/90)

POGOJE IN
r a z p i s u j e

ROK DAJANJA POBUD ZA PODELITEV PRIZNANJ 
OBČINE ŽALEC V LETU 1992.

I.
Komisija za odlikovanja in priznanja Skupšči
ne občine Žalec razpisuje pogoje in rok za 
dajanje pobud za podelitev naslednjih pri
znanj občine Žalec:

1. GRB OBČINE ŽALEC
Grb občine Žalec podeljuje skupščina občine 
za uspehe na področju gospodarstva, umet
nosti, kulture, ekologije, družbenih dejavnosti, 
športa in vseh drugih področij človekovega 
ustvarjanja.
Komisija za odlikovanja in priznanja lahko 
predlaga skupščini vsako leto največ 5 dobit
nikov grbov.

2. PLAKETE OBČINE ŽALEC
Plaketo občine Žalec podeljuje skupščina ob
čine za uspehe, s katerimi se povečuje ugled 

občine na gospodarskem, kulturnem in šport
nem področju, ter za dosežke na drugih po
dročjih. Skupščina lahko podeli plaketo tudi 
za dosežene uspehe na področju obrambe in 
zaščite. Plaketo občine Žalec lahko skupščina 
podeli tudi uglednim gostom oziroma delega
cijam, ki uradno obiščejo občino Žalec. 
Komisija za odlikovanja in priznanja lahko 
predlaga skupščini vsako leto največ 5 dobit
nikov plaket.

Priznanje občine Žalec se podeli posamezni
ku, skupini, organizaciji, podjetju in društvu. 
Priznanja se izročajo na slovesen način.

III.
Pobudo za podelitev priznanja občine Žalec 
lahko podajo fizične in pravne osebe. Pobud

nik za podelitev priznanja sebe ne more pred
lagati za priznanje.

IV.
Predlog za podelitev priznanja mora vsebo
vati:
-  naziv in naslov pobudnika,
-  datum, ko je bil sprejet sklep o pobudi za 
priznanje,
-  ime in priimek ter naslov predlagane osebe 
oziroma naziv in naslov predlagane organiza
cije, podjetja, društva.

Utemeljitev pobude za priznanje mora vsebo
vati:
a) za posameznika:
-  kratek življenjepis z navedbo prejetih pri
znanj (kakšno priznanje je bilo podeljeno) 
s poudarkom na tistih zaslugah, zaradi katerih 
se predlaga za priznanje

b) za organizacije, podjetja, skupnosti, dru
štva:
-  kratek prikaz razvoja in uspešnosti poslo
vanja z navedbo prejetih priznanj (kakšno 
priznanje in kdaj je bilo podeljeno) z utemelji
tvijo tistih dosežkov, zaradi katerih se predla
ga za priznanje;
-  vrsto predlaganega priznanja.

Pobude za podelitev priznanj občine Žalec 
sprejema Komisija za odlikovanja in priznanja 
Skupščine občine Žalec do 30. aprila 1992.

PREDSEDNIK
KOMISIJE ZA ODLIKOVANJA 

IN PRIZNANJA:
Milan Dobnik, prof.

Za zdravje bo treba 
globje seči v žep

Prvi korak k prehodu na 
zdravstveno zavarovalništvo 
pomeni spremembo predvsem 
za zdravstvene zavode in nji
hovo finančno poslovanje, 
medtem ko se sistem pravic in 
obveznosti zavarovancev s 1. 
marcem še ni spremenil. Tako 
bo prehod iz sistema, v kate
rem je država zagotavljala in 
določala raven zdravstvenega 
varstva, k sistemu, kjer bo 
predvsem vsak posameznik 
dolžan skrbeti za svoje zdravje 
v okviru svojih zmožnosti, po
stopen.

Participacije, ki so sedaj še 
v pristojnosti vlade in jih je le
ta nazadnje zvišala pred do
brim mesecem, bomo plačevali 
še do dokončne ustanovitve 
zavoda za zdravstveno zavaro
vanje oziroma zavarovalnice, 
kar naj bi se zgodilo do 1. juni
ja. To pomeni, da bo od takrat 
dalje o obsegu in načinu opro
stitve participacij odločala že 
zavarovalnica, v kateri bodo 
predstavniki tako zavarovan
cev kot delodajalcev.

Zavarovalnica naj bi do za
četka septembra pripravila 
konkurenčne pogoje za uved
bo prostovoljnega zavarova
nja, do konca leta pa naj bi 
sistem participacij, kakršnega 
poznamo sedaj, zamenjalo 
prostovoljno zavarovanje.

Naslednje leto naj bi se 
zdravstvene storitve financi
rale že zgolj iz obveznega in 
prostovoljnega zavarovanja 
oziroma iz doplačil, če zavaro
vanec ne bo dodatno zava
rovan.

Zakon o zdravstvenem var
stvu natanko določa storitve, 
ki bodo v celoti plačane z ob
veznim zavarovanjem, kot tu
di tiste, ki bodo z obveznim 
zavarovanjem pokrite le v do
ločenem odstotku, za preostali 
del pa se bo treba dodatno za
varovali ali doplačati storitev.

V celoti bo, tako kot doslej, 
zagotovljeno plačilo sistema
tičnih in drugih preventivnih 
pregledov otrok, šolske mladi
ne in študentov v času rednega 
študija, žensk v zvezi z noseč
nostjo in drugih oseb iz pro
grama, ki ga bo sprejelo mini
strstvo.

Zagotovljeno bo tudi plačilo 
storitev zgodnjega odkrivanja 
in preprečevanja bolezni, na
dalje otrokom, šolarjem in štu
dentom, zlasti pa otrokom in 
mladostnikom z motnjami 
v telesnem in duševnem razvo
ju. Slednjim bo zagotovljeno 
tudi plačilo zdravljenja in re
habilitacije.

Enako kot doslej bo zago
tovljeno plačilo za svetovanje 
ženskam pri načrtovanju dru
žine, vključno s kontracepcijo 
in storitvami v zvezi z noseč
nostjo in porodom.

Obvezno zavarovanje bo po
krivalo tudi storitve v zvezi 
z nalezljivimi boleznimi, za 
katere je predvideno obvezno 
zdravljenje. Enako velja za 
zdravljenje in rehabilitacijo 
rakastih bolezni, mišičnih in 
živčno-mišičnih bolezni, para- 
plegije, tetraplegije, cerebral
ne paralize, epilepsije, hemofi
lije, duševnih bolezni, razvitih 
oblik sladkorne bolezni, mul-

tiple skleroze in psoriaze. Sem 
sodi tudi zdravljenje in reha
bilitacija zaradi poklicnih bo
lezni in poškodb pri delu, sto
ritve v zvezi z dajanjem tkiv in 
organov za presaditev drugim 
osebam, nujna medicinska po
moč, vključno z nujnimi reše
valnimi prevozi, patronažni 
obiski za zdravljenje in nego 
na domu ter socialno-var- 
stvenih zavodih, zdravila na 
recept, skladno z razvrstitvijo 
zdravil, za določene zavaro
vance pa tudi ortopedski in 
drugi pripomočki.

Prostovoljnega zavarovanja 
in doplačil bodo oproščeni vo
jaški vojni invalidi in civilni 
invalidi vojne. V celoti pa bo 
zagotovljeno plačilo zdrav
stvenih storitev tudi invali
dom, ki jim je priznana pomoč 
pri opravljanju večine ali vseh 
življenjskih funkcij z najmanj 
70-odstotno telesno okvaro ter 
starostnikom nad 75 let, zava
rovancem, ki prejemajo social- 
no-varstveno pomoč in zava
rovancem, ki so z doplačilom 
storitev v koledarskem letu 
presegli znesek, ki ga bo kot 
najvišjega določila zavaroval
nica.

Po novem zakonu bo torej 
večina morala za zdravje seči 
globje v žep, če si bo hotela 
zagotoviti višjo zdravstveno 
raven, kar precej socialno
varstvenih kategorij pa novi 
zakon ne bo prizadel in se za
nje torej ne bo nič spremenilo. 
Upajmo, da se nam z večjim 
deležem, ki ga bomo prima
knili v zdravstveno blagajno, 
obeta odprava kroničnih fi
nančnih kriz zdravstva, ki jih 
je povzročala država s predpi
sovanjem višje zdravstvene 
ravni, kot jo je bila sposobna 
plačati. Sedaj bomo imeli na
mreč zdravja toliko, kolikor 
bomo zanj pripravljeni in spo
sobni plačati, če seveda ne bo
mo sodili v nobeno od social
no-varstvenih kategorij.

V. Ck

Časopis »Savinjčan« izdaja 
ČZP »Savinjski občan«, p. o., 
Žalec, Heroja Staneta 1 
Telefon: 711-433, 711-451, 
Fax: 711-433
Ustanovitelj in izdajatelj: 
Skupščina občine Žalec 
Predsednik izdajateljskega 
sveta: Milan Dobnik 
Uredniški odbor: Franci Ža
gar (glavni urednik), Janez 
Kroflič (odgovorni urednik), 
Janez Cukjati, Nataša Jan, 
Brane Lobnikar, Darko Na- 
raglav, Andreja Žolnir, Hen
rik Krajnc, Adi Vidmajer 
Vodja dopisništva: Vladka 
Cerovšek
Lektorica: Mojca Nahtigal 
Naklada: 13.000 izvodov 
Tisk: D. P. Delo, Tisk časopi
sov in revij, p. o., Ljubljana, 
Titova 35.
Tehnično urejanje: NT&RC 
Po sklepu RK za informira
nje št. 23-91 je Savinjčan 
oproščen TPD.



NOVI POKOIN1NSK1 ZAKON

Nič več mladi v pokoj
Že 10 primerov stekline,
pravi veterinarski inšpektor Peter Šribar

Pri upokojevanju po novem 
pokojninskem zakonu bo tre
ba v prihodnje izpolniti dva 
odločilna pogoja, in sicer sta
rost in zavarovalno dobo, pri 
čemer bo starost odločilnejša.

Glede na to, da je po stari 
zakonodaji naraščalo število 
upokojencev hitreje kot število 
zaposlenih, pa bo po novem 
precej težje priti v pokoj, saj je 
namreč predčasno upokojeva
nje skoraj ukinjeno. Uveljavili 
ga bodo lahko le tisti, ki bodo 
izgubili delo zaradi zunanjih 
dejavnikov, in invalidi, pa še ti 
pod pogojem, če bo moški do
polnil 58 let starosti in imel 35 
let zavarovalne dobe, ženska 
pa 53 let starosti in 30 let za
varovalne dobe.

Polna delovna doba ostaja 
enaka kot doslej; za ženske 35 
in za moške 40 let, ob tem, da 
morajo biti za upokojitev žen
ske stare najmanj 55 let, moški 
pa 58 let.

Starostno se bodo moški 
lahko upokojili z najmanj 20 
leti delovne dobe, ko bodo sta
ri 63 let, in ženske z najmanj

15 leti delovne dobe, ko bodo 
dopolnile 58 let.

Do polne pokojninske osno
ve pa bodo imeli upokojenci 
pravico samo ob polni zavaro
valni dobi.

Starostni pogoj za upokoji
tev se bo podaljševal postopo
ma, in sicer v naslednjih šestih 
letih. Vsako leto se bo starost
na meja pomaknila za pol leta 
navzgor, zakon pa začne velja
ti 1. aprila letos. Tako bodo 
morali vsi tisti, ki bodo 1. 
aprila dopolnili potrebno sta
rost za upokojitev delati pol 
leta dlje kot tisti, ki bodo to 
starost dopolnili 31. marca.

Vsi tisti, ki bodo do 1. aprila 
izpolnili katerikoli pogoj za 
upokojitev, se bodo lahko tudi 
po tem datumu upokojili po 
stari zakonodaji.

Pomembna novost je tudi 
možnost prostovoljnega zava
rovanja, in sicer v času študija, 
služenja vojaškega roka, v ob
dobju odraščanja otrok do 
sedmega leta starosti, za čas 
negovanja invalidnih družin
skih članov in podobno; leta,

porabljena v tovrstne namene, 
pa bo možno tudi odkupiti.

Nova zakonodaja bo pripo
mogla, da bodo pokojnine hi
treje sledile inflaciji in rasto
čim življenjskim stroškom. 
Novi zakon namreč predvide
va, da republiška skupščina 
v začetku vsakega leta ob do
ločitvi prispevne stopnje dolo
či tudi razmerje med povpreč
no plačo na zaposlenega v re
publiki in povprečno starostno 
pokojnino, pri čemer razmerje 
med njima ne more biti nižje 
od 85 odstotkov. Pokojnine se 
bodo tako usklajevale tekoče 
ob zvišanju povprečne plače, 
veljale pa bodo od začetka me
seca, v katerem bodo ugotovili 
rast plač.

V. Ck.

V šestih letih tri leta
Zakonodajalec je predvidel šest let, v  katerih naj bi 

se vsako leto starostni pogoj za upokojitev pomaknil 
za pol leta navzgor. Leta 1997 bodo morali biti torej 
moški, ki bodo imeli 40 let delovne dobe, stari najmanj 
58 let, ženske s 35 leti delovne dobe pa najmanj 53 let, 
če se bodo želeli upokojiti. Postopno starostno poviše
vanje prikazuje naslednja lestvica.

b i o * W I I I
d o  o. trgovsko podjetje Celje
TELEFON: 063/29-144
Razširili smo prodajne po
vršine in prenovili trgovi
no. V aprilu posebna kuhi
nja najboljših proizva
jalcev.
Ugodne cene in plačilni 
pogoji.
Brezplačen prevoz in 
montaža.

Kljub temu da redno cepi
mo, se steklina zopet pojavlja. 
V letošnjem letu smo odkrili že 
deset primerov stekline pri li
sicah, pričakujemo pa, da se 
bo še razširila. V Grajski vasi 
smo odkrili primer steklega 
psa, ki ni bil cepljen. Zato smo 
morali zaščititi lastnika, poseg 
pa nas bo stal več kot sto tisoč 
SLT. Visokim stroškom zašči
te se lahko izognemo le s pra
vočasnim cepljenjem psov. Za
to ni odveč opozorilo vsem 
lastnikom psov, da živali pri
peljejo na cepljenje, ki bo od 
30. 3. do 8. 4. 1992 na običaj
nih mestih. Lastniki, ki imajo 
psa prijavljenega, bodo dobili 
vabilo, za ostale pa velja javni 
poziv s plakati. Ocenjujemo, 
da je v občini neprijavljenih 
več kot 500 psov, ki jih je treba 
cepiti po štirih mesecih staro
sti. Kdor pa bo cepljenje za
mudil, se lahko zglasi na vete
rinarski postaji v Žalcu. V ob
čini je prijavljenih več kot 
3600 psov, zato želimo, da 
lastniki spoštujejo predviden 
program cepljenja. Ker pa je 
bilo lani, kar 150 primerov ra-

Peter Šribar

zličnih popadov ali vgrizov, 
najpogosteje so žrtve otroci, je 
cepljenje psov še kako nujno. 
Vedno več je tudi primerov po
škodb zaradi neprimerne zaš
čite psa s povodcem ali na
gobčnikom. V takšnih prime
rih je še kako pomembno, da je 
žival zaščitena.

Lani smo tudi ugotavljali 
kontaminacijo s težkimi kovi
nami. V ledvicah kokoši smo

našli prekomerno količino 
kadmija, kar je posledica vpli
va kurišč. Zasledili smo tudi 
precej kokošje kuge, ki je bila 
prinešena z zmrznjeno perut
nino s Kosova.

Opravili smo tudi precej 
preiskav pri distribuciji mleka 
in ugotovili, da je bakteriolo
ška kakovost mleka precej 
boljša. Zaradi nevarnosti 
s stafilokokom okuženega
mleka, ki je najbolj škodljivo 
za dojenčke, bomo kakovost 
mleka ugotavljali tudi letos. 
Pri tem pa je pomembno, da 
pravočasno zdravimo krave 
molznice, nam je o delu veteri
narske inšpekcije povedal Pe
ter Šribar.

V pogovoru smo mu postavi
li tudi vprašanje o užitnosti 
regrata, o katerem je zadnje 
čase precej polemike. Peter 
Šribar pravi, da ni priporočlji
vo nabirati regrata ob cestah 
in v bližini naselij, kjer je več
ja možnost vpliva škodljivih 
emisij, prav tako regrata tudi 
ni priporočljivo pretirano uži
vati.

jk

Praznik civilne zaščite

O bdob je

M ošk i Ž en ske

Naj
m anj 

20 le t 
zavar. 
dob .

40 le t 

zavar. 

d ob e

Naj
m anj 
15 let 
zavar. 

dobe

35 le t 
zavar. 

dobe

o d  1 .4 .  d o  3 1 .1 2 .9 2 60,5 55,5 55,5 50,5
od  1 .1 .  d o  3 1 .1 2 .9 3 61 56 56 51
od  1 .1 .  d o  3 1 .1 2 .9 4 61,5 56,5 56,5 51,5
od  1 .1 .  d o  3 1 .1 2 .9 5 62 57 57 52
od  1 .1 .  do  3 1 .1 2 .9 6 62,5 57,5 57,5 52,5
od  1 .1 .1 9 9 7 63 58 58 53

Najhitreje 
in najceneje do 
vozniškega izpita
Avto šola ZŠAM Žalec orga
nizira tečaj cestno-prometnih 
predpisov za A in B kategori
jo 8. aprila ob 15. uri, v učilni
ci Hmeljarska 3 Žalec. Tečaj 
je brezplačen. Za ure voženj 
vam nudimo ugoden kredit. 
Prijavite se lahko na tel. 711- 
492 od 8. do 9. in od 14. do 
16. ure.

Mednarodni praznik civilne 
zaščite, 1. marec, smo v občini 
zaznamovali s pregledom de
javnosti v letu 1991 in načrti 
za leto 1992. Za minulo leto je 
za področje zaščite in reševa
nja potrebno ugotoviti, da je 
bilo izredno pestro, tako po 
vsebinah kakor tudi po meto
dah dela. Do izraza so namreč 
prišli skoraj vsi ukrepi zaščite 
in reševanja. Naštejmo nekaj 
dogodkov, ki so temeljito obli
kovali delo občinskega štaba 
za civilno zaščito, ki koordini
ra vse aktivnosti zaščite in re
ševanja. Celo leto so potekala 
in še potekajo sanacijska dela 
po katastrofalnih poplavah 1. 
novembra 1990. Številni poža
ri v naravnem okolju so nas 
prisilili v široko preventivno

NOVE AVTOMOBILSKE TABLICE, VOZNIŠKA DOVOLJENJA, POTNI LISTI

Ne hitite z zamenjavo, če to ni nujno
Z osamosvojitvijo Slovenije 

smo dobili tudi nove tablice na 
avtomobilih, nova vozniška 
dovoljenja in potne liste. Kako 
poteka zamenjava oziroma iz
daja teh dokumentov in tablic, 
smo povprašali Mirana Kraj- 
ška, vodjo oddelka za notranje 
zadeve na žalski občini.

Odkar so začeli izdajati no
ve avtomobilske tablice, to pa 
je dober mesec dni, so jih izda
li že prek tisoč. Nove tablice so 
daljše od starih. Na njih je po
leg oznake registrskega ob
močja ter kombinacije črk in 
številk tudi grb, za Žalec za
snovan po pečatu iz 14. stolet

ja, ki je veljal za tedanje mesto 
Sachsenfeld in predstavlja or
lova krila ter cvet z lilijo. Gle
de črk in številk bo imel kmalu 
vsak posameznik možnost iz
bire svoje kombinacije. Ven
dar bo pri nabavi tablic, ki jih 
izdeluje Kovinska industrija 
Ig, še naprej prihajalo do 
manjših zastojev, saj je naval 
ljudi, ki želijo imeti nove ta
blice, le prevelik. Miran Kraj- 
šek jim zato priporoča, da me
njajo tablice ob poteku regi
stracije, saj drugače kljub po
večanemu številu ljudi, ki za
menjujejo tablice, položaja ne 
bodo mogli obvladovati.

Izdajati so začeli tudi nova 
vozniška dovoljenja, ki so po
dobna starim tridelnim dovo
ljenjem in so narejena po vzo
ru nemških vozniških dovo
ljenj. So zopet tridelna, od 
skupnega števila voznikov 
v občini, to je 14 tisoč, pa so jih 
izdali že 1200.

Časa za zamenjavo vozni
ških dovoljenj in prometnih 
tablic je dovolj, še dve leti (do 
leta 1994), zato naglica pri za
menjavi ni potrebna.

Za zamenjavo potnega lista 
je treba počakati teden dni. 
Priporočajo pa, da bi ga imeli 
vsaj tisti občani, ki cesto potu

jejo v tujino, saj je z novim 
potnim listom laže pridobiti 
vize kot s starim, jugoslovan
skim potnim listom.

Pravkar so zaključili zbira
nje vlog za pridobitev sloven
skega državljanstva. Zaradi 
odprodaje družbenih stano
vanj so imeli v tem času tudi 
zelo veliko zahtev za izdajo 
potrdil o državljanstvu. Po
stopki za pridobitev novih do
kumentov in tablic pa so po 
besedah Mirana Krajška dosti 
enostavnejši in hitrejši kot 
prej.

Dominika Sambolič

ackijo za zmanjšanje le-teh. 
Oskrba s pitno vodo v nekate
rih zaselkih je že kar stalno 
delo sil zaščite in reševanja. 
Kratka junijska vojna je daja
la utrip že dolgo časa prej, saj 
smo jo pričakali pripravljeni, 
z dokaj visoko stopnjo oprem
ljenosti državljanov s sredstvi 
za osebno zaščito. Usposoblje
na so bila vsa razpoložljiva za
klonišča osnovne zaščite, ter 
izdana navodila prebivalstvu 
za ureditev zaklonišč dopol
nilne zaščite v občini. Ustrez
no smo spodbudili tudi vse so
delujoče v sistemu zaščite in 
reševanja k rednemu izvajanju 
svojih nalog: označevanje jav
nih zaklonišč, šol, vrtcev, 
zdravstvenih postaj z rdečimi 
križi, • pospešena priprava 
zdravstvene službe, trgovskih 
in drugih organizacij zaradi 
nemotene preskrbe prebival
stva so bili zunanji znaki dela 
sil zaščite in reševanja. O pri
pravi na nastanitev prebival
stva, okrbi le-tega, namestitev 
beguncev, prebeglih vojakih, 
o organiziranem krvodajal
stvu, spodbujanju humanitar
nih aktivnosti -  o tem je tekla 
beseda ob praznovanju dneva 
civilne zaščite.

Občinski štab je skupaj z iz
vršnim svetom občine, katere
ga organ je, na slavnostni seji 
ugotovil, da so bile vse prej 
naštete dejavnosti opravljene 
strokovno in profesionalno, 
kar je tudi temeljna naloga de
lovanja zaščite in reševanja 
v prihodnje. Posebej so se pri 
delu izkazali: poveljnik štaba 
CZ občine Žalec Stane Lesjak, 
ki je za svoje delo prejel plake
to civilne zaščite, Zlatko Pri- 
slan in dr. Jože Utroša sta pre

jela srebrna znaka civilne zaš
čite.

Visoka državna odlikovanja 
vsem omenjenim članom ob
činskega štaba civilne zaščite 
in zahvala IS občine Žalec 
vsem silam zaščite in reševa
nja v občini za uspešno oprav
ljene naloge so spodbuda na
črtovalcem zaščite in reševa
nja v občini, saj bomo v letu 
1992 poskusili preurediti svoje 
vrste v učinkovit in racionalen 
sistem zaščite in reševanja ob 
elementarnih nesrečah oziro
ma drugih nesrečah. Če nam 
bo to uspelo, bomo ob letu oso
rej lahko govorili o uspešnem 
letu. Vsi, ki na tem področju 
delamo, pa si ob prazniku ci
vilne zaščite želimo, da svoje
ga znanja in pripravljenosti ne 
bi bilo potrebno nikoli upora
biti.

Henrik Krajnc

UGODNO!
Satelitske antene na 13 
obrokov. Možnost 
priključitve več naročnikov 
(bloki, strnjena naselja) na 
en krožnik. Dostava in 
montaža brezplačni. 
Telefon: (063) 851-930

SERVIS
zamrzovalnikov in 
hladilnikov (vseh vrst) 
menjava izolacij na podu ter 
pooblaščeni servis hladilne 
opreme
Večja popravila -  plačilo na 
obroke
Milan Terglav '
Polzela 137a 
tel.-faks 721-406

Občni zbor invalidov
Na občnem zboru DIO Žalec 

so ugotovili, da je bila dejav
nost društva v preteklem letu 
uspešna. Predsednik društva 
Franc Ribič je povedal, da je 
bilo društvo ustanovljeno pred 
22. leti. Vanj je včlanjenih 
1900 rednih in 1200 izrednih 
članov. Dobro sodelujejo 
z zvezo, s koordinacijo, ZTKO 
in tudi Rdečim križem Žalec.

Vsako leto ob mednarodnem 
dnevu invalidov pripravijo 
izlete za težke invalide in tudi 
razstavo ročnih del članov 
društva. Ob tem prazniku pri
pravijo tudi tekmovanje v ke- 
glanju, streljanju, šahu in ri
bolovu. Lani so podelili več 
kot 190 enkratnih pomoči svo
jim članom, dvanajstim čla

nom so omogočili zdravljenje 
v toplicah, redno pa obiskujejo 
svoje člane na domovih in 
v bolnišnicah.

Ostaja pa vrsta problemov, 
ki tarejo invalide, od zdrav
stvenega varstva invalidov do 
objektov, ki marsikateremu 
invalidu niso dostopni zaradi 
neprimerne gradnje. Invalidi 
tako ne morejo na občino, na 
sodišče, na pošto, v zdravstve
ni dom in še marsikam.

Potrebovali bi tudi osebno 
vozilo za težke invalide, s ka
terim bi jih vozili po nujnih 
opravkih, k zdravniku ali v to
plice. Denarja zanj žal ni.

Še vedno pa so zelo hvaležni 
svojim poverjenikom, ki

opravljajo humano delo v vsa
ki krajevni skupnosti. Pohva
lijo se lahko tudi z delom ko
misije za šport in rekreacijo, ki 
jo vodi Vlado Jager, s šahov
sko sekcijo, s strelci in ribiči, 
pa tudi igralci namiznega te
nisa, ki jih vodi Franci Golob, 
z organizacijo izletov pa se 
največ ubada Albin Štorman.

Na občnem zboru so sprejeli 
finančni program za tekoče le
to, ki je zelo okrnjen, saj de
narja povsod primanjkuje.

Zahvaljujemo se vsem, ki so 
jim doslej kakorkoli finančno 
pomagali, računajo pa tudi, da 
v res težkih gospodarskih ča
sih tudi v prihodnje na invali
de ne bodo vsi pozabili.

&

Adriatic*
zavarovalna družba d.d. 
assicurazioni s.p.a.

pooblaščena agencija

Žalec, Bevkova 6 
Telefon: 712-181, 711-223

VSE VRSTE ZAVAROVANJ
Delovni čas za stranke: delovnik od 8. do 12. ure 
sreda: od 8. do 17. ure
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Kateri stranki bodo volilci dali svoj glas?
V Ljubljani, na fakulteti za 

družbene vede, že mnogo let 
poteka znanstveno raziskoval
ni projekt pod skupnim naslo
vom Slovensko javno mnenje. 
Za razliko od ostalih javno
mnenjskih agencij, ki svoje de
lo opravljajo s komercialnega 
ali pa žurnalističnega vidika, 
se na Centru za raziskavo jav
nega mnenja na fakulteti za 
družbene vede (bivši FSPN) 
s temi raziskavami ukvarjajo 
z raziskovalnega in znanstve
nega vidika. Pristop, ki ni de
terminiran s komercialnega 
(ni naročnika raziskave) niti 
z ideološkega vidika, omogoča

zaradi reprezentativnega 
vzorca populacije kolikor toli
ko objektiven pogled na slo
vensko politično sceno, na de
lovanje političnih strank, na 
volilčevo simpatijo oz. antipa
tijo do njih in na (ne)stabilnost 
posameznih političnih zdru
ženj. Pa si poglejmo nekaj re
zultatov iz zadnje raziskave 
decembra 1991, ko so bili an
ketiranci po celi Sloveniji 
vprašani, kaj menijo o sloven
skih političnih strankah.

Preden preidem na razlago 
rezultatov o (ne)stabilnosti 
posameznih političnih strank, 
se ustavimo pri vprašanju na

stanka (ene izmed) nove poli
tične stranke: Demokratske 
stranke. Po kongresu SDZ je 
prišlo do (pričakovanega) raz
pada »stranke intelektualcev« 
na Demokratsko stranko in 
SDZ -  Narodno demokratično 
stranko. Ali žumalistično 
-  SDZ je razpadla na Bavčar
jevo in Pirnatovo stranko. Po
stavlja se vprašanje, kako so se 
člani bivše SDZ porazdelili 
v novo nastali stranki in ali 
drži trditev pirnatovcev, da so 
dediči stare SDZ. Raziskava 
SJM daje zelo zanimive in za 
nekatere politične veljake po
učne rezultate. Demokratska

Se še spominjate volitev
Kako daleč nazaj se nam da

nes zdijo stari časi?! Toda tega 
se bomo morali kar nekako 
naučiti. Normalni strankarski 
sistemi imajo parlamentarne 
volitve ob iztekih mandatov 
(velikokrat štiri leta) ali pa 
v primerih, kadar ustrezno te
lo ali predsednik razpusti par
lament. Deželne ali občinske 
ali regionalne volitve so po na
vadi v vmesnem obdobju. Po
dobno kot v športu: časovni 
razmiki med olimpijskimi in 
svetovnimi prvenstvi.

V LIBERALNODEMO
KRATSKI STRANKI Žalec 
smo pripravili za vas krajšo 
analizo rezultata volitev iz
1990. leta, in sicer v družbeno 
politični zbor (DPZ v nadalje
vanju) občinske skupščine. 
V občinskem parlamentu ima
mo 75 poslank in poslancev 
(25 v zboru krajevnih skupno
sti, 25 v zboru združenega dela 
in 25 v družbeno političnem 
zboru). Za slednjega smo nare
dili krajšo analizo, kajti obe
tajo se nam podobne volitve, 
kot so bile tiste 90. leta v ta 
zbor, kajti večina slovenskih 
parlamentarnih strank se nav
dušuje za proporcionalen si

stem. Seveda stvar še ni dore
čena; ne vemo še, kakšen pro
porcionalen sistem volitev na
meravajo uvesti v volilno za
konodajo.

Zdaj pa k vsebini naše mini 
raziskave. Kot najbrž Vidite, je 
koalicija DEMOS dobila od 
vseh glasov 52%, kar jim je 
v DPZ prineslo 13 poslanskih 
mest od skupno 25. V koaliciji 
so nastopali KZS (Kmečka 
zveza Slovenije), SDZS (Soci- 
al-demokratična zveza Slove
nije) ter lista DEMOS (na ka
teri so nastopili člani SDZ, 
Slovenske demokratične zve
ze, in člani SKD, Slovenski 
krščanski demokrati). Lista 
DEMOS je tudi zaradi imena 
pobrala spoštovanja vreden 
odstotek glasov. Predvideva
mo, da bi na tokratnih voli
tvah ime liste DEMOS doseglo 
podoben učinek pri volilcih, 
toda tokrat z radikalnim pad
cem. Zanimiv je tudi postopek 
preračunavanja glasov na de
litve sedežev v parlamentu. 
Tako so npr. takratni ZKS- 
SDP za las ujeli tisto potrebno 
vrednost, da so dobili v DPZ 
5 poslancev, medtem ko so bili 
v takratni KZS za las ob četr-

Skupaj shema poslancev po strankarski pripadnosti izgleda takole:
DPZ OBČINE ŽALEC

SZDL ZSMS DEMOS ZKS-SDP
8% glasov 
2 poslanca

22% glasov 
5 poslancev

52% glasov 
13 poslancev

19% glasov 
5 poslancev

VOLITVE 90
DPZ SO ŽALEC

SDP ZSMS SZDL DEMOS SDZS KZS SOS po«aml<Snl

STRANKA DEMOKRATIČNE
PRENOVE ŽALEC

vabi vse zainteresirane občane, da se udeležijo
okrogle mize o

BODOČI ORGANIZIRANOSTI 
LOKALNE SAMOUPRAVE

Na pogovoru bodo sodelovali:
-  Peter BEKEŠ, član predsedstva SDP Slovenije, po

slanec in član komisije za lokalno samoupravo
-  dr. Igor VRIŠER, profesor filozofske fakultete v Ljub

ljani in strokovni sodelavec komisije za lokalno samo
upravo

-  Slavko KOŠENINA, član IS SO Žalec in sekretar za 
občo upravo in notranje zadeve.

Okrogla miza bo organizirana v sejni dvorani Občinske gasil
ske zveze v Žalcu, dne 2. 4. 1992 ob 18. uri.

Vljudno vabljeni!
SDP Žalec

tega poslanca in v takratni 
ZSMS za las ob šestega po
slanca oz. poslanko.

Od takratnih volitev do da
našnjih so v občini ustanovili 
kar nekaj novih občinskih od
borov strank, tako da lahko 
predvidevamo, da bomo na 
naslednjih volitvah imeli bolj 
pestro strankarsko zasedbo, 
tako v občini kot tudi na repu
bliki.

Seveda nočemo zavajati 
bralcev, da bi trdili karkoli iz 
te analize za celotno skupšči
no. Analiza je pač narejena sa
mo za DPZ. Oba ostala zbora 
bi naj bila manj povezana 
s politično trmoglavostjo 
strank, čeravno to ni najbolj 
res. Strankarska disciplina je 
podredila tudi nekatere sploš
ne ali dugačne interese posa
meznega poslanca oz. poslan
ke ali celo interesa okolja, iz 
katerega je bil poslanec izvo
ljen v ta parlament.

Gregor Vovk

Nataša Jan
predsednica
Zelenih

»Zeleni smo doslej bili orga
nizirani kot gibanje pri Libe- 
ralno-demokratski stranki. 
Ker pa za dejavnost potrebu
jemo tudi sredstva, ta pa lahko 
dobimo iz proračuna le kot 
stranka, smo se odločili, da 
ustanovimo območni odbor 
stranke Zelenih Slovenije. 
V Savinjski dolini je veliko 
ekoloških problemov, na kate
re bomo opozarjali in jih pre
našali v občinski parlament. 
Politika nas zanima le toliko, 
da bomo na pravem mestu re
ševali ekološke probleme. Si
cer pa se bomo ukvarjali 
z vzgojo in izobraževanjem, 
osveščanjem, seznanjanjem 
s pripravo hrane na biološki 
način, odstranjevanjem divjih 
odlagališč, akcijami čiščenja 
okolja, sodelovali pa bomo tu
di s hortikulturnimi društvi, 
gozdarji, ribiči in lovci. Skrat
ka, naš cilj je ustvarjati člove
ku prijaznejše okolje,«_je med 
drugim dejala novoizvoljena 
predsednica Nataša Jan.

Ustanovnega zbora sta se 
udeležila tudi Vane Gošnik in 
Peter Jamnikar, ki sta zbra
nim pojasnila programsko 
usmeritev Zelenih.

jk

stranka bi decembra 1991 do
bila 8,1% glasov (od 2078 an
ketiranih Slovencev), kar bi 
pomenilo drugo najmočnejšo 
politično stranko.

SDZ -  NDS pa bi v tistem tre
nutku dobila le 1,0% glasov 
volilcev ali povedano drugače, 
Demokratska stranka bi od 
bivše SDZ dobila 27,5% volil
cev, medtem ko bi SDZ -  NDS 
dobila samo 2,5% glasov ti
stih, ki so aprila 1990 volili za 
»stranko intelektualcev«. Iz 
teh rezultatov sledi, da je vsa
ko izjavljanje prvakov SDZ 
-  NDS o genezi in dediščini 
bivše SDZ milo rečeno nelegi
timno. Vsaj tako kaže javno
mnenjska raziskava, kjer so 
anketirance spraševali, katero 
stranko oz. kandidate katere 
stranke bi volili?

Pa si v nadaljevanju poglej
mo, kako je z ostalimi stranka
mi. Za lažje ločevanje sem po
litične stranke glede na rezul
tate razdelil v tri dele: stabil
ne, stranke z disperznim volil
nim telesom ter na stranke 
v izginevanju ali obrobne poli
tične stranke. V prvo skupino 
prideta najprej obe stranki 
z robov političnega spektra: 
SD Pi SKD. SDP kaže naj več
jo stabilnost volilnega telesa, 
saj bi zanjo glasovalo 47,6% 
volilcev, ki so aprila 1990 že 
glasovali zanjo. Sicer pa je 
SDP decembra 1991 med an
ketiranci dobila največ od
stavkov glasov: 10,7. Na na
sprotni strani pa je SKD s Pe
terletom na čelu, za katere bi 
ponovno volilo 42,0% volilcev. 
Stranki kažeta dobro stabil
nost, ki pa jo ohranjata verjet
no tudi na račun svoje skraj
nosti. V kategorijo stabilnih 
strank se uvrščata še dve 
stranki: to sta SKZ -  Ljudska 
stranka, ki je od volitev aprila 
1990 ohranila 42,4% volilcev. 
Razlago za tako stabilnost 
lahko najdemo v zastopanju 
kmečkega sloja prebivalstva, 
kljub ljudski deklaraciji

stranke. 42,1% volilcev pa so 
ohranili tudi Zeleni Slovenije, 
ki. poleg stabilnosti veljajo tu
di za najbolj simpatično stran
ko v slovenskem političnem 
prostoru.

V srednjo strukturo strank 
z disperznim volilnim telesom 
so se zvrstile tri politične - 
stranke, ki so ohranile od 20,0 
do 30,0% volilcev. Take stran
ke so najprej LDS z 29,5% 
SDS s 23,1% ter nova Demo
kratska stranka s 27,5% gla
sov volilcev. In že smo na kon
cu naštevanja zaenkrat naj
močnejših slovenskih politič
nih strank. Vse ostale stranke, 
od socialistov, SDZ -  NDS, 
Liberalne stranke ter novo 
formiranih parlamentarnih 
strank kot so Krščanski soci
alisti ter SDU, pa igrajo mar
ginalno vlogo, saj niso uspele 
ohraniti več kot 10,0% volil
cev iz leta 1990 ali pa si volil
cev še niso uspele zagotoviti. 
V resni analizi političnega si
stema pa se ne smemo izogniti 
tudi razmišljanj o političnih 
strankah, ki jih raziskava SJM 
ni zajela. To so trenutno izven- 
prlamentame politične stran
ke, ki se bodo še kako trudile, 
da bi si pridobile mesto v novi 
slovenski zakonodajni institu
ciji. Mislim na Krambergerje
vo stranko, saj je Ivan Kram
berger lansko leto na predsed
niških volitvah pridobil začu- 
dojoče veliko število glasov 
Slovenk in Slovencev, pred 
kratkim pa je na ljubljanskem 
tromostovju, ki nekako ni 
Krambergerjevo najmočnejše 
volilno orožje, temu populi
stičnemu politiku skandiralo 
zavidanja vredno število ljudi. 
Toliko jih SDP ali pa SKD ni
sta sposobni spraviti v nekaj 
urah pod Prešernov spomenik. 
Da pa je pred strankami še ve
liko dela, pa priča 45,5% vpra
šanih decembra 1991, ki so iz
javili, da še ne vedo, komu bo
do oddali svoj glas. Sicer pa 
-  naj se boj začne.

P. S.: Pa ne pozabite si prej 
prebrati, kaj pomeni politična 
kultura.

Brane Lobnikar

SOCIALISTIČNA STRANKA

Sprejet osnutek 
programa za letos

Predsedstvo območnega od
bora je sprejelo osnutek pro
grama delovanja v letu 1992, 
ki je z dopolnitvami, glede na 
sedanje družbene razmere, ve
zan na programske usmeritve 
iz predvolilnega programa 
v letu 1990. Koristen vpliv bo 
imela tudi vse boljša povezava 
z republiškim vodstvom stran
ke. Želijo si tesnejšega sodelo
vanja z opozicijskimi stranka
mi v občini in vsemi, ki imajo 
podobna stališča in programe.

Območni odbor stranke ter
ja hitrejše in učinkovitejše re
ševanje gospodarskih in soci
alnih vprašanj. Menijo, da 
v skupščini občine premalo 
razpravljajo in odločajo o go
spodarskih razmerah. Nekate
ra razvojna vprašanja je treba 
zato odločneje zastaviti in se 
ne izgovarjati na to, da občina 
nima več pristojnosti. Čim prej 
je treba sprejeti tudi socialni 
program, kar narekujeta vse 
večja brezposelnost in revš
čina.

V javnosti se pojavlja vse 
več vprašanj in kritik. Mnoge 
zanima, kaj je z javnimi deli 
v naši občini, kako bomo reše
vali vse večjo brezposelnost, 
kako bomo zavarovali delavce 
pred kršitvami osnovnih pra
vic in samovoljo posamez
nikov?

Postavljajo se vprašanja, 
kako se gospodari s sredstvi od 
prodaje stanovanj, kdaj bodo 
pričeli graditi nova stanova
nja, saj vse več mladih nima 
rešenega stanovanjskega 
vprašanja, mnogi pa se bohoti
jo v prevelikih stanovanjih. 
Veliko delavcev je na čakanju

ali so brez zaposlitve, drugi pa 
imajo ob redni zaposlitvi še 
svoja podjetja, popoldansko 
obrt ali druge oblike dejavno
sti, kar jim omogoča dodatne 
zaslužke in bogatenje. Precej 
je nepoštenosti in prikrivanj. 
Ljudje so nezadovoljni s seda
njo davčno politiko, jezijo se 
na prometni davek na živila in 
stvari za otroke. Pospešiti bi 
morali določene popravke teh 
predpisov.

O vseh teh in se drugih zade
vah, aktualnih v današnjem 
trenutku, bodo razpravljali na 
sejah stranke, na javnih tribu
nah in pogovorih, skratka 
povsod, kjer bodo prisotni 
strankarski predstavniki, tudi 
na sejah izvršnega sveta in 
skupščine.

Pomembna naloga v progra
mu je tudi izvedba skupščin
skih in predsedniških volitev. 
Predsedstvo stranke v območ
nem odboru meni, da bosta ta
ko bogata in vsestranska de
javnost naslednice nekdanje 
SZDL kot tudi sedanja na
predna usmerjenost stranke 
pritegnili številne volilce. Še 
naprej pa bodo negovali tudi 
manifestacije, kot sta srečanje 
krajanov na Bukovici v poča
stitev dneva OF in tradicional
no srečanje delavcev in kme
tov iz Revirjev in Savinjske 
doline jeseni na Mrzlici.

Ker je socialistična stranka 
Slovenije pred kongresom, se 
bodo v občini pripravili tudi 
na to delovno srečanje in orga
nizirali predkongresno konfe
renco z obravnavo programa 
in drugih dokumentov.

J. Meglič

Narkomanija
• ■ • V I  v  ••ni bic božji
Dvorana Kulturnega do

ma Polzela je bila 6. marca 
v veliki večini zasedena do 
zadnjega sedeža. Mladi 
krščanski demokrati obči
ne Žalec ter krščanski de
mokrati Polzele so namreč 
organizirali okroglo mizo 
o narkomaniji. Z odra nas 
je pozdravil (sicer nekoliko 
seksistični) napis: »Bogu 
otroci, domovini sinovi, ni
komur hlapci«, dvorana pa 
je bila polna polzelske in 
okoliške mladine. Dr. Ja
nez Cukjati, moderator ve
čera, je obiskovalcem naj
prej predstavil gosta, dr. 
Vesno Novak s psihiatrič
nega oddelka Vojnik tei 
Petra Pregrada, ozdravlje
nega narkomana.

Dr. Vesna Novak, ki je 
povedala nekaj uvodnih 
besed, je priznala, da se 
z narkomanijo pred leti 
v Sloveniji niso ukvarjali, 
ker je veljalo (ideološko) 
prepričanje, da narkoma
nije pri nas ni. Če pa se je 
že pojavil kakšen osebek, 
zasvojen z drogo, pa ga je 
družba (zdravstvo, policija, 
stanovanjska skupnost) 
obravnavala kot garjavega 
psa. Dr. Novakova je med 
drugim dejala: »Že letos 
lahko pričakujemo epide
mijo narkomanije. Žalost
no je namreč, da imajo tudi 
osnovnošolci že iglo v žili.« 
So pa možnosti za zdrav
ljenje odvisnikov od drog 
pri nas zelo slabe. Narko
mane zapirajo v zaprte od
delke psihiatričnih bolniš
nic skupaj z duševnimi bol
niki, metode zdravljenja so 
nedorečene in včasih tudi 
ideološko sporne. Spomni
mo se samo polemik zaradi 
zdravljenja narkomanov 
z metadonom. Upamo lah
ko, da bodo v Ljubljani 
končno odprli oddelek za 
odvisnike, saj imamo v Slo
veniji po neuradnih podat
kih že nekaj tisoč ljudi, ki 
so odvisni od droge.

'  Peter Pregrad, osemin
trideset let star ozdravljen 
narkoman, ki živi skupaj 
s svojim šestnajstletnim si
nom v Ljubljani, je prisot
nim povedal svojo življen- 
sko zgodbo. Popolnoma 
mimo, s solznimi očmi je 
dejal: »V i ne veste, kako le
po je otroštvo. Tudi jaz sem 
ga imel. Potem pa sem do
živel pekel, kakršnega si vi 
tudi predstavljati ne more
te.« Dogodki, zasvojenost, 
strah in stigmatizacija, pa 
policija, obup, iskanje upa
nja, zdravljenje, o vsem 
tem so govorili na Polzeli. 
Mnoga zvedava, pa tudi 
nerodna vprašanja so pri
šla iz publike. Ljudje so za
čeli spraševati o drogah, 
mit o narkomaniji kot o bi
ču božjem je začel izgub
ljati svoj sijaj strašljivosti. 
Kot da se počasi zavedamo, 
da je vsaka znana stvar 
manj strašna kot neznana.

In še nekaj. Kljub do
brim namenom priredite
ljev okrogle mize se mi 
zbuja delen dvom o uspeš
nosti takega delovanja. 
Med navzočimi je bilo 
mnogo mladih in precej 
otrok, ki o narkomaniji do
slej še niso veliko slišali. In 
zaradi tega so se med pogo
vorom izgubili in mu niso 
mogli slediti. Poleg mene je 
v drugi vrsti sedela okoli 
devet let stara črnolasa de
klica, ki je v drobcenih ro
čicah držala prospekt, na 
katerem je s kričečimi čr
kami pisalo DROGA: DA 
ali NE. In ko je prospekt 
ponudila svojemu sovrstni
ku, sem se bal, da ni razu
mela, o čem neki se tisti 
odrasli pogovarjajo. Zato 
nas čaka še veliko dela. Da 
bomo razumeli in da bomo 
znali ravnati.

Brane Lobnikar



Montana zopet samostojno podjetje
Montana, podjetje za pridobivanje in 

predelavo kovinskih rudnin, je po nekaj
letnem skupnem življenju v Gramesu zo
pet samostojno podjetje.

Ker je bil Grames preveč heterogen 
kolektiv, ni imel več prave prihodnosti. 
Težke gospodarske razmere, izguba hr
vaškega in srbskega tržišča, preveč zapo
slenih v skupnih službah je samo še po
spešilo razpad Gramesa. O razmerah in 
načrtih nam je več povedal direktor tega

26-članskega kolektiva Darko Žibret. 
»Najprej bomo morali sodelovati pri po
kritju izgube, prevzeli pa smo tudi tri 
delavke skupnih služb. Odplačati mora
mo tudi investicijski kredit. Slovensko 
tržišče je za naše proizvode že precej 
zasedeno, upamo, da se bomo kmalu vr
nili na hrvaško in srbsko tržišče, naša 
bodočnost pa je na evropskih tržiščih. Za 
proizvode montanit 300 in 2000 se na
mreč zanimajo kupci v Nemčiji, Švici, 
Holandiji in Avstriji. Gre za predelane

rudnine, ki jih polnimo v vreče,namenje
ne pa so za male živali in naravna zdra
vilišča. Količinsko bomo še naprej proiz
vajali največ za cementarne, tovarne 
ploščic, v Avstrijo pa izvažamo surovino 
za maltite.

Zaloge zoolitov so neomejene, z bento- 
niti pa je naš rudnik najbogatejši v Evro
pi. Zato bojazni za obstoj Montane ni, 
usmerjamo pa se predvsem v proizvodnjo 
izdelkov višjega cenovnega razreda,« 
pravi Darko Žibret. jk

Razrešili 
glavnega in 
finančnega 
direktorja

Kljub temu da so v prete
klem letu v Ferralitu poslovali 
pozitivno, delavci niso bili za
dovoljni. Dvomili so v resnič
nost poslovanja. Zaradi tega 
so 11. marca sklicali izredno 
sejo delavskega sveta. Na njej 
so očitali, da poslovanje ni bilo 
tako, kot bi moralo biti. Na 
pobudo delegatov iz enote li
varne so predčasno razrešili 
direktorja ter odvzeli vsa poo
blastila finančnemu direktor
ju in zahtevali uvedbo postop
ka za ugotavljanje disciplin
ske in kazenske odgovornosti.

Istočasno pa so imenovali 
vršilce dolžnosti do imenova
nja novih. Tako je sedaj direk
tor Ferralita Tomaž Uranjek, 
dipl. ing. strojništva. Ob obi
sku v Ferralitu nam je podal 
kratko pismeno informacijo. 
Povedal je, da se trudijo, da bi 
vsi poslovni in proizvodni to
kovi tekli še naprej normalno, 
da se zaradi sprememb ne bi 
znašli v finančnih težavah. Re
zultate poslovanja raziskuje 
ustrezna komisija in ko bodo 
rezultati znani, bodo o tem ob
vestili javnost in tisk. Zaradi 
tega pa ne želijo dvigovati 
prahu, kot je bilo rečeno, saj 
menijo, da bi jim to utegnilo 
škodovati pri nadaljnjem delu.

Lastninjenje po svoje
Čeprav nas je na zadnji ti

skovni konferenci nekdanji di
rektor potolažil, da se stvari 
pri njih odvijajo dokaj nor
malno, pa izgleda, da le ni vse 
tako, kot bi moralo biti. Polo
žaj se je zaostril ob registraciji 
novih podjetij. V podjetju je 
finančna kontrola SDK, ki 
skuša ugotoviti čudno poslo
vanje njihove firme v Egiptu 
in ločene ljubljanske firme, ki 
se je z novim letom ločila, pa 
za doto odnesla kar veliko os
novnih sredstev. Tudi po zago

tovilu ing. Podbregarja ob
ljubljenega dotoka sredstev za 
delo v Egiptu ni, čeprav se sam 
še naprej »sprehaja« na relaci
ji Žalec Aleksandrija, delavci 
pa nimajo denarja niti za 
plače!

Stvari pa si razlagajo neka
teri tudi po svoje. Tako je nji
hov komercialist, ki je na ča
kanju, enostavno odpeljal iz 
firme osebni avto R-25, češ da 
že dalj časa ni dobil plače, ko 
se je mudil v Egiptu. Kaj je

tam napravil za firmo, pa ni 
pojasnil, ali pokazal, kaj ima 
od tega Grames. Čudna pa je 
tudi usoda drugega osebnega 
avtomobila znamke Audi, ki 
so ga odpeljali v Celje zaradi 
prodaje, od tam pa ga je »nek
do« od Gramesovih odpeljal 
neznano kam.

Zaradi takega stanja pa ne 
bo zmanjkalo dela finančnemu 
inšpektorju kakor tudi krimi
nalistom UNZ Celje, ki razi
skujejo stanje v tem podjetju.

I. Jurhar

Kozmetika Charly vas vabi
Joca Novak je v Žalcu odprla prodajalno kozmetike Charly. 

Z bogato izbiro najrazličnejših domačih in uvoženih preparatov 
je tako popestrila ponudbo kozmetike. Če kozmetike Charly še 
niste obiskali, vam priporočamo, da jo obiščete na Šlandrovem 
trgu v Žalcu, Jocin nasvet vam bo olajšal nakup.

Delajo normalno, da bi bile 
spremembe čim manj boleče. 
Kot nam je povedal v. d. direk
torja, trenutno niso polno za
sedeni, saj se zavedajo, da so 
livarske kapacitete v Slovenije 
predimenzionirane. Delajo po 
evropskih merilih in se prila
gajajo tržišču, saj je kar 70 od
stotkov njihovih kupcev zah
tevnega zahodnega tržišča.

I. J.

Pizzerija Raj
Gostilna Pečovnik v Malih Braslovčah ima od minulega petka nova najem

nika. Za to dejavnost sta se odločila Darko Bršek in Borut Cizej. Gostišče sta 
preuredila in danes gostom nudita v prijetnem ambientu pijačo in jedačo.

Kolektiv pizzerije Raj nudi testenine po italjansko, več vrst pizz, jedila po 
naročilu in seveda ponujajo tudi več vrst prilog in nekaj hitro pripravljenih jedi.

Gostilna je odprta vsak dan od 8. do 22. ure, hitro lahko postrežejo tudi skupine 
do 40 ljudi, v poletnem času pa bodo uredili tudi vrt, ki je v prijetnem okolju.

Trgovina Don Juan in rent a car
V Soseski 5 v Žalcu, natančneje v obrtni coni, je Mateja Hribar odprla 

trgovino, v kateri najdete marsikaj zanimivega za darilo: usnjeno galanterijo, 
igrače, nakit in bižuterijo. Najbolj pa je dobrodošla bližnjim stanovalcem tra
fika, v kateri dobite časopise in revije, ne manjka pa tudi cigaret in različnih 
papirnatih izdelkov. Po ugodnih cenah pa vam nudijo tudi kataloško prodajo 
pohištva. Če pa potrebujete avto za službeno ali zasebno pot, pokličite na tel. 
711-380, saj je v trgovini tudi poslovalnica rent a car. Prodajalna Don Juan, ki je 
odprta vsak dan od 8. do 20. ure, v soboto pa od 8. do 12. ure, vas vabi in se 
priporoča za obisk.

F E R R A L I T
ŽALEC

Žalskega tabora 10
T e l e f o n :  0 6 3 / 7 1 3 - 1 3 1 ,  fax: 7 1 1 - 4 0 7
Glede na napovedano sušno leto in vse večjo odvisnost 
od lastnega pridelka hrane se želimo tudi mi vključiti 
v realizacijo boljše prihodnosti Slovenije.
Kot podjetje z dolgoletno tradicijo izdelave črpalk vam 
nudimo po zelo ugodnih cenah proizvode iz

NAMAKALNEGA PROGRAMA
-  traktorske črpalke tip:

T Š  -  1 0 0 0 ,  pritisk 5 - 7  b a r o v
T š  -  2 0 0 0 ,  pritisk 5 - 7  b a r o v
V T P  -  12, pritisk 1 2  b a r o v
T Š F  -  1 3 0 0 ,  pritisk 5  barov, z a  g n o j e v k o

-  rolo sisteme tip:
R O L O  50, n a m a k a l n a  dolžina 2 1 2  m  
R O L O  67, n a m a k a l n a  dolžina 2 9 0  m  
R O L O  75, n a m a k a l n a  dolžina 3 2 0  m

Možnost plačila z brezobrestnim kreditom 
v treh obrokih.
Informacije: FERRALIT ŽALEC, telefon: 063/713-131, int. 32, 
fax. 063/711-407

Trgovina in storitve Cizej
V Parižljah v KS Braslovče je Ivan 

Cizej odprl podjetje za trgovino, in
stalacije in storitve v sodelovanju 
s Kovinotehno Celje. Na otvoritvi, 
kjer se je zbralo veliko krajanov, je 
govoril najprej Djordje Erdeg, vodja 
programa fransizing, ki je poudaril, 
da je ta trgovina že štirinajsta, s kate
ro sodeluje Kovinotehna Celje na tak 
način.

V imenu KS Braslovče je spregovo
ril predsednik sveta KS Dušan Gori
čar, ki je povedal, da je to že deseta 
zasebna trgovina, ki je odprta v kra
jevni skupnosti, vendar prva takšne

vrste, kot je trgovina Cizej. Lastnik 
trgovine Ivan Cizej nam je povedal, 
da je v njihovi trgovini na voljo ves 
vodovodni material, vse, kar se potre
buje pri vgradnji ogrevalnih naprav. 
Kupcem bodo kupljeno blago po želji 
tudi montirali, saj je lastnik trgovine 
tudi vodovodni inštalater in je znan 
v svojem poklicu kot vesten, kvalite
ten in ne predrag, kar je za današnji 
čas bistveno. Kupcem tudi svetujejo, 
za potrebe in želje naročnikov bodo 
pripravili tudi izvlečke iz projektov 
itd.

Na sliki: Del trgovine Cizej

Za šport in prosti čas
V okviru podjetja Sanles iz Žalca so bivšo 

prodajalno Nino spremenili v  trgovino, ki nudi 
vse za šport in prosti čas. Posebnost trgovine so 
copati Rebbok in konfekcija Champion. Proda
jalno vodi Dare Medvešek, znani bivši športnik, 
odprta pa je od 9.30 do 13, in od 15. do 18.30 
ure. Trgovina ima tudi telefon, zato lahko po
kličete na številko 711-312.



KOMPAS IN SAVINJČAN PO EVROPI

Avstrija-Liechtenstem-Švica
Ko smo pripravljali program potovanj 
po Evropi za letošnje leto, smo imeli 
v mislih vedno večje finančne težave. 
Zato smo se odločili za program, ki bo 
sprejemljiv za vsakogar, predvsem pa 
bo tudi zanimiv.

Najprej se bomo podali na tridnevno 
pot v najlepše dežele Alp. Od 24. do 26 
aprila vas torej vabimo v Avstrijo, L i
echtenstein in Švico. Med številnimi 
zanimivostmi naj omenimo le nekate
re. Najprej se bomo ustavili v  svetovno 
znanem smučarskem središču Kitzbu- 
ehlu, v Inbrucku pa si bomo ogledali 
mestno cerkev in zlato strešico. Seveda 
pa je vožnja po dolini reke Inn in skozi 
predor Arlberg prijetna in zanimiva.

Prvi dan potovanja bomo zaključili 
v Liechtensteinu, miniaturni kneževi
ni ob Renu.

V Švici si bomo najprej ogledali eko
nomski, kulturni in turistični center 
Luzern, mesto z bogatimi baročnimi 
stavbami in znamenitim lesenim po
kritim mostom, ki se nahaja ob jezeru 
štirih kantonov. Povzpeli se bomo tudi 
na 2000 m visoko goro Pilatus, od ko
der se najlepše vidijo štiri jezera in 
centralna Švica. Posebnost izleta pa 
bo srečanje z zdomci in maša, ki jo 
bosta vodila pater Robert in Ivan Ar
zenšek v največjem švicarskem romar
skem središču Einsiedeln.

Naslednji dan si bomo ogledali še 
Zürich, se peljali ob Bodenskem jeze-

ru, si ogledali znamenit park Mainau, 
nato pa se bomo podali proti 
Miinchnu. Po krajšem postanku bomo 
krenili proti domu.

Toliko o poti. Seveda pa pripravlja
mo še marsikaj zanimivega, nagradne 
igre in žrebanja, poskrbeli pa bomo 
tudi za kavico Tropic in dobro kaplji
co. Tudi laškega piva ne bo manjkalo.

In kakšna je cena? Prevoz, organiza
cija in dva polpenziona za eno osebo 
znašajo 295 DEM v tolarski protivred
nosti. Prijave zbira Kompas Žalec, tel. 
714-155, dodatne informacije pa lahko 
dobite tudi v našem uredništvu, tel. 
711-433, in pri Ivanu Arzenšku, tel. 
776-694.

Zeleni vabijo 
k sodelovanju

Vabimo vse, ki ste prijazni 
do narave, jo znate spoštovati 
in bi jo radi obvarovali vsaj 
tako čisto, kot je: ekološka 
društva, komisije za varstvo 
okolja KS, ribiške družine, če
belarje, lovce, planinska in tu
ristična društva, hortikultur- 
nike, kinologe, bioprideloval- 
ce, vrtičkarje, družine na vi
šinskih kmetijah, interesne 
skupine ekologov na šolah, za
sebna vrtnarstva!

Zbiramo vaše podatke oz. 
naslove za medsebojno kon- 
taktiranje in informiranje. Če

v naravi opazite nepravilnost, 
ki je posledica človeške brez
brižnosti, nas, prosim, o tem 
obvestite. Pa tudi sicer nam 
lahko dajete pobude, mnenja, 
sporočila, ponudbe, kajti učin
koviti bomo le, če bomo med
sebojno sodelovali.

Po končanih očiščevalnih 
akcijah v KS bo potekala sredi 
aprila očiščevalna akcija bre
gov Savinje in pritokov. Prik
ljučite se akciji, o kateri vas 
bomo še naknadno obvestili. 
Naš naslov: ZELENI Sp. Sa
vinjske doline, p. p. ZELENI, 
63310 Žalec.

Novo komunalno odlagališče še letos
Krajani Ložnice bodo 1. aprila zaprli sedanje odlagališče

Poslanci občinske skupščine so se na 
osnovi strokovnega predloga odločili za 
novo deponijo komunalnih odpadkov 
v Prepovedanem hribu pri Ložnici. Med 
šestimi možnimi lokacijami so strokov
njaki Smelta, Save Projekt iz Krškega in 
firme Saubermacher iz Avstrije predla
gali to lokacijo zaradi najprimernejše se
stave tal, oddaljenosti od naselij in eko
nomske računiee. S to lokacijo pa se ne 
strinjajo krajani Ložnice zaradi doseda
njih težav z obstoječim odlagališčem. Že 
večkrat so zahtevali, da se sedanje odla
gališče zapre, saj za odpadke ni več pro
stora, precej pripomb pa imajo tudi na 
račun upravljalca Javne naprave Celje. 
Na zboru krajanov so sprejeli sklep že 
pred meseci, da dovoljujejo dovoz od
padkov samo še do prvega aprila. Sedaj

je že jasno, da nove deponije ne bo do 
tega roka, neuspešni pa so tudi pogovori 
s celjsko občino o začasnem odvažanju 
odpadkov v Celje. Zato krajani Ložnice 
grozijo s fizično zaporo sedanjega odla
gališča, ki jo pripravljajo za prvi april.

»Pripombe in zahteve krajanov so sicer 
upravičene, mi pa v tem trenutku še ni
mamo nove deponije. Iskanje najprimer
nejše lokacije je bilo precej zahtevno in 
tudi dolgotrajno. Imamo že tudi idejni 
projekt. Nanj so imeli nekatere pripombe 
predstavniki Zavoda za naravno in kul
turno dediščino, ki pa jih bomo do pro
jekta v celoti upoštevali. V pripravi so že 
tudi programske smernice in tako raču
namo, da bi konec letošnjega leta že lah
ko začeli urejati novo odlagališče. Pred

tem pa moramo seveda opraviti še javno 
razpravo, zgraditi pa tudi novo cesto. 
Sredstva za to so predvidena v občin
skem proračunu. Prejeli smo pripombe 
krajanov Ložnice in tudi nekatere nove 
predloge, vendar smo prepričani, da je 
lokacija v Prepovedanem hribu najpri
mernejša in tudi najhitreje rešljiva. Pro
stora na sedanjem odlagališču resnično 
ni več veliko in če želimo ustreči zahtevi 
Ložničanov o zapori sedanjega, potem 
moramo zelo pohiteti s pripravo novega. 
Med tem pa smo že prepovedali odlaga
nje industrijskih odpadkov, ker moramo 
razpoložljiv prostor ohraniti predvsem 
za gospodinjske,« nam je o problematiki 
komunalnega odlagališča povedal Vinko 
Debelak, sekretar za gradbeništvo in 
varstvo okolja. jk
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Trgovsko podjetje 
GALA trade d.o.o.
Mariborska 128, Celje

Prodajalna Gala Šempeter

Pripravili smo presenečenje za vas:

B R E Z P L A Č N O  
P O K U Š N J O

kakovostne kapljice iz vipavske kleti 
in okusnih mesnih izdelkov Mesne industrije pri

morske iz Nove Gorice.

Z veseljem pričakujemo vaš obisk 
27. 3. 1992 qd 10. do 17. ure.

Setveni koledar za april 1992

Razglasitev rezultatov 
fotografskega natečaja

V prejšnji številki Savinjča
na je LDS Žalec razpisala na
gradni fotografski natečaj na 
temo Savinje in njenega po- 
brežja. Razpisane so bile tri 
nagrade.

Žaradi premajhnega števila 
prijavljenih kandidatov (na 
natečaj sta poslala svoje foto
grafije samo dva kandidata) se 
je komisija odločila, da po 
normalnem natečajnem ključu 
ne more podeliti nobene od 
nagrad.

Glede na dejstvo, da so foto
grafije enega od sodelujočih 
kandidatov v natečaju smisel

no in kompozicijsko ustrezne, 
se je komisija odločila, da po
deli odkupno nagrado za tri 
fotografije g. Mateju Kamič- 
niku iz Pariželj 149, pošta 
Braslovče, v višini 3000,00 
SLT. Gospodu Kamičniku bo
do ob javni predstavitvi publi
kacije o Savinji predstavniki 
OO LDS izročili tudi prilož
nostno praktično darilo. Avto
rizirane fotografije bodo ob
javljene tudi v publikaciji.

Za natečajno komisijo 
pri OO LDS Žalec: 

predsednik komisije 
LJUBO KORBER

Ni v ponos kraja
Med velika črna odlagališča vsega mogočega sodita tisto na 

Polzeli pod Vimperkom in ob cesti Sempeter-Sešče. Na obeh so 
pred leti odgovorni v krajevni skupnosti postavili opozorilne 
table, da je odlaganje odpadkov prepovedano, a kaznovanje ni 
zaleglo. Nepridipravi so celo table odstranili, eno in drugo 
odlagališče odpadkov se širi. Odgovorni v obeh krajevnih skup
nostih bi morali v teh prvih spomladanskih dneh nekaj ukreniti. 
Obe smetišči bi bilo potrebno v najkrajšem času sanirati.

Škropljenje sadnega drevja

1. sreda cvet do 10., od 11. list
2. četrtek list
3. petek list do 18. ure
4. sobota plod od 14. ure
5. nedelja plod
6. ponedeljek korenina od 6. ure
7. torek korenina
8. sreda . _ ' '
9. četrtek cvet od 7. ure

10. petek cvet od 8. do 21. ure
11. sobota list
12. nedelja plod od 9. do 17. ure
13. ponedeljek -
14. torek plod do 18. ure
15. sreda korenina
16. četrtek korenina
17. petek _
18. sobota _
19. nedelja cvet do 9., od 10. list
20. ponedeljek list
21. torek list do 20. ure
22. sreda plod od 7. ure
23. četrtek plod
24. petek plod
25. sobota list do 12., od 13. korenina
26. nedelja korenina do 16., od 17. cvet
27. ponedeljek cvet
28. torek cvet do 18., od 19. list
29. sreda list do 6. ure
30. četrtek list

Mnogo pretoplo vreme ko
nec februarja in v prvi polovici 
marca je prebudilo vegetacijo 
in tudi ljudi, da smo začeli de
lati na vrtovih, njivah in sa
dovnjakih.

Takoj po pripravi zemlje za 
setev in po čiščenju travnikov 
se spomladi najprej spomnimo 
predspomladanskega škrop
ljenja sadnega drevja in vinske 
trte.

Tudi tisti, ki imajo na vrto
vih le nekaj sadnih dreves, 
opravijo vsaj to prvo škroplje
nje, četudi kasneje ne škropijo 
niti proti škrlupu niti proti 
škodljivcem. Poudariti je tre
ba, da to ni vedno dobro. Vsa
ko škropljenje, posebej pa še 
tisto, pri katerem uporabimo 
insekticid, mora biti usmerje
no. To pomeni, da vemo, kaj 
škropimo in da je proti temu 
škodljivcu zares potrebno 
škropiti.

Tako se za škropljenje vedno 
odločimo na osnovi pregleda 
posevka, kulture ah nasada. 
Ker mnogi pridelovalci sami 
ne poznajo škodljivcev in bo
lezni, mnogokrat pa tudi ke
mičnih sredstev ne, je pripo
ročljivo, da se obrnejo po na
svet k strokovnjakom. Naj to 
ne bodo samo prodajalci, pri

katerih dobimo kemična sred
stva za varstvo rastlin, pač pa 
predvsem svetovalci Kmetij
ske svetovalne službe Sloveni
je (dosegljivi so v ulici Žalske
ga tabora 1 in na Inštitutu za 
hmeljarstvo in pivovarstvo 
Žalec) ter strokovnjaki v  kme
tijskih zadrugah.

Večja posestva v družbeni in 
privatni lasti dajejo v pregled 
vzorce vej iz svojih sadovnja
kov na IHP v Žalcu, kjer ugo
tovimo prisotnost jajčec uši in 
pršice ter kaparja. Na podlagi 
tega pregleda se nato pridelo
valci odločijo, ali bo predspo- 
mladansko škropljenje po
trebno ali ne.

V letošnjem letu smo na pre
gledanih vzorcih našli soraz
merno majhno število jajčec 
rdeče sadne pršice. Vsem, ki 
imajo le-teh pod 1000 na en 
meter pregledanih vej, spo
mladi ne bo treba posebej 
škropiti z akaricidom. Proti 
pršicam lahko uporabimo pri
pravek apollo še pred izlega- 
njem ličink, pripravek nisso- 
run pa v začetku izleganja li
čink rdeče sadne pršice.

Na vrtovih se za škropljenje 
odločimo tudi glede na izkuš
nje iz prejšnjih let. Če smo 
imeli močan napad pršic, uši

ali celo kaparja, je velika ver
jetnost, da se bo letos ponovilo 
isto.

Predspomladansko škrop
ljenje bomo opravili proti 
vsem škodljivcem, ki bi nam 
zmanjšali rodni nastanek in 
pridelek, v drugi polovici mar
ca. Čas škropljenja premika
mo v skladu z razvojem vege
tacije. Jablane in ostalo sadno 
drevje morajo biti v fazi C3-D, 
ko se začno odpirati brsti, pa 
do takrat, ko postanejo vidni 
vršički prvih zelenih lističev. 
Ti so še srebrne barve, dlakavi 
in zato to fazo imenujemo sta
dij mišjega ušesa.

Pri škropljenju v tem času 
bom poleg kaparjev, raznih 
gosenic ter jajčec listnih uši in 
pršic uničili tudi hroščke 
-  cvetožerje, ki lahko močno 
zmanjšajo rodni nastavek. 
Zgodnejše škropljenje jih ne bi 
zadelo, kasnejše, ko se začno 
odpirati cvetovi, pa je lahko 
škodljivo za ozelenelo listje.

V trgovinah boste našli belo 
olje (bijelo ulje), ki ga lahko 
uporabite v koncentraciji 5% 
(5 dl na 101 vode) za škropšlje- 
nje sadnega drevja v predspo- 
mladanskem roku proti ka
parjem, bolšicam in sadnim 
pršicam. Pri tem pazite, da je

temperatura nad 0 tl C in da 
je sadno drevje v stadiju C3 do 
D. To je samo mineralno olje, 
brez dodanega insekticida, in 
je med tovrstnimi pripravki 
ekološko najbolj sprejemljiv.

Mineralnemu olju je dodan 
insekticid v pripravku folidol 
olje, ki ga uporabite v koncen
traciji 0,5% (0,5 dl na 101 vo
de) ali oleoultracid v 0,3% 
koncentraciji (0,3 dl na 101 vo
de) za pečkato sadje in košči- 
často sadje, za vinsko trto pa 
v koncentraciji 0,3 do 0,4%.

Na koščičastem sadju boste 
s tem zatrli uši, pršice, bresk- 
vinega in slivovega kaparja ter 
breskvinega zavijača. Na vin
ski trti pa boste zatrli pršice, 
kaparja, grozdnega sukača in 
zemljemerko.

Pri škropljenju jablan in 
hrušk dodamo še cuprablau 
z v koncentraciji 0,2%-0,3% 
(0,2 do 0,3dag/101 vode).

Na breskvah in marelicah 
uporabimo v tem stadiju raz
voja proti kadrovosti delan SC 
v koncentraciji 0,1.% (0,1 dl/ 
101 vode) ali dodine 0,1% ali 
radotiram 0,3%. Škropljenje 
po enem tednu do 10 dni pono
vimo, posebej če je v času od
piranja brstov hladno in de
ževno vreme.

Pri češnjah in višnjah pa do
dajte cuprablau Z (0,3%) ali 
katerega od ostalih bakrovih 
pripravkov v skladu z navodili 
proizvajalca. Vlasta Knapič 

IHP Žalec



Obnova vodovoda
Po programu krajevnega samoprispevka v KS Prebold tudi 

letos nadaljujejo obnovo vodovoda. Letos je na vrsti Latkova 
vas, saj bo tu tudi letošnje praznovanje krajevnega praznika. 
Sicer pa je že znano, da se izvajanje programa samoprispevka 
usklajuje s praznikom, kar omogoča, da vas, kjer se praznik 
praznuje, dobi kakšno pomembno pridobitev.

Trenutno v Latkovi vasi ob
navljajo skupno 1250 tekočih 
metrov cevovoda v skupni 
vrednosti 4,200.000,00 SLT. 
Krajevna skupnost je zagoto
vila potrebne cevi v vrednosti
1.050.000. 00 SLT. Sredstva
samoprispevka znašajo
1.000. 000.00 SLT, SOB Žalec 
pa je s sredstvi amortizacije 
ter razširjene reprodukcije za
gotovila 2,150.000,00 tolarjev. 
Obnovljeni vodovod bo s cev
mi, ki so za 50% večje kot 
prejšnje, zagotavljal krajanom 
te največje vasi v KS in občini 
zadostno količino pitne vode.

Krajevni samoprispevek se 
je že močno prevesil v drugo 
polovico. Rezultatov ne manj
ka, še več, program se izvaja

po načrtu in se v celoti tudi 
uresničuje. Verjetno ne bo ni
kogar, ki bi mu bilo ob izteku

samoprispevka žal za sred
stva, prispevana v ta namen. 
Res pa je tudi, da pri konkret
nih akcijah prihaja še do do
datnega zbiranja sredstev, ki 
tako sredstva samoprispevka 
le še oplemenitijo. Žal pa se ob 
takšnih akcijah dodatnega 
zbiranja dogaja, da dajo bolj 
velikodušno tisti, ki imajo 
manj, kot tisti, ki imajo veliko. 
Seveda pa to velja le za neka
tere.

D. N.

Pomagajte Branku Sevšku
Za Branka Sevška iz Matk 

63 je bila tista noč, 23. febru
arja letos, usodna. Ogenj je 
v nekaj minutah uničil njego
vo hišo. Rešil se je le s tistim, 
kar je imel na sebi.

»Branko je star 57 let in je 
invalidski upokojenec,« nam 
je prejšnji teden pripovedoval 
Robert Germadnik, ki se je ob
vezal, da bo pomagal z drugi
mi, da bo Branko še letos imel 
nov dom. Danes Branko Sev- 
šek živi pri sestri Gabrijeli, ki 
ima v bližini še nedokončan 
vikend. Tam ni vode ne elek
trike. Po besedah Roberta 
Germadnika je akcija za po
moč že stekla. Občinski odbor 
RK v Žalcu, socialno skrbstvo, 
Karitas in drugi so Branku že 
nudili tisto prvo pomoč. Tudi 
izvršni svet občine Žalec se je 
odločil in kot prvo pomoč na
menil 60 tisoč tolarjev.

V krajevni skupnosti Šešče 
so se odločili, da bodo poma
gali finančno, krajani pa 
s prostovoljnim delom. Doma
čija Branka Sevška, ki je da
nes ni več, je na meji med kra
jevno skupnostjo Šešče in Gri
že. Zato so se tudi v tej krajev
ni skupnosti odločili, da bodo 
Branku pomagali. Tako bo 
v teh dneh steklo več akcij za 
pomoč. Občani občine Žalec in 
tudi drugi, ki bi želeli nuditi 
finančno pomoč, lahko naka
žete denar na žiro račun Ob
činske organizacije RK Žalec, 
št. 50750-678-52170 s pripi
som za pomoč B. Sevšku. Tisti 
pa, ki boste darovali kakšen 
material ali drugo blago, po
kličite Občinsko organizacijo 
Rdečega križa v Žalcu na tele
fon 713-136.

T. T.

Premalo denarja za ceste
V nekaj več kot mesecu dni so v krajevni skupnosti Prebold 

organizirali dva sestanka zaradi cestne problematike v Pre
boldu in občini. Pravzaprav je prišlo že kar v navado, da se v teh 
stvareh pogovarjajo v Preboldu, čeravno so od leta 1989, ko so 
bili prvi tovrstni posveti, samo Preboldčani še isti, vsi drugi pa 
so se že večkrat zamenjali. To pa ne nazadnje tudi otežuje 
reševanje cestne problematike kraja in tudi občine, saj je že 
dogovorjeno potrebno vedno znova potrjevati in si izboriti nove 
položaje.

Na minulih dveh sestankih, 
ki so se ju udeležili predstav
niki republiške uprave za ce
ste, Skupščine občine Žalec, 
načrtovalci cest ter predstav
niki KS Prebold, so govorili 
največ o cestni problematiki 
v Preboldu. Ker sami posveto
ma nismo prisostvovali, smo 
za kratko izjavo naprosili 
Franca Kukovnika, predsed
nika KS Prebold.

»Dogovarjanja so v teh časih 
še posebno težka, še zlasti, ker 
je težava denar. V KS Prebold 
nismo in ne moremo biti zado
voljni s predlogom programa 
republiške uprave za ceste.

Res je, da je v predlogu za ob
novo cestnih povezav v letu 
1992 zagotovljena, poleg do
končanja obstoječih in nedo
končanih del, tudi rekonstruk
cija cestišča skozi center Pre
bolda, in sicer v višini 
10,500.000,00 SLT, vendar 
v KS nismo zadovoljni, saj so 
odobrena sredstva preskrom
na, da bi lahko pokrila naše 
potrebe. Dejstvo je tudi, da se 
vsakoletne obljube in dogovori 
z RUC ne uresničujejo v celoti. 
Zaradi tega smo v krajevni 
skupnosti vse bolj pripravlje
ni, da posežemo še po zadnji 
možnosti, in sicer zapori magi
stralne ceste pri odcepu za 
Prebold ter na ta način opozo
rimo na obstoječe probleme.

Seveda vsega niso krivi le ce
starji, saj je splošno znano, in 
takšna je bila tudi ugotovitev 
na sestankih, da je za redno 
vzdrževanje in rekonstrukcije 
vedno premalo denarja, za na
meček pa se namensko zbrana 
sredstva (cestni in bencinski 
tolar) v celoti ne prelivajo 
v cestni sklad. Sicer pa smo na

Franc Kukovnik

posvetih proučili tudi ostalo 
cestno problematiko v občini. 
Poudarili smo zlasti težave 
v Šempetru in Dobrteši vasi. 
Poseben problem so poškodbe 
cestišča na nadvozu na magi
stralni cesti. Problematičen je 
most čez Boljsko v Grajski va
si, most čez Savinjo v Letušu, 
katerega temelji so že močno 
spodkopani in grozi nevar
nost, da ob večjem neurju ne 
bo več varen za promet. V KS 
Prebold pa je zelo problemati
čen leseni most čez Boljsko na 
Lapurju v Dolenji vasi in čim 
prej bo potrebno rešiti tudi ta 
problem,« je še dejal Franc 
Kukovnik.

D. N.

Hvala za pomoč!
KARITAS PETROVČE se najlepše zahvaljuje za velikodušno 

pomoč NAMI Žalec-Levec in njenemu direktorju, osnovnima 
šolama Griže in Petrovče in njenima ravnateljema, ki sta orga
nizirala zbiranje pomoči. Zahvaljuje se tudi tistim župnijskim 
uradom dekanije Žalec in posameznikom, ki so že nudili svojo 
pomoč našemu Karitasu in Savinjskemu magazinu Žalec, ki je 
za pomoč potrebnim odobril 2.000 SLT. Vsem iskrena zahvala 
v imenu našega Karitasa in v imenu vseh tistih, ki pri nas pomoč 
iščejo in jo, kolikor je v danih okoliščinah mogoče, tudi preje
majo.

Tudi v prihodnje bomo hvaležni za vsako nadaljnjo pomoč, 
predvsem v hrani, vsem, ki nam tovrstno pomoč lahko nudijo, 
saj na naša vrata trka vedno več prosilcev.

ŽELEZARNA STORE
I T R O  d .o .o . Sl FIATAGRI

-  EVROPSKA KVALITETA
-  TOLARSKA PRODAJA PO KONKURENČNIH CENAH

žš.-ITRO d. o. .o. že vrsto let uspešno sode
luje z renomiranim svetovnim proizvajalcem 
traktorjev FIATAGRI. V sklopu tega sodelo
vanja vam nudimo:

-  klasične izvedbe traktorjev FIAT}serije 56, 66, 88 in 
90, moči od 35 KS do 180 KS, z variantami opreme 
po vaših željah;

-  specialne izvedbe traktorjev za sadjarstvo, vino
gradništvo in hmeljarstvo moči od 45 KS do 
80 KS, ki so prilagojeni sodobnim zahtevam na 
tem področju,*

-  traktorje goseničarje, moči od 55 KS do 
160 KS.

Zagotavljamo kvalitetne servisne storitve v lastnih servisnih 
delavnicah, pri pooblaščenih servisih ali na terenu. Istočasno 
zagotavljamo tudi oskrbo z vsemi potrebnimi rezervnimi deli, 
vključno za vse tipe traktorjev ŠTORE, ki jih lahko kupite v naši 
prodajalni ali pa v razvejani trgovski mreži.

Obiščite nas ali pa nas pokličite in se prepričajte v  kvaliteto 
naših storitev!

žš.-ITRO d. o. o.
tel. št.: (063) 27-411, 28-411 
fax. št.: (063) 26-533

m
SKR BARKA D.P.
EKSPOZITURA ŽALEC
Kardeljeva 12
tel.: (063) 712-211,712-189

TOLARSKO POSLOVANJE
• Vodimo poslovanje s hranilnimi vlogami, tekočimi in žiro 

računi občanov.

DEVIZNO POSLOVANJE
• Vodimo vse posle v zvezi z deviznim poslovanjem občanov, 

kupujemo in prodajamo tujo valuto, omogočamo 
neomejeno razpolaganje s sredstvi na deviznih računih in 
deviznih hranilnih vlogah občanov.

. DINARSKO POSLOVANJE
• Opravljamo plačila obveznosti občanov v druge republike.

KREDITI
• Nudimo vse vrste potrošniških, stanovanjskih in obrtniških 

kratkoročnih in dolgoročnih kreditov ter kredite na osnovi 
zastave vrednostnih papirjev, zlata, ur, slik in drugih umetnin 
do 100% zastavljenega predmeta.

VREDNOSTNI PAPIRJI
• Prodajamo in odkupujemo vrednostne papirje.

Delovni čas:

• od ponedeljka do petka: 730-1200, 13°°-1800

• sobota: 730- l  1°°



ŽALSKI ŠPORTNI PARK PRED POPOLNIM PROPADOM

Ko ponos postane
Nekoč, okoli 5 let je od ta

krat, smo bili Žalčani ponosni 
na svoj športni park. Zelenice 
so bile lepo urejene, ograje le
po pobarvane, koši za smeti so 
bili na svojih mestih, objekti 
so bili solidno vzdrževani. 
V športnem parku ni bilo pro
stora niti za kolesa, kaj šele za 
avtomobile. Za urejenost in 
red je skrbel Jože Pavlič, ki je 
prav gotovo vsem rednim obi
skovalcem športnega parka 
ostal v spominu kot priden 
človek s prefinjenim okusom 
za urejenost okolja.

Pet let kasneje je žalski 
športni park pred apokalipso. 
Klopi so polomljene, drevesa 
izruvana, smetiščni zaboji le
žijo na tleh, objekti so zane
marjeni, ograje zvite in zarja
vele, na koših visi namesto ko
šarkarske mrežice vreča za 
krompir. Vzrokov za takšno 
stanje je veliko, rešitve se za
enkrat samo nakazujejo.

Kdo je lastnik
Že pri lastništvu se poraja 

kopica problemov. Športni 
park je bil namreč grajen brez 
ustreznih dovoljenj. Večina 
lastništva je bojda Hmezado
vega, ni pa še jasno, ali bo ka
teri od davnih lastnikov zahte
val vrnitev premoženja. V pre
teklosti so bili na površinah 
športnega parka hmeljišče in 
njive. Toda tudi če bo prišlo do 
denacionalizacije, se namemb
nost prostora verjetno ne bo 
več spremenila.

Kako upravljati in 
vzdrževati športni
park?

Partizan Žalec, ki je združe
val različne klube, ki so delo

vali tudi na športnem parku 
v Žalcu, je izginil skupaj s so
cializmom. Klubi so že ali pa 
še bodo postali samostojni. 
Toda več jih je, slabše je urejen 
športni park. V teniškem klu
bu dokaj dobro vzdržujejo te
niška igrišča in neposredno 
okolico, kaj malo pa jim je mar 
za športni park v celoti, kar je 
razumljivo. Sicer se trenutno 
bolj ukvarjajo s tem, kako bi 
zgradili pokrito teniško dvo
rano, za katero iščejo ustrezne 
investitorje. V nogometnem 
klubu jih zanima predvsem 
nogometno igrišče, vzdrževa
nje okolice kajpak ni v njiho
vem interesu, razen če bi bili 
za to delo, kot pravijo, ustrez
no finančno podprti. Drugi 
klubi sicer radi športni park 
občasno koristijo, vendar niti 
približno ne razmišljajo o ka
kršnem koli vzdrževanju.

Zanimivo je, da se določena 
sredstva, ki pa so smešno 
majhna, zbirajo na žiro računu 
ZTKO-ja, toda kaj, ko s 50 ti
soč tolarji, kot jih je bilo za 
vzdrževanje športnega parka 
v Žalcu namenjenih lani, ne 
dobiš niti dva gola za roko
metno igrišče, zato so jih igral
ci malega nogometa naredili 
kar sami. Še bolj zanimivo je 
vendarle to, da se trenutno na 
žiro računu ZTKO-ja nahaja 
okoli milijon tolarjev, toda 
kaj, ko so jih v tej (očitno pre
živeli instituciji, kjer zaposlu
jejo tudi profesionalca) dali 
vezati z namenom, da bi jih 
prihranili za različne športne 
klube v žalski občini za naj
težje čase. To, da namesto ko
šarkarske mrežice Žalčani in 
ostali obiskovalci turistične 
doline videvamo krompirjevo 
vrečo, je očitno manj pomemb
no. Na občini se najbolj odgo-

Vrata, ki so nekoč preprečevala pristop z avtomobili v športni 
park, ležijo na tleh. In to ne zaradi junijske vojne.

vomi sicer zavedajo, da šport
ni park hitro propada, toda 
očitno jih je bilo potrebno zbo
sti. Zato so skupaj z nekateri
mi klubi in krajevno skup
nostjo izdelali kratkoročne re
šitve in dolgoročno vizijo 
športnega centra.

kovni sodelavec ZTKO-ja, 
predstavnik Zavoda za izvaja
nje spremljevalnih dejavnosti 
šole in občinski funkcionarji le 
usedli za isto mizo in nakazali 
nekaj kratkoročnih in dolgo
ročnih rešitev. Ustanovili so 
tričlansko komisijo, ki bo ta-

Veliko prahu dvigujeta tudi dva novonastala bifeja, in sicer 
od teniškega in nogometnega kluba. Oba sta namreč namenjena 
dodatnemu zaslužku obeh klubov in hkrati tudi osebnim 
finančnim koristim. Ker je povsem jasno, da se tam poleti ne bo 
popilo le pivo ali sok po končanem tenisu ali treningu nogome
tašev, temveč bistveno več, je takoj prišlo tudi do nelojalne 
konkurence, ki se kaže tudi v velikih pritiskih na inšpekcijo, 
komu dati dovoljenje in komu ne, čeprav sta v bistvu bifeja 
povsem enakovredna. Na občini sicer razmišljajo, da bi obema 
ne izdali ustreznih dovoljenj in da bi poiskali tretjo lokacijo 
v neposredni bližini športnega parka, toda očitno v tej nameri 
ne bodo uspeli.

Zavod ali profitni 
center?

Pred dnevi so se predstavni
ki osnovne šole, klubov, stro-

koj naredila temeljit pregled, 
kaj vse je potrebno v športnem 
parku postoriti, za kar bo se
veda pripravljen tudi denar, 
z razpisom bodo poskušali ta
koj poiskati rednega profesi
onalnega vzdrževalca športne
ga parka (njegov šef bi naj bil

ravnatelj OŠ Žalec), hkrati bo
do takoj začeli razmišljati 
o viziji kasnejšega profitnega 
centra, saj je povsem jasno, da 
se s podobnimi objekti na Za
hodu že trži. Začasno razmi
šljajo tudi o zavodu, kjer bi 
bili prisotni vsi tisti, ki kakor
koli uporabljajo športne povr
šine v parku ali imajo morda 
kakšno drugo povezavo s špor
tom v žalskem športnem 
centru.

Boljši časi ali lažno 
upanje?

Če smo torej sila skromni in 
optimistični, se morda žalske
mu športnemu parku vendarle 
obetajo boljši časi. Do takrat 
pa nas je lahko vse tiste, ki 
koristimo ta park, vsaj malo 
sram. Za tiste redke, ki od 
športa v Žalcu živijo, je bolje, 
da gredo na zavod za zaposlo
vanje. Občinski funkcionarji, 
ki prav gotovo še kako dobro 
skrbijo za svoje blagostanje, 
pa naj malo več energije po
svetijo tudi blagostanju žal
skega športnega parka. Dru
gače bo res bolje, kot se je 
izrazil neverjetno moder po
slanec v žalski skupščini: »Naj 
tisti, ki se hodijo rekreirat 
v žalski športni park, raje pri
dejo kopat k meni na njivo.

VOJKO ZUPANC
Takole izgleda najbolj 
mrežica po žalsko.

ŽAGARJEVA KMETIIA V PETROVČAH

Z voljo in delom do uspešne km
« •

ne
Kmetija Antona Žagarja in njegove žene Ivice leži 

nekako na meji med Petrovčami in Drešinjo vasjo. Hiša 
in gospodarska poslopja so zgrajena povsem na novo, na 
lokaciji, ki je nekoliko odmaknjena od magistralne ceste 
Celje-Ljubljana. Naokrog so njive in hmeljišča, zato 
imata Anton in Ivica nenehen stik z kmečkim okoljem, ki 
jima je nadvse pri srcu, saj oba izhajata iz kmečkih 
družin. Da smo obiskali njuno kmetijo, je več vzrokov. 
Najpoglavitnejši pa je ta, da sta oba še mlada in da 
gospodarita šele nekaj let, rezultati pa ju uvrščajo med 
najuspešnejše kmetije v dolini.

Vse klopi v športnem parku so polomljene, in to predvsem 
zaradi mladoletnega vandalizma, ki ga policija preprečuje 
v mestu, na športni park pa so verjetno pozabili.

Z upravnikom TZO Pe
trovče Rudijem Trobišem, 
okrog devete ure dopoldan 
prideva na kmetijo. Živina 
je že nakrmljena, pes neko
liko laja, vendar se kmalu 
naveliča. Odpre nama Ivi
ca, med nogami pa se smu
ka dveinpolletna Romana. 
Sestrica Sabina, ki ima de
vet let, in bratec Dani, ki je 
leto mlajši, sta v šoli. An
ton pa naj bi se vsak hip 
vrnil iz vasi. Ne mine pet 
minut, ko je Anton res do
ma. Da pogovor lažje steče, 
nam Ivica skuha kavo, na 
mizi pa se znajdejo domači 
keksi in druge domače do
brote. Ker je čas malice, se 
ne damo preveč prositi, 
ampak pridno zarežemo 
v kuhane domače klo
base ...

Od delavca do 
kmeta

Anton je sin polkmečkih 
staršev. Zemlja ni bilo toli
ko, da bi se z njo lahko pre
življali, zato je oče hodil 
v službo. Otroci Franci, Ol
ga in Anton pa so hodili 
v šolo oz. v službo. Danes 
imajo vsi svoje družine. Ol
ga je zaposlena v mlekarn^ 
Franci je ravnatelj na OS 
Griže, Anton pa kmetuje. 
Po končani osnovni šoli se 
je najprej zaposlil v celjski 
Klimi, v kleparski delavni
ci. Po služenju vojaškega 
roka je bil eno leto doma, 
nato pa je dobil službo 
v Cinkarni. Tu je delal kot 
kurjač parnih kotlov do le
ta 1983, potem pa se je po
vsem posvetil kmetovanju. 
Žena Ivica je doma iz Pod
loga, z Brežnikove kmetije. 
Z Antonom sta se poročila 
leta 1981, v sedanji dom pa 
sta se preselila leta 1983, 
prej sta živela na stari do
mačiji ob cesti v Drešinji

vasi, nedaleč stran od nju
nega novega doma.

»Odločitev, pustiti služ
bo ali ne, ni bila lahka, 
vendar tako ni šlo več na
prej. Mama je bila operira
na na kolkih, žena pa ob 
dveh majhnih otrocih ni 
mogla narediti tistega, kar 
je bilo potrebno. Tako mi 
skorajda ni preostalo dru
gega kot ostati doma in 
zgrabiti za delo ter z do
hodkom od kmetije tudi ži
veti družino,« je komenti
ral svojo odločitev Anton, 
ki mu zdaj nikakor ni žal.

Usmeritev je bila 
prava

Anton je po očetu pode
doval dva in pol hektarja 
obdelovalne zemlje, z ma
mo sta jo leta 1974 kupila 
še dvakrat toliko, na tej pa 
tudi stoji njegova sedanja 
kmetija. Že leta 1979 so 
imeli na novi lokaciji svojo 
živino, živeli pa so še v sta
ri domačiji. Za hlev je An
ton dobil kredit pri TZO 
Petrovče, kjer je že od za
četka njihov kooperant.

»Za uspešno kmetovanje 
je usmerjenost kmetije 
nadvse pomembna stvar. 
Z ženo sva se odločila za 
pitance, se pravi za prirejo 
mesa, in za hmelj, ki pred
stavlja v dolini glavno 
kmetijsko kulturo. Trenut
no imam v hlevu 31 glav 
živine za dopitanje za ABC 
Pomurko, v sodelovanju 
s TZO Petrovče. Trinajst 
telet pa je v lastni reji, ki 
jih bom po dopitanju po
godbeno oddal TZO Pe
trovče ...«

Žagarjevi imajo ob svo
jih petih hektarjih zemlje 
še osem hektarjev v naje
mu. Tako krmo pridelajo 
večinoma doma, dokupijo 
pa nekaj koruze in ječme

na. Letno pripravijo okrog 
250 kubičnih metrov ko
ruzne silaže. Hrane pitan
cem tako ne manjka, prira
stek pa je dnevno več kot 
kilogram na posameznega 
pitanca. V posameznih ob
dobjih je Anton to mejo in
tenzivnega pitanja presegel 
tudi za deset do petnajst 
dekagramov in se tako 
uvršča med najuspešnejše 
dopitovalce.

Ko si ogledujemo hlev, 
skorajda ne moremo verje
ti, da je v njem toliko živi
ne. Zvemo, da se dopitanje 
prične nekako pri 250 kg in 
se konča pri približno 600 
kilogramih, se pravi, da se 
ta ciklus zaključi v slabem 
letu dni.

Štiri svinje za 
najemnino

Žagarjeva, poleg živine 
in zmelja, ki prinašata 
glavni vir zaslužka, pride
lata vse potrebne poljščine 
tudi zase. V svinjaku je tu
di osem ali več svinj. Štiri 
gredo vsako leto za najem
nino zemlje, ostale pa ima
jo za domače potrebe. Sicer 
pa je Anton eden izmed ti
stih, ki znajo veliko naredi
ti sami, tako si prihrani 
lahko marsikakšen tolar. 
Loti se zidarskega dela, 
vešč je električarskih in 
ključavničarskih opravil in 
še marsičesa. Tudi hiša, 
hlev in druge stvari so 
v dobršni meri njegovo de

lo. Prostega časa Anton in 
Ivanka skorajda ne pozna
ta. Če ne drugega, svoje 
zahtevajo tudi otroci, za 
kar pa jima ni žal časa, saj 
se zavedata, da v tej odraš
čajoči dobi otroci še kako 
potrebujejo starše. Že sedaj 
jima starejša otroka precej 
pomagata, z leti pa bo nji
hova pomoč še očitnejša. 
Ob tem delu Anton zelo po
zorno spremlja politična 
dogajanja doma in v svetu. 
Kot pravi, je zelo zaskrb
ljen nad izredno težko situ
acijo slovenskega delav
stva in njihovo eksistenco, 
saj bo to, zaradi zmanjša
nja kupne moči in draginje, 
prizadelo tudi kmete.

Rudi Trobiš: »Tone Ž a 
g a r je  ze lo  dober in  vesten 
kooperant naše zadruge. 
Ves čas sodelu je z  nam i; 
vse, k a r  p r ide la , se p ra v i 
p itan je  goved i in  hm elj, g re  
p re k  naše zadruge. L a h k o

rečem, da je  on kmet, k i  je  
s svo jim  delom, veseljem do 
km etovanja in  p r idno s tjo  
km etijo  po s tav il na re sn ič 
no vzorno mesto. B re z  dvo 
m a je  la h ko  za vzg led m no
g im  drug im  m lad im  km e
tom. Žagarjeva km e tija  je  
s p e t im i h e k ta rji zem ljišč  
takorekoč m ajhna, zato  
m orajo im e ti v  najem u do
datno zem ljišče, sa j b i d ru 
gače ne m og li im e t i v h levu  
to lik o  ž iv ine. V sekakor pa  
je  to precejšna obrem en i
tev, sa j s i m ora jo  Tone in  
njegovi p la č ilo  na jem nine  
p r id e la t i. M is lim , da bo 
družba  m ora la k a j uk ren it i 
glede najem nine zem ljišč, 
sa j m oram o povečevati 
km etije, če se hočem o S lo 
venci č im  bo lje  oskrbe ti 
sam i.«

JOŽICA OCVIRK -  IGRALKA, REŽISERKA, NAPOVEDOVALKA, ORGANIZATORKA...

njej živita Kastelka in Teodora
Našo današnjo portretiranko ceni in pozna vsa naša dolina, 

da ne rečem kar velik del Slovenije. Sam pa se z njo srečujem že 
od otroških let, iz časov, ko sva prestopila prag osnovne šole 
v Preboldu. Predstaviti sošolko in prijateljico pa ni enostavna 
naloga. Preprosto povedano, preveč jo poznam, zato lahko zaja
dram z besedo pregloboko in s tem izgubim čas in prostor, tisto, 
kar bi bilo potrebno povedati, pa ostane nedorečeno. Vsekakor 
pa je nemogoče obiti njeno 28-Ietno delo na področju gledališke 
dejavnosti, ki je neločljivo povezano s kulturnikom, režiserjem 
Lojzetom Fricem, človekom, ki je našo portretiranko tudi pope
ljal v svet gledališke šminke.

Jožica Ocvirk je letos za svo
je dolgoletno delo prejela Sa- 
vinovo plaketo, kar je še ra
zlog več, da jo predstavimo 
našim bralcem.

Sediva za mizo v njeni pi
sarni na sedežu Zveze kultur
nih organizacij občine Žalec 
v žalskem kulturnem domu, 
kjer je zaposlena že skoraj dve 
desetletji. Njene besede beleži 
magnetofon. Spomini vrejo iz 
nje, besede so sočne in bogate, 
takšne, kot smo jih tudi sicer

vajeni pri njej. S spominom 
zajadrava v čas, ko je še kot 
12-letna deklica hodila pred 
tovarno čakat svojega očeta in 
se v tamkajšni portimici spoz
nala z Lojzetom Fricem, pri 
katerem je bilo potrebno tudi 
potrjevati zdravstvene izkaz
nice. Enkrat jo je Lojze poba
ra, če bi hotela sodelovati 
v njihovi gledališki skupini in 
ne dolgo zatem je res stopila 
na oder. Začela je, kot večina, 
kot šepetalka in svojo prvo

moderna košarkarska

V svojo kmetijo je vložil 
ogromno znoja in sredstev, 
zato mu ni vseeno, kako bo 
gospodaril v bodoče. Vse
kakor pa želi za pošteno 
delo dobiti tudi primemo 
plačilo.

Kmetija in polja 
v vodi

Anton in Ivica imata 
v načrtu izgradnjo lastne 
sušilnice za hmelj. Tako 
pridelka na 2,4 hektarjih 
hmeljišč ne bo potrebno 
več sušiti v zadružni sušil
nici. Vsekakor pa ostanejo 
Žagarjevi pri dosedanji 
usmeritvi kmetije.

»Veliko smo že naredili, 
vendar bo potrebno še 
marsikaj storiti, da bo ta
ko, kot si vsi skupaj želimo. 
Volje in veselja do dela mi 
ne manjka, če bo zaslužek 
temu primeren, potem se 
bo dalo še kaj narediti, iz
boljšati, kupiti in s tem 
kmetijo tudi posodobiti. 
Novembrska katastrofalna 
poplava leta 1990 tudi nas 
ni obšla. Škode je bilo za 
okrog 300.000 dinarjev, po
sledice pa so vidne še da
nes, saj je bilo v hiši in 
v hlevu meter visoka voda. 
Ob tej priložnosti se vsem, 
ki so mi pomagali, iskreno 
zahvaljujem,« še ob koncu 
pogovora doda Anton.

Čas je pri Žagarjevih hi
tro minil, pogled na uro 
nam pove, da smo se zadr
žali polni dve uri. Brez pre
tiravanja pa lahko zapiše
mo, da je bilo lepo, saj sta 
tako Anton kot Ivica pri
jetna sogovornika. Pa 
uspešno kmetovanje tudi 
v prihodnosti.

Darko Naraglav

Zlata Pristana iz Ločice
V Ločici pri Polzeli sta v začetku tega meseca praznovala 

zlato poroko zakonca Marija in Pavel Prislan. Zakonska leta 
preživljata na manjši kmetiji, sicer pa je mati Marija izučena 
šivilja, oče Pavel pa kolar. Do upokojitve pred leti je delal 
v Garantu na Polzeli. V zakonu sta imela šest otrok, sedaj pa je 
družina večja še za 10 vnukov in dva pravnuka. Oče Pavel je bil 
pred leti znan po Savinjski dolini, saj je po službi doma znal 
narediti smuči.

Obred zlate poroke je v polzelski farni cerkvi opravil domači 
župnik Jože Kovačec. Na sliki: Nasmejana Prislana.

T.T.

predstavo se je tako rekoč na
učila na pamet. Kot je dejala, 
pa je bilo to takrat kar smisel
no, saj je zaradi bolezni igral
ke morala vskočiti in si s tem, 
z likom dekle na kmetiji, odpr
la pot med gledališčnike.

»Pravijo, da ko človek en
krat okusi gledališko šminko, 
seveda če je tudi drugače nag
njen k temu, se »zastrupi«. Mi
slim, da to povsem drži, saj 
tudi pri meni ni bilo nič dru
gače. Vsekakor pa je samo ve
selje do igranja premalo, po
trebno je ogromno delati, če 
želiš biti uspešen in se na ta 
način dokazati. Moram pa re
či, da ta motiv pri meni ni bil 
prevladujoč. Enostavno sem 
uživala, hi če uživaš istočasno, 
ko ti ni najlepše, potem je to 
pravi občutek. Zaplavala sem 
v te vode in iz njih ne znam, pa 
tudi nočem. So del mene in 
težko bi si predstavljala, da bi 
bilo drugače...«

Na področju gledališkega 
ustvarjanja je Jožica Ocvirk 
prerasla amaterske okvire. 
Kot osebnost pa se rada isto
veti z dvema svojima vlogama, 
in sicer z materjo Kastelko in 
cesarico Teodoro. Pravi, da 
nekako živi njuni življenji.

»Mati Kastelka je trdna, 
močna, neomajna in rada se 
z njo primerjam, saj je tudi 
moja narava nekako takšna. 
Pod trdo kožo pa sem tako kot 
mati Kastelka zelo mehka in 
se bojim tistega najhujšega,

Zlatoporočenca Kočevar iz Matk
V Matkah na manjši kmetiji 

sta konec meseca februarja 
praznovala 50-letnico skupne
ga življenja 79-letni Filip in 
prav toliko stara Pavla Ko
čevar.

Filip se je rodil 1913. leta 
v Šeščah pri Preboldu v kmeč
ki družini. Že zelo mlad je iz
gubil očeta, s šestnajstimi leti 
pa se je zaposlil v rudniku Za- 
bukovica, kjer se je tudi pri
družil godbi na pihala z igra
njem na klarinet. Drugo veliko 
ljubezen pa še sedaj posveča

čebelam.
Pavla se je rodila le nekaj 

mesecev pozneje, prav tako 
1913. leta, in sicer v Matkah 
v številni kmečki družini. Po 
končani osnovni šoli se je za
poslila v tekstilni tovarni Ihe- 
bold, kjer je delala do poroke.

Skupno življenjsko pot sta 
pričela na hriboviti kmetiji. 
V zakonu so se jima rodili štir
je otroci, katere sta vzgojila 
v poštene in delovne občane. 
Po končani vojni sta z vso vne
mo delala in obnavljala kmeti-

kar je doletelo ta gledališki 
lik, ko je izgubila svoje otroke. 
Te vloge pa v svojem življenju 
ne bi nikoli želela odigrati do 
konca. Drug lik, cesrica Te
odora iz Finžgarjevega roma
na Pod svobodnim soncem, pa 
je prav tako nekako del moje 
osebnosti. Brez ambicioznosti 
-  pri mojem delu ne gre. Tudi 
takrat, ko si morda malo slabši 
(to si priznam), te ne sme po
voziti, ampak moraš upati, da 
bo drugič bolje. Priznavam vse 
svoje napake, rada se učim, ce
nim vse, ki so pripravljeni de
lati in se potem tudi javno po
kazati, ne za ceno uspeha, am
pak za ceno tega, da vendarle 
žrtvujejo sebe in svoj čas za 
kaj več kot samo za poln 
trebuh.«

Jožica Ocvirk je nedvomno 
osebnost, ki zna, hoče, zmore, 
želi in rada pomaga. Je vse
stranska osebnost na področju 
kulture in kar težko si marsik
je zamišljajo, da ne bi več po
čenjala vsega, kar tako dobro 
zna. To pa velja tako za orga
niziranje in izpeljavo raznih 
proslav, društvenih jubilejev, 
kulturnih programov ob naj
različnejših priložnostih, zla
tih porok, vodenju oz. napove
dovanju kocertov pevskih zbo
rov, godbenikov in podobnih 
priložnosti. V vsem tem času je 
pripravila prek 100 najrazlič
nejših proslav, tako društve
nih kot občinskih, krajevnih in 
v podjetjih. V to pa niso štete 
mnoge druge, krajše in manj 
zahtevne prireditve.

»Proslava je za mene v osno
vi gledališki projekt, se pravi, 
da mora rasti od začetka do

konca kot ena predstava, kar 
dejansko tudi je,« pravi naša 
sogovornica. »Recitatorski de
javnosti, ki je prav tako del 
mojega kulturnega življenja, 
sem se zapisala morda tudi za
radi tega, ker mi pripisujejo 
dobro izgovorjavo. Pri tem de
lu pa je to bistvenega pomena. 
Moj vzornik je bil pokojni pr
vak Ljubljanske Drame Rudi 
Kosmač. Drugi mentor pa je 
bila Anka Krčmar, pa naj gre 
za recitiranje, sestavljanje 
programov ali za izgovorjavo.

Tudi sedaj se še vedno rada 
obrnem nanjo in njeno mnenje 
je zame najpomembnejše.« Jo
žica, kot pravi, ne zna reči be
sed ne, ne morem, nimam časa, 
nočem. Vedno in vsakomur je 
pripravljena pomagati, če le 
lahko. Iz svoje bogate zaklad
nice tekstov vedno najde kaj 
primernega, če ne, pa tudi po
vsem na novo oblikuje oz. se
stavi. Odvisno, za kakšno kul
turno stvar pač gre. V kulturo 
je vpeta tako rekoč 24 ur na 
dan. Še ponoči, kot pravi, ne 
more iz svoje kože. Prav zato 
je neznansko boli pred krat
kim izrečena izjava neke go
spe, ki ji je dejala, da če hoče 
človek biti kulturnik, mora še 
več narediti. Za človeka, ki je 
tako dolgo vpet v kulturne 
spone in sam aktivni ustvarja
lec, je takšna izjava lahko nož 
v hrbet. Ker pa je to hrbet 
močne, trdne in neomajne Ka- 
stelke, ji ne more do živega 
tudi takšna izjava. Če ne dru
gače, pa se sprosti v času, ko 
napoveduje na radiu Velenje, 
kar ji pomeni, kot pravi, tudi 
polnjenje njenih akumulator

jev. Že peto leto teče, odkar 
njen glas prepoznavamo na 
valovih Velenjskega radia.

Znova sva zajadrala v gle
dališke vode. Tokrat govori 
o tem, kaj trenutno počne na 
tem področju.

»Lojze Fric me je poleg igra
nja navdušil tudi za režijo. Za 
mano je osem gledaliških režij. 
V tej in gledališki sezoni de
lam y Taboru in Žalcu. V Ta
boru režiram in igram naslov
no vlogo v igri Vdova Rošlin- 
ka, v Žalcu pa študiram pod 
profesionalnim vodstvom ko
medijo Peter in Pavel. V mla
dinski skupini žalskega gleda
lišča režiram igrico Medvedek 
na obisku; v skupino je vklju
čena tudi hčerka Pilar, ki me 
tudi sicer spremlja skoraj pov
sod in se bo, upam, podala po 
poti, ki jo hodim jaz.«

Sicer pa velja povedati, da 
Jožica zadnje čase veliko dela 
tudi kot voditeljica raznih 
koncertov, pevskih zborov in 
godbenikov. Med kulturniki 
ima resnično veliko prijateljev 
in prijateljic, saj je z mnogimi, 
že tudi profesionalnimi igralci 
in režiserji, stala na odrskih 
deskah. Za njo je kar 32 pre
miernih gledaliških iger, in tu
di letos bo sodelovala na praz
novanju 600-letnice Prebolda, 
saj bo organizatorica in tudi 
igralka v Kačevem Molohu, ki 
nekako simbolizira čas indu
strializacije kraja s postavitvi
jo tekstilne tovarne. Graščina 
pa je bila in je še kraj, ki se ga 
rada spominja, saj je tu preži
vela s starši in sinom Erikom 
vlečino let svojega življenja.

In kaj naj rečem za konec. 
Še veliko zadovoljstva pri tvo
jem delu, Jožica, bodi še na
prej trdna, močna in neomajna 
pa tudi dobra in mehka kot 
mati Kastelka. Prav tako pa 
tudi ambiciozna kot cesarica 
Teodora.

D. Naraglav

jo, cesto in skrbela za dom. Pri 
njunem delu jima je v pomoč 
sin Karli. Družina je sedaj 
večja za osem vnukov in dva 
pravnuka.

Civilni obred v Žalcu je 
opravil Edmund Božiček, 
cerkvenega pa v preboldski 
cerkvi tamkajšnji župnik 
Franc Serec. Na sliki: Zlato
poročenca Kočevar s sinovo
ma, ki sta bila priči pri zlati 
poroki.

T. TAVČAR

IQ ljubljanska banka
Splošna banka Celje d. d., Celje

V a rče va ln a  kn již ica________
Trdna vrednost v vaših rokah

Denarni vsakdan je poln ovir, negotovosti in pasti.
Vrednost prihrankov z inflacijo pada. Ne izgubite tekme z njo! 
Predlagamo vam dobro rešitev - varčevalno knjižico.
Varčevanje na varčevalni knjižici vam nudi naslednje ugodnosti: 
prihranki na varčevalni knjižici niso vezani, obrestujejo pa se po obrestni 
meri, ki velja za enomesečne vezane depozite, omogoča postopno 
varčevanje tudi manjših zneskov in obresti se pripisujejo med letom.

Komu namenjamo varčevalno knjižico?
Vsem, ki želite varno in gospodarno naložiti svoj denar, ne da bi morili 
vnaprej razmišljati, kdaj ga boste potrebovali. Varčevalna knjižica vam 
zagotavlja popolno varnost in ohranjanje vrednosti vloženih sredstev. 
S postopnim varčevanjem lahko uresničite načrtovani večji nakup, ne 
nazadnje pa vam privarčevani denar lahko pomaga tudi ob nepredvide
nih izdatkih.

Kje in kako lahko odprete varčevalno knjižico?
Varčevalno knjižico lahko odprete v katerikoli enoti Ljubljanske banke. 
Ob začetku varčevanja je potrebno na knjižico položiti začetni polog 
v tolarski protivrednosti 200 nemških mark, ki ga lahko dvignete ob 
saldaciji knjižice. Kasnejši pologi so lahko manjši ali večji, odvisno od 
tega, koliko denarja lahko oddvojite za varčevanje.

Kako smo uredili razpolaganje s prihranki?
, Sredstva s knjižice lahko dvigate v enoti banke, ki vodi vašo vlogo.

Dvigov ni treba napovedovati vnaprej, le posamezen polog mora na 
knjižici ležati 15 dni. Prihranki na varčevalni knjižici so vam praktično 
ves čas na razpolago.
Prepričani smo, da smo se z novo obliko varčevanja na varčevalni 
knjižici približali vašim željam in potrebam.



V GRIŽAH 1E BILO LEPO

Naša beseda 92
Tradicionalna prireditev 

NAŠA BESEDA, na kateri so 
se tudi letos predstavile šolske 
gledališke skupine, je bila 12. 
aprila v Grižah. Zveza kultur
nih organizacij Žalec je skupaj 
s šolo Griže uspešno izpeljala 
gledališko dopoldne. Vse na
stopajoče je spremljala komi
sija, na koncu pa je bil pogo
vor z mentorji in gosti. Dogo
vorjeno je bilo, da bodo vsi so
delujoči (POŠ Tabor, OŠ Pol
zela, OŠ Griže, OŠ Petrovče, 
POŠ Vinska gora, OŠ Šempe
ter) pripravili še en skupni se
stanek, na katerega bi povabili 
še ustvarjalce gledališke de

javnosti ostalih šol. To sreča
nje naj bi imelo obliko semi
narskega dela, saj bi se lahko 
na osnovi predstavitev v Gri
žah pogovorili o delu na tem 
področju.

Vsekakor pa ugotavljamo, 
da je bila letošnja prireditev 
ena skromnejših, tako po ude
ležbi kot po vsebini. Veliko
krat je vzrok za neudeležbo ali 
nedelo višja sila! Mnogokrat 
pa je to le izgovor. V občini 
imamo 20 šolskih kulturnih 
društev, vsa so aktivna in gle
dališka dejavnost je pri vseh 
(recitacije, igrice, prizori itd.) 
zelo razvita. Kje je torej vzrok

za skromnost letošnje Naše 
besede? Kdo ne želi nastopati: 
otroci ali mentor? Pa še kvali
teta ni najvažnejša -  važnejše 
od vsega je sodelovanje.

Povedati pa je treba, da je 
vseh šest sodelujočih skupin 
bilo primernih, pohvaljenih in 
se jim v imenu organizatorja 
zahvaljujemo za sodelovanje. 
Največ pozornosti pa je bila 
deležna OŠ Polzela s Piko No
gavičko, ki se je uvrstila v ožji 
izbor za medobčinsko sre
čanje.

Jožica Ocvirk

Anton Herman za vse ženske
»Mesec marec je posvečen ženam in zato smo se odločili, da v prostorih ljubljanske banke 

postavimo razstavo priznanega kiparja, slikarja in grafika Antona Hermana, ki se po krajšem 
premoru spet predstavlja v domačem savinjskem okolju,« je ob odprtju razstave dejal Franci 
Tratar. Zbranim pa se je s svojo poezijo predstavila Anka Krčmar.

IVAN ARZENŠEK, ODGOVORNI UREDNIK REVIJE ZNAMEN1E PRAVI:

»Odkrivamo duhovne vrednote«
Čeprav revija za teološka, 

družbena in kulturna vpraša
nja izhaja že dobri dve deset
letji, je širšemu krogu bralcev 
manj znana. Revija, katere du
hovni oče in urednik je bil dr. 
Vekoslav Grmič, je v našem 
družbenem prostoru odpirala 
teoretske poglede na razvoj te
ološke problematike, razkri
vala pa je tudi teologijo in 
druge humanistične znanosti, 
ki so z njo povezane. Da bi se 
odprla širšemu krogu sodelav
cev in bralcev (sedanja nakla
da je 600 izvodov, izhaja štiri
mesečno v dvojni številki), so 
sedež uprave prenesli v Pe
trovče, založnik pa je družba 
z omejeno odgovornostjo. 
Glavni urednik revije Zname
nje je Roman Štus, odgovorni 
pa Ivan Arzenšek.
»Pri oblikovanju vsebinske 

usmeritve nas je razen seda
njih družbenih sprememb vo
dil tudi namen, da bi bila revi
ja dostopnejša širšemu krogu 
bralcev. Še naprej bo kritična 
do družbenih razmer in siste
ma, natančneje pa moramo 
razkrivati odgovornost in na
loge cerkve v sedanjem času. 
Z vsebino želimo prispevati 
k razvoju teološke misli in ra
zumevanju poslanstva cerkve 
v javnem življenju. Različnost

Ivan Arzenšek

mnenj in demokratizacija pro
dirata tudi v naše vrste, vedno 
bolj pa čutimo odgovornost za 
življenje ljudi, ki so se zaradi 
družbene krize znašli na 
obrobju in v stiskah. Svoje po
slanstvo usmerjamo v duhov
no osvoboditev, zato moramo 
pomagati razkrivati odgovore 
na ta vprašanja. Odgovore bo
mo skušali oblikovati z razmi
šljanji, ki imajo temelj v zna
nostih, kakršne so teologija, 
filozofija, sociologija ipd. Raz
kriti moramo tudi načine kako 
se bomo približali delavcu, ki

je zaradi sedanjega ekonom
skega položaja v duševni sti
ski. Cerkev ne more nuditi ma
terialnih dobrin, lahko pa nu
di duhovne. Ljudem v stiski 
lahko pomaga pogovor, prijaz
na beseda, ob skupnem razmi
šljanju pa lahko najdemo poti 
za človeka vrednejše življenje.

Kriza nas prepogosto ločuje, 
načeti so medsebojni odnosi, 
potrebna nam je solidarnost 
oziroma medsebojna pomoč. 
To pa lahko najdemo v mnogih 
duhovnih dobrinah, ki smo jih 
preveč zanemarili in pozabili.

Morda nas preteklost še vedno 
obremenjuje, zato moramo hi
treje graditi odnose, ki bodo 
bogatili naše duhovno življe
nje in nas osvobajali sedanjega 
oklepa. Poslanstvo revije Zna
menje vidimo torej prav v teh 
vprašanjih, z novimi in mlajši
mi sodelavci se želimo odpreti 
čim širši javnosti. Čeprav je 
revija napredno usmerjena, pa 
nima namena sustvarjati opo
zicije v cerkvi. Preprosto želi
mo gojiti teološko misel, ki bo 
informativna in kritična do 
aktualnih družbenih razmer in 
sprememb. Približati se mora
mo človeku, njegovim potre
bam in stiskam. Skupen cilj pa 
nam mora biti duhovno boga

tejše življenje,« pravi odgovor
ni urednik revije Znamenje 
Ivan Arzenšek.

Če se boste odločili, da boste 
vzeli v roke zadnjo številko re
vije ali pa postali njen redni 
bralec, vam naj omenimo samo 
nekaj najbolj zanimivih naslo
vov člankov. Vekoslav Grmič 
predstavlja A. M. Slomška, 
njegovo delo in pomen za slo
vensko pisano besedo. Zaradi 
zanimivosti bomo objavili nje
gov sestavek tudi v Savinjča
nu. Zanimiv je pogovor z dr. 
Maco Jogan o vprašanjih žen
ske v sodobni Evropi. Janko 
Bohak razkriva obrambne me
hanizme pri nervozah, mejnih 
stanjih in psihozah. Med pre
vodi naj omenimo prispevek 
o duhovnosti staranja. V reviji 
pa se boste srečali tudi s poezi
jo. Skratka, gotovo boste našli 
dovolj zanimivega branja, 
z bežno predstavitvijo pa smo 
vas morda spodbudili k naro
čilu revije in pisanju vanjo.

Naročila posameznih številk, 
ki so še na voljo, ali redna na
ročila sprejema uprava na na
slov: Založba Znamenje,
63301 Petrovče (telefon 776- 
209).
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VABILO
NA KULTURNO PRIREDITEV

Prisrčno Vas vabimo, da si v 
nedeljo, 29. marca 1992, ob 16. uri 
v baziliki Matere božje v Petrovčah

ogledate prireditev in razstavo, posvečeno 130. obletnici smrti 
pesnika, mladinskega pisatelja, vzgojitelja in škofa Antona 

, Martina Slomška pod naslovom

MATERIN JEZIK JE KLJUČ DO OMIKE.
Prireditev so pripravili učenci in učitelji Osnovne šole Vransko 

s pomočjo krajanov z Vranskega.
Razstava bo na ogled tudi v Občinski matični knjižnici v Žalcu, 

in sicer v aprilu.

REVIJA
ODRASLIH PEVSKIH ZBOROV

bo v soboto, 4. aprila, ob 20. uri v Domu krajanov Tabor,
kjer se bo predstavilo osem pevskih zborov in komornih sku
pin: kvintet LASTOVKA s Polzele, moški PZ Prebold, 
mešani PZ TABOR, moški PZ VINSKA GORA, dekliški PZ 
GOMILSKO, moški PZ BRASLOVČE, ženski PZ GRIŽE, 

mešani PZ GOMILSKO

in v nedeljo, 5. aprila, ob 17. uri v Zadružnem domu 
Gotovlje, kjer se bo predstavilo deset pevskih zborov in 
komornih skupin: komorni sestav PONIKVA, moški PZ 
LIBOJE, ženski PZ GOTOVLJE, moški PZ PETROVČE, 
mešani PZ POLZELA, SAVINJSKI OKTET ŽALEC, OKTET 
ADORAMUS POLZELA, mešani PZ ANDRAŽ in moški PZ 

POLZELA.

PREMIERA Vdove Rošlinke v TABORU 
bo v soboto, 28. aprila, ob 20. uri v Domu krajanov Tabor,
ponovitev v nedeljo, 29. aprila, ob 17. uri. Igra skupina Teloh iz 

Tabora, režija Jožica Ocvirk.

Anton Slomšek v pesmi in besedi
Učenci in mentorji osnovne šole Vransko so se tudi tokrat 

lotili zahtevne projektne naloge. V prepolni šolski dvorani so 
predstavili življenje in delo škofa Antona Slomška, ki je svoje 
korenine pognal v Ponikvi pri Žalcu. Recitatorji, citrar, moški 
kvintet in ostali nastopajoči so tako pripravili prijetno srečanje 
in nas seznanili z izročilom škofa Antona Slomška. S pomočjo 
duhovnikov župnij Vransko in Ponikva pa so pripravili tudi 
zanimivo in bogato razstavo, s katero se bodo predstavili tudi 
v Petrovčah in Žalcu.
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Kulturna dediščina 
ne bo šla v pozabo

Četrtošolci podružnice 
v Vinski Gori smo razmišljali, 
kaj bi položili v zibelko naši 
mladi deželi Sloveniji. Odloči
li smo se, da raziščemo kultur
no dediščino kraja. Dela smo 
se lotili z vso zagnanostjo, saj 
je to naše ljudsko bogastvo, 
katerega nam nihče ne more 
vzeti.

Dokaj natančno smo razi
skovali stare šege in navade, 
ljudske običaje, arhitekturno 
dediščino, ustna in pisna spo
ročila in še kaj. Bogati viri in
formacij so bili starši, stari 
starši, sosedje, lastnik muzeja 
v Vinski Gori, duhovnik, sta
rejši učitelji v kraju in še kdo. 
Pobrskali smo po mnogih knji
gah, Savinjskem zborniku, 
monografijah kraja Vinska 
Gora, Vodniku »po poteh Vin
ske Gore« in še kje.

Nastajali so bogati pisni in 
likovni izdelki, naučili smo se 
nekaj starih ljudskih pesmi in 
plesov, spoznali dobre recepte 
stare kmečke kuhinje, izdelali 
spisek slovenskih vremenskih

pregovorov, za Valentinovo 
napisali nekaj priporočil, ki si 
jih je dobro zapomniti, če si 
zaljubljen, in še kaj.

Z vsem znanjem in progra
mom pa smo v predstavitvi 
projekta ob zaključku prazno
vanj slovenskega kulturnega 
praznika pripravili zanimivo 
popoldne staršem, našemu 
ravnatelju, učiteljem in še 
komu.

Ob zaključku tega obsežne
ga dela smo ugotovili, da je 
naša notranjost bogatejša za 
marsikatero spoznanje.

Upravičeno smo ponosni, da 
živimo v lepi Vinski Gori, ki je 
bogata tudi po svoji kulturni 
dediščini in ljudeh, ki jo znajo 
ceniti. Zato smo sklenili, da 
bomo s takim delom tudi naj- 
mlajši šli v boj za samostojno 
gorsko občino, ki pa se bo 
navzven rada povezovala z do
bro mislečimi sosedi!

Četrtošolci 
in učiteljica 
Anica Drev

Večer z Jerco Mrzel
DPD Svoboda Polzela je 

v organizaciji OŠ Polzela pri
redila ob 8. februarju, sloven
skem kulturnem prazniku, ve
čer z gledališko igralko in pev
ko Jerco Mrzel. Prvič je nasto
pila pred občinstvom Polzele, 
in to s kar tremi enournimi 
predstavami. Dopoldan je 
dvakrat pela za osnovnošolce 
in zvečer za odrasle. Občin
stvu je predstavila z besedo in 
pesmijo bogatstvo slovenskega 
jezika in poezije, katero naj bi 
kot majhen narod spoštljivo 
ohranjevali. Ob spremljavi in
strumentalne glasbe je pribli
žala ljudem pesmi Prešerna,

katere je izredno čutno in lepo 
tudi zapela. Najrajši prepeva 
pesmi Prešerna, Kocbeka, Ko
sovela, ob igranju na kitaro pa 
zapoje tudi pesmi Kajuha. 
Verjame v moč z besedo in pe
smijo izraženih misli. Reper- 
tuamo odločitev velja pozdra
viti, saj je le malo predstav na 
tako visokem kvalitetnem ni
voju, kakršna je predstava 
igralke Jerce Mrzel.

Večerno predstavo si je ogle
dalo veliko število obiskoval
cev, ki so z navdušenim plo
skanjem potrdili kvaliteto 
predstave.

Jani Pukmajster

Trgovina z mešanim blagom

KLINC
Podlog 8b, Šempeter 

Telefon: 701-359

NOVOST
Izjemno ugoden nakup premoga 

-  velenjski lignit 
za tono 3.550 SLT s prevozom



ŽALSKI KINO:

Druga plat medalje
Načeloma ne odgovarjam na 

nepodpisana pisma, tokrat 
bom naredila izjemo le zato, 
ker se s piscem članka Žalski 
kino povsem strinjam, a to le 
kot gledalka, ki je druga plat 
ne zanima ali je ne pozna. Ker 
je pisec z odprtim pismom ali 
kritiko odprl vprašanja, ki bo
do morda še koga zanimala, je 
torej prav, da osvetlim tudi 
drugo plat medalje, ki, žal, ni 
nič svetlejša kot prva.

Najbolj mi je všeč, da je nek
do o tem javno spregovoril, saj 
me je že skrbelo, da ste vsi 
postali povsem apatični glede 
kulturne ponudbe, da boste 
razpravljali le še o cenah in 
praznih želodcih, sicer pa bo
ste pustili, da bo svet tekel mi
mo vas.

Tudi jaz nisem zadovoljna 
s programom v žalskem kine
matografu, bila sem med naj
bolj glasnimi za filmsko gleda
lišče, preprosto zaradi sebe, 
ker rada gledam filme. Pa se je 
tudi to izjalovilo, ne zaradi 
Ivana Centriha, dolgoletnega 
vodje kina, in njegove ekipe, ki 
je po svojem znanju in sposob
nostih delala po najboljših

močeh, ampak zato, ker je bilo 
najprej štirideset gledalcev, 
potem dvajset, nazadnje pa le 
deset. Preprost račun je sicer 
že takrat pokazal, da je vrtenje 
filma le za toliko gledalcev či
sta izguba. Toda takrat jo je 
bilo še mogoče pokriti z drugi
mi, množično gledanimi filmi. 
Zdaj pa takšne izgube ni več 
mogoče kriti, saj do množično 
gledanih filmov v Žalcu ne 
pridemo takrat, ko so še »vro
či«, ampak šele v drugem ali 
tretjem krogu. Kot slabi odje
malci (filme vrtimo le dvakrat 
tedensko), vrtimo filme, ki jih 
»dobimo«, ne tistih, ki bi jih 
sami izbrali. To je torej odgo
vor na vprašanje, kako je mo
goče, da v Celju dobre filme 
vrtijo kar nekaj mesecev prej.

Vendar iščemo nove in bolj
še poti, da bi obiskovalci raje 
in pogosteje prihajali v kino. 
Programsko se bomo tesneje 
povezovali s celjskim kinopo- 
djetjem, a zanje nismo zanimi
vi partnerji. Drugod kinema
tografe za spodbujanje oz. 
dvig kvalitete sofinancirajo, 
v Žalcu pa živi ali bolje: živo
tari le od tega, kar se nabere

z vstopnino, zato nikogar ne 
mika prevzeti velikega rizika. 

Odgovorni za filmski pro-

f 'am pri Zavodu za kulturo 
alec smo že pred vašim »pi

smom« proučili situacijo in 
sklenili, da bomo storili vse, 
kar je v naših močeh, da bomo 
izboljšali program. Vendar gre 
počasi. Posebno zato, ker to ni 
odvisno le od naše volje, am
pak tudi od vas in vam podob
nih, ki ste to pismo napisali, 
od tistih, ki namenjajo sred
stva za preživetje v kulturi, od 
tistih, ki skrbe za zakonodajo. 
na področju predvajanja fil
mov (v mislih imam filmsko 
piratstvo v videotekah) in ti
stih, ki so odgovorni za carin
sko zakonodajo, saj je film, ki 
ga dobimo iz Zagreba, obrav
navan kot bi prišel iz katere
koli druge države v Evropi, če
prav carinikom v Celju ne mo
remo očitati ne togosti in ne 
nerazumevanja. Zaenkrat vam 
in vam podobnim lahko oblju
bimo le to, da si boste lahko 
v Žalcu ogledali vse najbolj 
gledane filme, sicer še vedno 
nekoliko kasneje. Zato bi radi, 
da ostanete naša zvesta gle
dalka ali gledalec.

Hvala torej za javno kritiko, 
ker ste nam z njo dali prilož
nost, da smo mogli povedati, 
kar smo že davno želeli.

Anka KRČMAR, 
v.d. direktorica 

Zavoda za kulturo

Ne le delo, tudi sprostitev
Pomlad se prebuja in z njo 

so dnevi vedno toplejši in dalj
ši. Za nas kmetice pa je tudi 
konec manj napornih dni. 
Končana so tudi predavanja in 
razni tečaji, ki jih je organizi
rala kmetijsko-svetovalna 
služba. Že lansko jesen smo 
imele predavanje o negi bolni
ka na domu, kar nam bo v se
danjih težkih časih prišlo še 
kako prav. Ogledale smo si tu
di izdelovanje venčkov in raz
nih aranžmanov iz domačega 
suhega cvetja in raznega zele
nja. Tudi pecivo smo pekle za 
novoletne praznične dni. Letos 
pa smo se kmetice udeležile 
tudi tečajev šivanja, izdelova
nja mekramejev, kuhanja in

peke kruha. Žal nam tudi ni 
bilo lepega sončnega popold
neva, ko smo poslušale prof. 
Jožico Štruc o kuharstvu kot 
umetnosti. -

Posebno presenečenje pa je 
bil tečaj plavanja na Dobrni. 
Z navdušenjem in dobro voljo 
smo se vozile deset večerov na

Dobrno, kjer smo se naučile 
novih, doslej neznanih veščin 
plavanja. Prizadel nas je nato 
očitek pomembnega poslanca 
iz kmečkih vrst, da je naše izo
braževanje zapravljanje dr
žavnega denarja, vse skupaj 
pa neumnost. Naj mu povem, 
da smo morale doma prej vse 
postoriti, pa tudi stroške smo

plačale same. Mislim, da si en
krat ne leto tudi kmetice lahko 
privoščimo nekaj dni rekreaci
je za svoje zdravje. Fiziotera
pevt Marko nam je v zdraviliš
ču Dobrna pokazal veliko ko
ristnih nasvetov, ki nam bodo 
prišli prav v skrbi za zdravje 
in vsakdanje delo. Tudi spro
stitev je potrebna in zato si je 
treba vzeti čas, zato naj po
slanca ne skrbi, da bo zaradi 
tega doma trpelo delo.

Vsega koristnega in prijet
nega se bomo še dolgo spomi
njale, razmišljamo pa že o pro
gramu za naslednje leto.

j Savinjska kmetica
(naslov v uredništvu)

■ » o  n a m  o r f O K  z d o i i

Svetuje in odgovarja pediatrinja 
dr. Iva Dolničar

Počasi raste smreka, 
a se hitro poseka

Pa smo spet tu: prihaja vsa cvetoča, vsa 
žareča. Ves svet se nenadoma zdi lepši, 
ljudje prijaznejši. Ptički žvrgolijo v dvoje, 
prvi popki se počasi odpirajo, a ona priha
ja v vsej svoji radoživi lepoti. Prihaja PO
MLAD in z njo...

Obrazi postajajo bolj veseli, otroci bolj 
nasmejani in tudi... bolj utrujeni. Vseh 
nas se loteva spomladanska utrujenost. 
Lepo vreme vleče otroke ven, misli vse bolj 
bežijo z vajeti.

To je tudi čas velikih odločitev, čas, ko 
bo treba razmisliti o novih začetkih. Mnogi 
malčki, mali šolarji si že radoživo ogledu
jejo prave torbe za pravo šolo. Tudi mi se 
pripravljamo, kajti .vsak čas bomo pričeli 
s pregledi. Otroka je potrebno dobro pre
gledati in ugotoviti še tiste drobne napake, 
ki obstojajo: slabovidnost, slaba drža, plo
ska stopala in podobno. Starši, naredite 
pregled otroku prijeten! Vzemite si čas, saj 
pri otroku ni dosti mejnikov, ki se pomni
jo. Pripravite malega nadobudneža za pre
gled. Pojasnite mu, da v pregled spada tudi 
cepljenje, da se otrok ne bi po nepotreb
nem prestrašil. Pikica resda ni prijetna, 
a je obvezna. Če boste dobili napotnice 
z nadaljnje preiskave in preglede, storite 
to takoj in ne prelagajte »na jutri«, kajti 
mala napaka se hitro odpravi, a velika...

Smreka raste počasi, a le zraste. Vaš 
otrok enako. Pomagajte mu, da bo zrastel 
v zdravega in ponosnega človeka, saj zato 
smo starši, ali ne?

Moj oče je nekoč dejal: če hočeš nekaj 
narediti v nekaj minutah, spij kavo, če 
hočeš nekaj narediti v letu, posadi rožo, če 
hočeš narediti nekaj za prihodnost, PO
MAGAJ ZRASTI SREČNEMU OTROKU.

In potem so tu naši vrli nadobudneži, ki 
korajžno drvijo v nove poklice, nove šole. 
Čeprav so že »veliki in odrasli«, potrebuje
jo pomoč pri svetovanju, kam kreniti na
prej, ko se zapro vrata osnovne šole. So na 
velikem križišču in se včasih težko odloči
jo. Mi starši vemo, vsaj bolje kot oni, kaj 
kakšen poklic prinaša. Otroci se še ne za
vedajo, da bo poklic zaznamoval vse njiho
vo življenje, vse njihove prihodnje dni. Po
magajmo otroku pri tej pomembni odloči
tvi, svetujmo mu, saj ga mi najbolje pozna-

Mamila, mamila... o bolni luni
Danes se veliko govori o ma

milih in uživalcih le-teh, zato 
se skoraj ne moreš izogniti tej 
temi v vseh medijih. Uživanje 
mamil se je, kot sem slišala, 
razširilo tudi v naš kraj. Po 
mojem mnenju se je to zgodilo 
zato, ker je tudi Prebold priza
dela brezposelnost. Mladina, 
ki je po končani osnovni šoli 
odšla delat in delo izgubila, je 
postala brezvoljna in začela 
iskati rešitev v mamilih, ker ti 
ta menda naredijo življenje 
lepše in brezskrbno.

Zaskrbljujoče pa je dejstvo, 
da se k mamilom zatekajo že 
otroci in mladostniki, ki še ni
so začeli živeti. To se dogaja 
najpogosteje otrokom iz dru
žin, v katerih so starši preza
posleni, njih pa prepuščajo ce
sti ali jih zalagajo z material
nimi dobrinami, nimajo pa ča
sa zanje. Otroci si največkrat 
poiščejo družbo na cesti, kjer 
velikokrat pridejo tudi do ma
mil in jih mogoče zaradi druž
be začnejo tudi uživati. Ko 
starši zvedo, da njihovi otroci 
uživajo mamila, reagirajo... 
Nekateri starši zapirajo otroke 
v stanovanja, drugi pa jim ob
ljubljajo vse mogoče, a veliko
krat je za otroke takšno ukre
panje prepozno, ker so v to že 
pregloboko zabredli.

Mislim, da bi morali imeti 
starši več časa za otroke in se 
z njimi dosti pogovarjati, kajti 
le tako bi vedeli za vse težave 
svojega mladostnika, jih reše
vali sproti, ne pa, ko je že pre
pozno.

, Andrejka Vabič,
OŠ Prebold

K o  sonce zahaja, 
se luna zbud i, 
vsa je  krm ežljava , 
k e r zob jo  b o l i . '

Sonce nestrpno  
gleda na uro, 
po k liče  ob la k  in  m u veli, 
na j pogleda, k a j se z  luno  god i
Luna  je  bolna, 
zob  jo  boli, 
danes bo tema, 
k e r lune  še n i.

Aleksander Križan, 
OŠ Vel. Pirešica

Živjo!
Pišemo vam člani KORZ-a, 

in sicer z namenom, da vam 
predstavimo naše delo in na
loge.

Klub otrok za rešitev Zemlje 
(KORZ) je ustanovil Clinton 
Hill iz Minnesote. Ko je pred
lani novembra umrl za rakom, 
so njegovi prijatelji sklenili, 
da KORZ ne sme zamreti. 
Klub se je razširil po vsem sve
tu, tudi v Sloveniji.

Zeleni na naši šoli smo se 
odločili, da tudi mi storimo 
nekaj za rešitev Zemlje. Sku
paj s podravnateljico Miro Ko- 
drun smo se dogovorile, da bo
mo za klub skrbele tri učenke 
(Gordana, Mateja in jaz). Naj
prej smo pripravile radijsko 
uro o KORZ-u, nato pa z obve
stili obveščale učence' o delo
vanju kluba. Ko smo izpeljali 
nekaj uspešnih nalog, smo s«; 
odločili, da o delovanju kluba 
obvestimo širšo javnost, saj 
želimo, da tudi na ostalih šo-

To šolsko leto smo se v turističnem krožku na Polzeli odločili, da se zavarujemo pred mrzlo zimo 
in spletemo kaj toplega. Pod spretnimi rokami nam gre dobro od rok, o čemer govori tudi 
fotografija sama. Turistični krožek, OŠ Polzela

PRVI
POMLADNI

OTROŠKI
ARONMA

od 6. do 11. aprila 
1992

VVZ -  Ja n ko Herman 
Žalec

•  za še bolj pester pomladni popoldan
•  za predšolske otroke, njihove starše, prijatelje ter vse, ki 

imajo radi ples, svet pravljic in še kaj
•  ¡ara PEPELKA in nastop predšolske plesne skupine ali igra 

ŽOGICA MAROGICA ter nastop otrok, ki radi plešejo
•  predstavljamo in vabimo vas na ogled igre:

PEPELKA -  6. aprila ob 17. uri
Dom II. slovenskega tabora v Žalcu 

ŽOGICA MAROGICA -  8. aprila ob 17. uri 
Kinodvorana prebold 

PEPELKA -  9. aprila ob 17. uri
Kinodvorana na Polzeli 

-  11. aprila ob 17. uri 
Dom krajanov v Taboru

ŽOGICA MAROGICA -  po dogovoru na Vranskem in v Šem
petru

Vljudno vabljeni!

mo. Pomagajmu mu glede na njegove spo
sobnosti, tako psihične kot fizične. Ne 
usmerjajmo jih glede na naše ambicije (Ni 
dolgo tega, kar sem se pogovarjala z osmo- 
šolkami. Dve sta se odločili za poklic me
dicinske sestre oziroma zdravnice. Na 
vprašanje, zakaj sta se tako odločili, sem 
slišala: ko pa o tem tako lepo piše v doktor 
romanih.) In kaj reči na to? Vse lepo in 
prav. Poklica sta res lepa, a kaj, ko je pot 
do njiju precej težka in zahteva dosti po
trpljenja in učenja. Vprašala sem se, ali se 
ti dekleti tega zavedata, ali jima je kdo 
pojasnil vse sončne in senčne plati?

Če človeku pomagaš, da se zares zave 
samega sebe, mu pomagaš k prebujanju. 
To pač ni majhna stvar. Vse drugo je pre
puščeno njegovi svobodi. Življenja ne 
ustvarjamo, ampak ga živimo. Poraja se 
samo iz sebe ter kot neznanka stopa pred 
tistega, ki je pripravljen gledati. Življenje 
ne pozna nobenih okvirov in omejitev; 
kdor si ga hoče podrejati, ga izgublja in se 
obrača stran od njega.

Starši, prosim, vzemimo skupaj enkrat 
daljnogled in se zazrimo v bodočnost. Že 
v posvetovalnici otroci dobivajo AD3 vita
mine, med drugim tudi zaradi tega, da 
bodo deklice, sedaj še dojenčki, lahko nor
malno in brez težav rodile. Navade rednih 
obrokov in higiene, preprečijo marsikatero 
bolezen. Pravočasno ukrepanje od prve te
lovadbe z dojenčkom do nošenja očal in 
podobnega se bogato obrestuje.

Razvade; poskusimo, da do njih sploh ne 
bi prišlo. Na žalost je življenje včasih kru
to in vsak poskuša vsaj včasih zbežati 
v »svoj umetni raj«. Ta »raj« si ustvariš 
včasih že z cigareto, kozarcem žgane pijače 
ali mamilom. Mamila niso »bolezen« boga
tih. Za tem »rajem« (K I KAJ HITRO PO
STANE PEKEL) segajo zlasti tisti, ki želi
jo zbežati od resnice vsakdanjih dni. So 
kot otroci, ki iz umazane ulice zbežijo 
v svoj luna park, ne zavedajoč se, da se 
potem vrnejo v ulico, ki bo še bolj umaza
na, še bolj kruta. Za razvadami posežemo 
najprej iz radovednosti, nato iz samopotr
jevanja in na koncu, ker brez tega več ne 
moremo. Na žalost se resnice zavemo šele, 
ko se pričnemo utapljati in takrat je dosti
krat prepozno.

Človek v zmoti je ŠE VEDNO ČLOVEK 
in otrok, tudi ko odraste, in še vedno vaš in 
samo VAŠ OTROK.

lah organizirajo podoben 
klub. Povežejo se lahko z nami 
in nam pišejo na OŠ Petrovče.

Naše geslo je: Za čisto 
zemljo.

Naše delo obsega: zbiranje 
baterij (iztrošenih) po zgledu 
evropskih držav; ekološki ko
tiček v avli šole z novicami, 
zanimivostmi, plakati, drobni
mi idejami; dopisovanje z eno 
od šol; znaki -  majice, pripon
ke; pridobivanje novih članov.

Lidija Cokan, 
predsednica KORZ-a

Smučarski poleti 
v Ojstriški vasi

/
V Ojstriški vasi že vrsto let 

nismo imeli tekmovanja 
v smučarskih skokih. Vso je
sen so fantje sekali drevje, kle
stili veje oziroma pripravljali 
skakalnico. V nedeljo, 26. ja
nuarja, pa smo le dočakali 
slavnostni dan. Na velikanki 
nad Popkom, tako so namreč 
krstili skakalnico, se je odvija
la tekma, ki je bila zelo živah
na in polna lepih skokov in 
tudi nezaželenih padcev.

Skoke so ocenjevali domači 
sodniki, ki so bili tudi merilci 
dolžin. Prireditev je komenti
ral Marko, med odmori pa je 
za vzdušje skrbel maestro 
Drolc. Na koncu so si stopnič
ke razdelili najboljši, ki so do
bili medalje, diplome in prak
tične nagrade.

Naši velikanki nad Popkom 
želim še veliko tekem, pred
vsem pa dolge skoke s čim 
manj padci.

Maja Leskovšek, 
OŠ TABOR



S kolesom vzdolž Himalaje V.
Festival se lahko začne

Šotori ob cesti so bili kljub zgodnji uri 
natrpani z ljudmi. Ozka kamnita pot je 
ječala pod množico turistov, pomešanih 
med domačine v značilnih ladaških obla
čilih. S težavo sva se prebila pred osred
njo stavbo samostana.

Tagthob gompa, kraj, kjer se je festival 
odvijal, je zgrajena okoli votline, za ka
tero legenda pravi, da jo je guru Podma- 
sambhava uporabljal za meditacije in jo 
tako blagoslovil s svojo prisotnostjo. Na 
festivalu se uživajo masleni čaji in cam- 
pa (jed iz praženega ječmena, ponavadi 
pripravljena s čajem), festivalski glasbe
niki pa so običajno plačani z lokalnimi 
proizvodi. Po dobri hrani dobijo čaj 
z maslom, skRdelico campe, včasih slad
kor in koščke masla. Vse skupaj jim zavi
jejo v kos blaga. Ženske in moški plešejo 
ločene, nepovezane plese, ki jih sprem
ljajo tolkala in piščali, v njih pa je polno 
gibov iz vsakdanjega življenja kmetov. 
Tako je gibanje rok natančno povzeto po 
gibih sejanja semen.

Eden od menihov naju je povabil, da 
med festivalom pustiva svoji kolesi pri 
njem v pritlični sobici, polni dima, ker se 
je na tleh iz stlačene zemlje nekaj kuha
lo. Dvorišče je bilo prežeto s prazničnim 
vzdušjem. Ženske v dolgih, temnih obla
čilih so v procesijah hodile okoli samo
stanske zgradbe in vrtele številne molil
ne mlinčke, pričvrščene na zidovih. Svi
leni klobučki na njihovih glavah, podob
ni visokim cilindrom, so se bleščali v ju
tranjem soncu. Okoli vratu so se jim zvi
jale bogate ogrlice iz dragih kamnov, 
verjetno najdragocenejša stvar v večino
ma revnih ladaških družinah.

Dvorišče pred glavno ladaško zgradbo 
je vrelo od ljudi. Ob pomoči dveh meni
hov je stari lama, ki je pripotoval posebej 
za to priložnost iz oddaljenega Daarje- 
linga, zasedel svoje častno mesto. Začel 
se je ples. Obrazi plesalcev so bili zakriti 
z velikimi lesenimi maskami raznih barv 
(večinoma rdečih in modrih, kakršni so 
tudi obrazi bogov na stenskih risbah sa
mostanov, posejani z mrtvaškimi glava
mi na vrhu in s tako imenovanim »tret
jim očesom« sredi čela). Dolge brokatne 
obleke, polne drobnih barvitih vzorcev, 
so vihrale na dvorišču v ritmu tolkal in 
piščali. Prah, ki se je dvigoval iz izsuše

nih tal, se je vsedal na občinstvo in na 
fotoaparate turistov, osuplih spričo bar
vitosti plesa in samih plasalcev. Šele ko 
je bilo sonce že precej visoko, je bil prvi 
odmor. Ljudje so se razkropili naokoli in 
se pripravljali na ples, ki se bo nadalje
val še popoldne in bo trajal do poznih 
večernih ur.

Piše: Janko Jazbinšek
Odšla sva. Do Manalija, prvega večje

ga naselja na najini nadaljnji poti, je bilo 
namreč še skoraj petsto kilometrov slabe 
gorske poti...

Na najvišji cesti sveta
Prečkala sva Taglang-la, ki je s svojimi 

5424 metri nadomorske višine drugi naj
višji prelaz in z najvišjo cesto na svetu, 
kjer se lahko pogovarjaš z bogom. Tako 
je pisalo na obcestnem kamnu. Prespala 
sva v šotoru, na katerem je pisalo »hot- 
le«, kar naj bi pomenilo hotel. Zunaj je 
bil peklenski mraz. Spustila sva se na 
cesto in začela obračati pedala proti vi
sokim gorskim grebenom.

Cesta se je spremenila v globoke blatne 
luže in o asfaltu ni bilo več sledu. Verjet
no ga je ledeniška voda odnesla v dolino, 
če je tukaj sploh kdaj bil. Prečkanje vo
da, ki pritečejo izpod ledenikov in se 
zlivajo prek kamnite ceste, je bilo precej 
težavno. Le redkokdaj nama je uspelo 
prepeljati globoke struge, ne da bi nekje 
na sredini ostala do kolen v hladni vodi. 
Nato sva po prahu, ki se je lepil na najino 
mokro obutev, vozila proti vrhu grebena, 
od koder sva uzrla pod seboj, slabih tisoč 
metrov niže, globoko dolino, v katero je 
bila speljana cesta. Od tam se je, po peš
čenem pobočju sosednje gore, vzpenjala 
vse do visokih, s snegom prekritih vrhov. 
Prelaz LACHALANG, ki sva ga morala 
še isti dan osvojiti, če sva hotela zvečer 
jesti.

Spust s prelaza ni bil užitek, saj je kolo 
na ostrem kamenju poskakovalo kot ne
ukročeni žrebec. Od neprestanega zavi
ranja so bili členki na rokah tako razbo
leli, da sva morala prste nekaj časa raz
gibavati, preden sva jih lahko normalno 
stegnila.

Do prvega naselja (skupine šotorov)

naju je ločilo le še dvajset kilometrov 
»ravne« ceste. Majhna-velika razdalja. 
Od nenehnega poskakovanja kolesa je 
bila moja zadnjica že povsem odrgnjena. 
Papir, s katerim sem si zavaroval nos 
pred močnim soncem, je močan veter, ki 
se je sedaj obrnil proti nama, povsem 
razcefral. Ža ovinkom sem ugledal žen
sko, ki je z metlo iz drevesnih vej pome
tala prašno, kamnito cesto. Ko sva preč
kala most čez reko, se je cesta obrnila 
nazaj v smer, od koder sva prišla. Veter 
je še zmeraj pihal v prša. Sesedel sem se 
v globok prah ob cesti in nisem hotel 
naprej. Na Marjanovo prigovarjanje, ker 
se je začel spuščati mrak, sem zavil s ce
ste in peljal kar počez, prek peščene po
krajine, poraščene z nizkim bodečim gr
mičevjem. Sledil mi je tudi Marjan. 
Kmalu je bilo nizko trnje tako gosto, da 
sva morala zadnjih nekaj metrov kolesi 
naložiti na rame in peš nadaljevati pot 
proti ognjem, ki so jih ob šotorih zakurili 
cestni delavci. Končno je bilo tega pekla 
konec. Utrujene kosti so se kar same ra
zlezle po postelji iz zloženega ploščatega 
kamenja in sam bog ve, da ni boljšega, 
kot zaspati po napornem dnevu.

TOPLOTNA VVolfcommerce d.o.o. 
TEHNIKA  
TONE

FINANCE CONSULTING 
&

IMMOVABLE PROPERTY TRADE

Telefon: 063/853-674, 853-495, 857-141, 
fax: 063/853-674

POCENI IN UGODNO DO 
KAKOVOSTNEGA CENTRALNEGA 
OGREVANJA
TOPLOTNA TEHNIKA TONE d.o.o. iz Velenja razpisuje 
posebno ugodno ponudbo za izdelavo hišnih kotlovnic na 
tekoči naftni plin.

Kotlovnica zajema prostostoječi rezervoar V = 20001, dovodni 
cevovod z armaturami do peči, specialno plinsko peč in plinski 
gorilnik ter priključek na obstoječo notranjo instalacijo central
nega ogrevanja.
Cena celotne dobave in montaže v okviru te akcije ne bo 
presegla 8.000 DEM tolarske protivrednosti.

Hkrati vam zagotavljamo finančne usluge WOLFCOM- 
MERCA d.o.o. iz Ljubljane, ki vam nudi za ta znesek 
brezobrestni kredit na 40 enakih odplačilnih obrokov že 
po 6. do 7. mesecih po pričetku vlaganja sredstev pri njih.

Če se boste do 10. aprila odločili za našo ponudbo, lahko že 
v jeseni v celoti rešite svoj problem ogrevanja.

Informacije: vsak dan od 7. do 15. ure osebno na Koroški 
cesti 8 v Velenju ali po telefonu: 063/853-674, 853-495, 857- 
141, fax: 063/853-674.

Zdravljenje
z elektormagnetno terapijo

SALON ZVONKA,
Gotovlje 67, telefon: 063/712-306

— —  —— — ---------------------------------------------— ——        —   ----------------------

A m erika , lep  dan ti želim
_____  .

M arket »ENI «

Bevkova 9, Žalec
Telefon: 714-676

NAJUGODNEJE:
SLT

-prašek LIND 3 kg 396
- mehčalec 41 295
- olje ZVEZDA 11 105
- FRUCTAL juice 11 85
- zaščitena vina 118
- Coca-cola ploč.0,33 38,90

Sadje in zelenjava po kon-
kurenčnih cenah!

Odprto: od 8. do 20 ure,
sobota od 8. do 19. ure in
nedelja od 8. do 11. ure

T r g o v i n a

»Mirna«
Žalec, Šlandrov trg 21, 
Telefon: 063/714-447

Izredno ugodno:
SLT

-  olje Zvezda 1 1 113
-  sladkor 2 kg 56
-  prašek Oskar 3 kg 433
- k a v a  Bar I00g 55
-  riž 1 kg 89
-  program Paloma -  stare cene

in druge potrebščine PO
KONKURENČNIH CENAH!

Pričakujemo vas: 
vsak dan od 7.30 do 19. ure,
sobota od 7.30 do 15. ure,
nedelja od 8. do 11. ure.

Pridite in 
kupujte ceneje!

Ker je New Orleans za Ame
ričane nekaj takega, kot je 
Evropa za Japonce, poleti, 
kdor ima čas in malo denarja, 
odrine v ta kraj in potem vsak 
večer obiskuje Bourbon street 
in se ga prijetno naceja, tako 
da ima občutek, kako vse bolj 
je življenje v United States 
rožnato. Zato se tudi ne čudi
mo, če vidimo ameriške turiste 
vse evforične, kako nekje v A l
bertvillu v Franciji, ali na zna
menitem Karlovem mostu pre
ko Vltave v Pragi vneto maha
jo z miniaturnimi ameriškimi 
zastavicami celemu svetu 
v pozdrav, češ POZDRAVLJE
NI, prihajam iz ZDA.

Smrtno resno lahko ugoto
vimo, da je za povprečnega 
Američana nujno, da vsaj dva
krat ali trikrat v svojem življe
nju obišče New Orleans. Če
ravno razen delte reke Missis
sippi, umazanega pristanišča, 
nekaterih izvrstnih restavracij 
in obilo dobre glasbe res nimaš 
kaj prida najti v tem koncu 
ZDA, se ljudje zgrinjajo sem 
kot muslimanski romarji 
v Meko. Ko človek vidi tudi 
Grand Canyon v Coloradu ali 
Yellowstonski park in slapove 
Niagare ali sončni zahod 
v puščavi Arizone ah jutro 
v planinah New Mexica, ugo
tovi, da obstaja v ZDA ogrom
no krajev, ki so bolj vredni 
ogleda kot to mesto. Res pa je, 
da v New Orleansu obstaja ne
kakšen občutek (feeling), da si 
del nečesa starodavnega, po
sebnega ali odštekanega, kar 
te kasneje skozi mavrico spo
minov navdaja s ponosom in 
občutkom prijetnega, češ: »Bil 
sem tam!«

V New Orleansu sem izkori
stil tudi edino možnost v živ
ljenju, da sem šel na safari 
skozi močvirja. Obisk Bayou

country je resnično enkratno 
doživetje v življenju, ki ga ne 
smete zamuditi, če vas pot za
nese v Lousianno. Prej sem 
predvsem iz pesmi izvedel za 
obstoj SWAMP področij 
(CREEDENCE CLEARWA
TER REVIVAL), tokrat pa sem 
jih tudi v živo obiskal. Razne 
agencije v New Orleansu na
mreč dnevno organizirajo za 
turiste izlete v področja ko
marjev in eksotičnega žival
skega sveta. Na plakatih 
z vabljivo vsebino te opozarja
jo na drzno pustolovščino, pol
no naravnih pasti, vodnih vr
tincev, le nate prežečih vodnih 
kač in krokodilov in podobne

eksotike. Resno opravljen vo
dja čolna, ki nas je kasneje po
peljal skozi močvirje, dodobra 
preznojen in zamazan od ma
sti, s katero mažejo motorje na 
čolnih, nas je skupaj z vodičem 
indijanskega porekla naložil 
kakšnih petdeset na svoj čoln, 
ki je nekoliko spominjal na 
filmsko retrospektivo Hum- 
pryja Bogarta. Odropotali smo 
v vroč dolpoldan. Čutili smo 
vodne hlape okoli sebe, ki jih 
je tropska vročina iztisnila iz 
onesnažene vodne gmote raz
predenega Mississippija. Če
ravno nas je skušal vodič z na
tančnim popisovanjem smrt
nih žrtev, ki so jih požrli kro-

kodili ah vase pogoltnih ne
verjetni vrtinci, utopljencev, 
ki so jih v močvirje prignali 
dolga roka pravice ah beli za
sledovalci pobeglih sužnjev, 
prepričati, da bi verjeli lastni 
laži o heroičnosti in drznosti 
našega podviga, so nas ones
nažena reka (polno oljnih 
kant, plastičnih vrečk in po
dobne robe), brezzobi kroko
dili, ki so bežali v najbolj tem
ne in osamele tolmune, ker 
smo zopet zmotili njihov mir, 
pomanjkanje vrtincev in smr
tonosnih kač kaj kmalu pre
pričali, da je to še ena pravlji
ca iz Amerike. Res me je pikni
lo nekaj komarjev, toda do
brodušna turista iz Pennsyl- 
vannie, ki ju je k tlom vlekla 
okoh vratu obešena teža ka
mer in fotoaparatov, sta mi 
ponudila univerzalno mazilo, 
ki pomaga proti vsem vrst pi
kov insektov. Precej črno raz
položen sem že mishl malce 
norce briti iz njune naivnosti, 
ki je padla na izpitu iz VERJE
TI V AMERIŠKO REKLAMO 
in jima povedati zgodbo o slo
venskih sršenih, toda kaj kma
lu sem obupal. Prvič bi nepo
trebno izigral njune dobre na
mene in očitno prijaznost, 
drugič pa bi potreboval preveč 
časa, da bi ju kolikor toliko 
verodostojno pripeljal na to, 
od kod sem (za njiju prav goto
vo podobna eksotika kot kro
kodili in bayou country iz 
Lousianne), kako sem sploh 
prispel v ta konec sveta in tako 
dalje.

S tega izleta je ostal le še en 
dogodek, ki je vreden, da se 
ohrani v spominu. Ladja je po 
programu imela enourni po
stanek v manjšem barakar
skem naselju sredi močvirja, 
kjer smo se natrpali v obvezno 
gostilniško barako pod veliko

obljubljajočim neonskim nazi
vom BLOODY SNAKE SA
LOON (Gostilna pri krvavi 
kači). Oprema v gostilni je bila 
že skoraj pod življenjskim mi
nimumom, pričakoval sem to
rej, da bom s tega konca odne
sel najbolj pretresljivo in srh
ljivo doživetje s seznama smrt
nih nevarnosti, ki so mi jih na 
začetku izleta obljubili. Že 
sam lastnik je to mojo domne
vo potrjeval. Gospod je pred
stavljal eno največjih gor me
sa, kar sem jih v svojem življe
nju videl. Gosti in dolgi brki, 
majica brez rokavov, ki so jo 
napenjale mišičasto oprsje, ro
ke, nabrekle od muskulatume 
gmote, živo tetovirane, kot bi
ljard krogla pobrita glava in 
ubijalski izraz na obrazu, češ 
kako ste si drznih priti v mojo 
gostilno, so marsikaterega tu
rista poleg mene utišale. Toda 
vse, kar se je dogajalo v tej 
čumnati, je bilo vse prej kot 
neprijetno. Najprej so zadaj 
v kotu nekakšni umirajoči črni 
starčki vstali od zakajene mize 
in odšli v kot, kjer je bil neke 
vrste podij. Kot iz čarovnije so 
iz nekakšnega skrivališča za 
zamaščeno zaveso (ki je bila 
včasih iz rdečega damasta) 
privlekli vsak svoj inštrument, 
dve kitari, mandolino, gosli, 
akustični bas, bobne in har
moniko, nekaj mikrofonov in 
nekaj žice in pričeh igrati 
glasbo, ki je noben ljubitelj iz
virnega ameriškega bluesa ne 
bi hotel zamuditi. Blues, ki ga 
igrajo v tem koncu Amerike, se 
imenuje zydeco in besedila po
jejo v francosko-ameriški žlo- 
budravščini. Nepozabno doži
vetje. Da pa je bila mera pre
senečenj polna, nam je gora 
mišic pripravila najboljšo ka
vo, kar sem jo pil v ZDA in pri 
tem obogatila repertoar s kla
sično GOMBO soup, k i je  te
knila kot že dolgo ne. Se ves 
omotičen od sijajnega doživet
ja sem se okrog četrte ure po
poldan vrnil v NEW Orleans.

(se nadaljuje) V. G.Na posnetku ulica Bourbam street
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Uspešno v tretje desetletje
Planinsko društvo Prebold 

te dni praznuje 20-letnico svo
jega obstoja. Svoje praznova
nje so svečano obeležili in 
združili z rednim občnim zbo
rom v nedeljo 15. marca. Ob 
tej priložnosti so svojim dolgo
letnim članom in članicam pa 
tudi nekaterim drugim, pode
lili društvena jubilejna priz
nanja, vodnikom društva pa 
tudi društvene plakete. Sicer 
pa je bil ta dan, tako kot zme
rom, v domu pod Reško plani
no nadvse prijetno, veselo, pri
jateljsko vzdušje.

Vse prisotne, med katerimi 
so bili tudi predstavniki neka
terih sosednjih društev, kra
jevne skupnosti, nekdanji 
oskrbniki doma in še nekateri 
drugi, je prisrčno pozdravil 
Adi Vidmajer dolgoletni pred
sednik preboldskih planincev, 
ki je s prekinitvijo nekaj let 
kar 12 let krmaril društveno 
življenje. Sledil je po planin
sko obarvan kulturni program 
učencev OŠ Prebold, nato pa 
je Adi Vidmajer z besedo nare
dil prerez delovanja skozi dve 
desetletji. Kot dodatek njego
vemu izvajanju pa je bila na

J f
Milan Sušak

hodniku planinskega doma tu
di priložnostna razstava slik iz 
dela in življenja društva.

V svojem nenapisanem go
voru, je Adi obudil spomine na 
prve začetke, na odločitev in 
delo za dom pod Reško plani
no, na akcije planincev pri ko
či Loka pod Raduho, na pomoč 
pri izgradnji koče pri Krnskih 
jezerih, na številne izlete, pla
ninske tabore, izlete v nezna
no, na shode, pohode, na veli
ko povezanost šole s planin
stvom in društvom, na neneh

no vzgojo mladega rodu in or
ganiziranje mladinskih pla
ninskih taborov in vse tisto 
kar je prebolsko planinsko 
društvo uvrščalo vseskozi med 
najaktivnejša društva tako 
v kraju, občini kot tudi med 
planinskimi organizacijami 
v Sloveniji. Pri vsem tem je 
bila hvalevredna nenehna 
vzgoja planinskih vodnikov, ki 
so leto za letom vodili številne 
ljubitelje planin v Julijce, Ka
ravanke, Savinjsko-Kamniške 
Alpe in drugod.

Vse to in še mnogo več je 
bilo povedano, svoje so dodali 
še gostje in drugi udeleženci 
srečanja in tako zaokrožili 20- 
letno praznovanje društva, ki 
pa bo v tem jubilejnem letu

Ročnodelski večeri
V prostorih zadružnega do

ma v Šeščah, je vsako sredo 
zvečer nadvse živahno in še 
posebno delovno. Pod spretni
mi rokami žena nastajajo po- 
luverji, bluze, nogavice in še 
mnogo drugih izdelkov. Bolj 
kot to pa je morda pomembno, 
da se žene dobivajo in tako 
razvijajo družabnost, ki nam 
jo v teh čudnih časih vse bolj 
primanjkuje. Veljalo bi se po 
njih zgledovati in tako preg
nati našo vse večjo otopelost, 
apatičnost in brezciljnost, ki 
so rezultati boja za vsakod
nevno preživetje.

Ročnodelski večer, katerega 
smo se udeležili tudi mi, je na 
nas naredil res prijeten in ne
pozaben vtis. Pa ne le zato, ker 
so žene pridno pletle, kvačka
le, šivale, se sproščeno pogo
varjale, ocenjevale svoja dela, 
si svetovale to in ono, ampak 
tudi zato, ker smo videli, da se 
znajo resnično tudi poveseliti. 
Morda je bilo zgolj naključje, 
da so ta dan praznovale tudi 
svoj praznik in je bilo vsega še 
nekoliko več kot običajno. Mi
ze so bile polne peciva in dru-

novo •  novo •  novo

čevljarstvo
Novak

Žalec, Šlandrov trg 15
(nad gostiščem Marjola)

Poslujemo: vsak dan od 8. do 12. in od 
14. do 18. ure, 

sobota od 8. do 12. ure
Prepričajte se o kakovosti 

naših storitev!

gih dobrot, manjkalo pa ni niti 
dobrega sadjevca in vina. Ob 
delu so veselo prepevale, raz
položenje pa je stopnjevala tu
di harmonika, ki je nekatere 
dvignila od miz in jih zazibala 
v ritmu polke in valčka.

D. Naraglav

A  .

TRGOVINA

TRI
IZ PREBOLDA
vam po zelo ugodnih cenah 
nudi:
-  cement (Trbovlje)
-  premog (Velenje)
-  siporeks
-  opečni modul 6 x 1
-  strešno kritino BRAMAC in
-  izolacijski material.

Najdete jih v lično urejenih pro
storih (pri Lončari), kjer vam bodo 
postregli vsak dan od 7.30 do
17.00, ob sobotah pa od 8.30 do
12.00. Vsekakor pa jih  lahko po
kličete tudi po telefonu (063) 723- 
243. V stiski pa vaa^>odo postre
gli tudi po 17. uri.

Vljudno vabljeni.

poskrbelo še za številne prijet
ne planinske akcije. Ta naloga 
sedaj leži na novem vodstvu, 
ki so ga ta dan tudi izvolili. Že 
drugič v zgodovini društva je 
žezlo Adi Vidmajer predal no
vemu predsedniku. To pa je 
Milan Sušak, ki je član dru
štva vse od ustanovitve in eden 
izmed najaktivnejših članov. 
Sicer pa Milan ne bo imel pre
težkega dela, saj mu bodo po
magali v  vlogi podpredsednika 
Romana Kostajnška in Adi 
Vidmajer v vlogi gospodarja 
Vili Vidali, blagajnik je Anton 
Ajdič, tajnik pa Nada Štor
man. Mladinsko komisijo bo 
vodil Zlatko Kostajnšek in Pe
ter Sorčan, markacista sta 
prekaljeni Zvone Kupec in Jo
že Burkeljc, upokojensko sek
cijo ima na skrbi Jože Ribič, 
v OŠ bo za planinstvo skrbela 
Andreja Gladek za TT Prebold 
pa je zadolžen Ivo Dežnikar. 
Torej tim, ki ima že dosedaj 
veliko izkušenj in planinskega 
znanja.

Za konec našega »raporta« 
izpod Reške planine pa ša po
vejmo, da so podelili kar preko 
60 priznanj, zato bi bilo'našte
vanje predolgo. Prav pa je da 
zapišemo vsaj dobitnike pla
ket za planinske vodnike. Pre
jeli so jih: Vili Vidali, Ida Vi
dali, Franci Kapus, Marija 
Kapus, Milan Sušak, Roman 
Kostajnšek, Zlatko Kostanj
šek, Tone Ajdič, Ivo Dežnikar 
in Adi Vidmajer.

D. Naraglav

Marija Veber Julijana Holobar

Obiskali najstarejši krajanki
Ob letošnjem dnevu žena so 

se v KS Griže odločili in za 
žene v goste povabili dramsko 
skupino iz Tabora, ki se je 
predstavila z igro Deseti brat 
v režiji Janeza Kozmelja. Pred 
predstavo jih je pozdravil tudi 
predsednik predsedstva sveta 
KS Griže Jože Jančič. Ker pa 
dva najstarejši krajanki v KS 
nista prišli na to prireditev, so 
se odločili, da jih obiščejo na 
domu.

Najprej so obiskali Marijo 
Veber, ki je najstarejša kra
janka, letos avgusta jih bo do
polnila 94. Življenje Marije je 
zelo pestro, saj je vrsto let ži
vela v Nemčiji, Franciji in na 
Nizozemskem. Leta 1946 se je 
vrnila domov. Sedaj živi pri

sinu Poldetu, ki zanjo lepo 
skrbi.

V zaselku Migojnice pa so 
obiskali Julijano Holobar, po 
domače Lemezovo mamo, ki je 
pred dnevi dopolnila 93 let. 
Čestitali so ji za rojstni dan in 
dan žena. Je mati treh otrok, 
sedaj pa živi doma na kmetiji, 
ki jo vodi sin Anton z družino. 
Kljub starosti je še kar dobre
ga zdravja, saj še kaj zašije na 
stroj, ki ga je kupila leta 1914. 
Povejmo še to, da sta obe naj- 
starejši krajanki v KS Griže še 
kar dobrega zdravja. Na obi
sku so bili predsednik pred
sedstva KS Griže Jože Jančič, 
predsednica soeialno-varstve- 
ne komisije pri KS Cvetka 
Kneževič pa tajnik KS Jože 
Mastnak. T. TAVČAR

Trgovsko podjetje p. o.

”Savinjski magazin Žalec”

Nakupne ugodnosti, kakršnih vam ne nudijo nikjer drugje!

•  tekstil, akustika, električno orodje, 
bela tehnika, pohištvo na zalogi
*  na 3 čeke, brez obresti!
•  pohištvo
*  na 6 čekov ali na kredit na 6 mesecev, 
brez pologa, s fiksnim pribitkom^za obre
sti, samo 6,3% na mesec
Brezplačna montaža in dostava na dom do 30 km.

T R G O V IN A
Mešano blago in komisijska prodaja 
MILENA MIKLAVC
Dolenja vas, Prebold, tel. -  fax: 723-047

Z NAMI DO UGODNEGA NAKUPA
Bližajo se velikonočni prazniki in s tem ustrezni 
nakupi. Za vas bomo priskrbeli vrsto izdelkov po 
najbolj ugodnih cenah.
V teh dneh že lahko kupite:
vino Moslavec 11 
pomaranče 1 kg

59,80 SLT 
64,60 SLT 
26,20 SLTradensko 11 

in še vrsto drugih izdelkov.

Pridite in se prepričajte!

RENAULT SERVIS LEVEC d. o. o.
Levec 54 -  63301 Petrovče

REN AU LT

Predstavljamo vam prenovljen zaščitni znak RENAULT. 
Renaultova vozila so vredna zaupanja.
Kako priti do njih?

V  Levcu, v RSL, kjer imamo popolno ponudbo na enem 
mestu:
-  prodaja vozil RENAU LT (tel. 063/28-515, fax 063/24-057)
-  odkup in prodaja rabljenih vozil
-  kakovosten servis vozil RENAU LT (tel. 063/28-011)
-  prodaja nadomestnih delov in dodatne opreme za vozila 

R E NAU LT (tel. 063/24-016)
-  priprava -  mešanje barv in lakov STANDOX

Delovni čas od ponedeljka do petka:
-  prodaja vozil od 9. do 12. in od 13. do 17. ure
-  servis vozil in prodaja delov in opreme od 7. do 17. ure.

Se priporočamo!

TRGOVINA
»ŠTORMAN«
Prebold -  Gasilski dom

Mineva leto dni od odprtja naše trgovine s svetili, žarni
cami, manjšimi gospodinjskimi aparati, zavesami... Ob 
jubileju prihajamo med vas z novo ponudbo, ki vam bo 
olajšala marsikatero zdravstveno, lepotno in še kakšno 
drugo težavo.
Ne gre za čudež, ampak za kolekcijo NATU RANO
-  za dosežek dr. Schumia in njegovih sodelavcev iz 
Nemčije (GmbH), ki so na podlagi izvlečkov iz 
naravnih zelišč in sadežev pripravili to enkratno 
kolekcijo za zdravje in lepoto.

Pri nas dobite:
GOLDEN LINE -  vitko -  pravo -  zdravo (od 1.845,00 

SLT do 1.946,00 SLT)
-  VITAMINE IN MINERALE
-  DRAŽEJE ZA PREBAVO, LEDVICE, ŽIVCE -  SPA
NEC, SRCE -  KRVNI OBTOK, PREHLAD
-  KOZMETIKO NATURANA za vašo naravno lepoto
Poleg tega pa še vse, kar smo vam nudili že do sedaj. 
Ugodne cene svetil in drugih artiklov. Možnost nakupa 
na čeke.

PRIDITE IN IZBERITE NEKAJ ZASE! 
PRIČAKUJEMO VAS!

Hvala za dosedanje zaupanje!



Šola v naravi da ali ne?
Šola v naravi je že dolgo 

znana, a še vedno sodobna 
oblika šolskega dela, ki temelji 
na tem, da ves razred (3. in 5.) 
s svojim razrednikom ter uči
telji za plavanje ali smučanje 
zapusti svojo šolo in gre v zim
ski športni center oziroma ob
morske kraje, kjer nadaljuje 
redno šolsko delo, večji del ča
sa pa le posveča pouku plava
nja oziroma smučanja.

V šoli v naravi so pedagogi 
ugotovili poleg odličnih uspe
hov v pouku plavanja in smu
čanja tudi zelo dobre vzgojne 
dosežke.

Razredna skupnost se v ce
loti preseli v drugačno okolje 
in je postavljena pred povsem 
drugačne naloge. Pri tem so 
učenci sproščeni, učitelji pa 
imajo priložnost spoznati celo 
vrsto pozitivnih in negativnih 
lastnosti otrok, ki sicer v ra
zredu ostanejo skrite.

Posebno pozornost zbujajo 
v razredu problematični učen
ci, ki v novem okolju spreme
nijo vedenje. Lepo se vživijo in 
vključijo v delo svojih skupin 
ter so s svojim delom in vede
njem celo vzor drugim.

Vse šole so si enotne v tem, 
da je šola v naravi ena od zelo 
pomembnih oblik vzgoje mla
dih. To velja še posebno zaradi 
prilagajanja otrok na red in 
disciplino ter vključevanje

otrok v kolektivno življenje. 
Sprememba okolja, drug način 
dela, nove naloge, ki spremlja
jo to delo, so zelo koristne in 
mikavne, predvsem za tiste 
otroke, ki doma za vse to ni
majo možnosti in prilike. Iz le
ta v leto se otroci potrjujejo 
s svojo prizadevnostjo, prid
nostjo, skratka navdušuje jih 
takšen način dela.

Prijateljstva, sklenjena 
v kolektivu, čustvena naveza
nost in razgibanost otrok, ki so 
jim bili priča vsi pedagogi, so 
izpolnili tisto vrzel in pri
manjkljaj v vzgojnem procesu, 
ki ga ob rednem šolskem delu 
v razredu pogosto pogrešamo. 
Vsi mi, ki smo trenutno v šoli 
odgovorni, da bi takšen način 
dela omogočili sleherni gene
raciji učencev, ki prihaja, pa 
se danes s starši vred sprašuje
mo -  kako naprej?

Nič nam ne pomaga, če se 
otroci še naprej navdušujejo 
za šolo v naravi, če je naša 
pripravljenost glede organizi
ranja takšne šole še vedno ve
lika, če pa primanjkuje sred
stev.

Seveda je v veliki meri od
visno tudi od turističnih agen
cij oziroma centrov, kako se 
znajo približati z ne previsoki
mi cenami, kar je v tem času 
kar usodnega pomena za odlo
čitev šole in staršev.

V sedanjem času že prihaja 
do očitkov, da šola v naravi

Dober start rokometašic
Rokometašice Partizana Žalec, ki so jesenski del tekmovanja 

v slovenski rokometni ligi zaključile na odličnem prvem mestu, 
so pričele drugi del tekmovanja -  spomladanski del. V prvem 
srečanju so doma gostile ekipo Branika iz Maribora in jo visoko 
premagale z 38:19. V naslednjem kolu bo derbi kola v Ptuju, 
kjer se bodo rokometašice srečale z ekipo Drave.

V dvorani osnovnošolskega centra v Žalcu pa je bil polfinalni 
turnir starejših pionirk v rokometu. Nastoile so tri ekipe, Žal- 
čanke pa so obe srečanji proti ekipama Drave in Kranja dobile 
in se tako uvrstile v finalni turnir, ki bo po vsej verjetnosti 
v Žalcu. Mladim rokometašicam Žalca se tako nasmiha naslov 
prvega državnega prvaka za starejše pionirke.

T.T.

Strelstvo

Občinsko prvenstvo
Na osnovi prijav za tekmo

vanje v streljanju z zračno pu
ško za ekipe in posameznike, 
člane ŠŠD, so organizirali ob
činsko prvenstvo šolskih 
športnih društev. Udeležile so 
se ga ekipe in posamezniki OŠ: 
Polzela, Griže, Braslovče, Pre
bold in Žalec. Rezultati pi
onirji ekipno: 1. OŠ Žalec, 495 
krogov (Beno Artič 160, Dejan 
Krt 158, Kristijan Pukmajster 
177) 2. OŠ Braslovče, 413 kro
gov, 3. OŠ Griže, 405 krogov, 
4. OŠ. Prebold, 299 krogov. 
Posamezno: 1. Kristijan Puk
majster, Žalec, 177 krogov, 2. 
Rok Polajžer, Braslovče, 167 
krogov, 3. Beno Artič, Žalec, 
160 krogov. Pionirke ekipno: 
1. OŠ Žalec, 247 krogov, 2. OŠ 
Prebold, 198 krogov, 3. OŠ 
Polzela, 89 krogov. Posamezno 
pionirke: 1. Saša Novak, Ža
lec, 107 krogov, 2. Nina Mla
kar, Prebold, 82 krogov, 3. Su
zana Zupanc, Žalec, 73 kro
gov. Tekmovanje so pripravili 
člani SD Juteks Žalec v sode
lovanju z ZTKO občine Žalec.

Pokal prijateljstva
V okviru pokala prijatelj

stva je SD SOP Leskovec pri 
Krškem organizirala tekmo
vanje Markov memorial. Tek
movanja v Leskovcu so se ude
ležili tudi pionirji SD Juteks 
Žalec in SD Braslovč. Žalčani 
so v sestavi Aljoša Grobelnik, 
Damjan Hrovat in Kristijan 
Pukmajster s 485 krogi zasedli
8. mesto ekipno, medtem ko je 
bila ekipa SD Braslovč s 373 
krogi na 15. mestu. Zmagali so 
strelci SD Pomurka iz MS

z oSličnimi 534 krogi, pred SD 
Olimpija LJ, 530 krogov, in 
tretjo ekipo SD SOP Leskovec, 
ki je zbrala 519 krogov.

Steklena kaplja
SD Steklar iz Hrastnika je 

tudi letos pripravila tekmova
nje najboljših pionirskih ekip 
za Stekleno kapljo. To leto je 
zmagala ekipa strelcev SD Ta
bor Ježica s 530 krogi. Druga 
je bila ekipa SD Pomurke MS 
s 524 krogi, tretja pa ekipa 
Olimpije s 515 krogi. Tekmo
vanja so se udeležile tudi po
mlajene ekipe strelcev SD Ju
teks Žalec, Braslovč in Šempe
tra. Tako je ekipa Juteksa za
sedla s 493 krogi 11. mesto, 
Šempeter s 491 krogi 12. mesto 
in Braslovče s 425 krogi 16. 
mesto.

Zlata puščica 92
Na zračnem strelišču v Šem

petru so člani SD Slavko Šlan
der izvedli letošnje tekmova
nje za občinsko Zlato puščico 
92. Tekmovanja se je udeležilo 
skupno 29 strelcev naše obči
ne. Normo za nastop na regij
skem prvenstvu, ki bo v Što
rah, je izpolnilo 19 strelcev? 
norma pa je bila 520 krogov. 
Najboljši rezultat Zlate pušči
ce je dosegel Alojz Zagoričnik 
SD Šempeter, ki je nastreljal 
558 krogov. Drugo mesto je 
zasedel Stefan Ošep, Šempe
ter, s 554 krogi in tretje Franc 
Kotnik, Žalec 89, 549 krogov. 
Sledijo po vrstnem redu: Mar- 
tinovič, 543, Kralj, 540, Hand- 
žič, 540...

Jani Pukmajster

ustvarja socialno diskrimina
cijo med otroki, kar ne drži. 
Šola v naravi kvečjemu od
pravlja te očitke, saj uveljavlja 
načelo, da se naj vsi učenci na
učijo smučati in plavati. Kar 
se tiče smučarske opreme, je že 
v veliki meri poskrbljeno tudi 
na šolah. Ostane problem fi
nanciranja bivanja v centru.

Moram reči, da želim, da bi 
šola v naravi postala obvezna

dejavnost vseh šol v naši drža
vi. Za to bi se morali zavzeti 
prav vsi, ki skrbijo ali naj bi 
skrbeli za zdrav rod naše mla
dine, in vsi morajo sodelovati 
na vseh ravneh za uveljavitev 
načela, »da se mora vsak uče
nec v času osemletnega šolanja 
udeležiti šole v naravi in si 
pridobiti znanje plavanja, 
smučanja -  taborjenja«.

Adi Vidmajer

Planinstvo

Pohod žena na Hom
Osmega marca je potekal že 

peti pohod žena na Hom. Start je 
bil kot običajno v Matkah, od 
koder je pot vodila preko Šešč in 
Griž na Hom, kjer so učenci Os
novne šole Griže pripravili kul
turni program in udeleženkam 
izročili šopke spomladanskega 
cvetja.

Predsednik PD Zabukovica 
Srečko Čulk je dejal, da bodo ta 
pohod negovali še naprej, ne gle
de na to, ali se osmi marec še 
praznuje ali ne, saj je posvečen 
ženam, materam in dekletom in 
je priložnost, da se enkrat na leto 
srečajo. Letos je bila najstarejša 
pohodnica 83-letna Anica Petek, 
najmlajša pa triletna Katja Ko
lar. Milan Polavder, ki je vodil 
udeležbo na pohodu, je zabeležil 
105 udeleženk.

Štefka Jordan

Planinski kviz
Planinsko društvo Slivnica pri 

Celju je sredi marca pripravilo 
planinski kviz na temo ORIEN
TACIJA. Udeležilo se ga je se
dem ekip, in sicer dve iz domače
ga PD, tri iz PD Žalec (dve OŠ 
Petrovče, ena OŠ Žalec) ter dve 
iz PD Zabukovica. Tako smo še 
poglobili že tradicionalno dobro 
sodelovanje med društvi pred
vsem na področju mladinskih- 
planinskih taborov, kviz pa bi 
naj postal tradicionalen in orga
niziran vsako leto v drugem pla
ninskem društvu.

Kviz so popestrili domači pla
ninci s prijetnimi kulturnimi in 
zabavnimi nastopi. Kljub temu 
da glavni cilj kviza ni bilo tek
movanje v klasičnem pomenu 
besede, temveč srečanje mladih, 
naj vseeno zapišemo, da so zma
gali domačimi s svojo prvo ekipo, 
sledijo ekipe PD Žalec I, Žalec 
H, Zabukovica II, Slivnica II itd. 
Vsi nastopajoči so dobili simbo
lična priznanja in nagrade, zma

govalna ekipa pa še pokal in na
gradni polet z motornim 
zmajem.

Bogomil Polavder

Srečko Čulk, predsednik 
Planinskegii*društva Zabuko
vica:

»Delo planinskega društva 
Zabukovica je lani teklo 
v dveh smereh, gospodarski in 
planinski. Imamo svoj dom na 
Homu, kjer smo imeli lani pre
cej dela. Napravili smo 'novo 
električno napeljavo, zame
njali smo oskrbnika, sedaj je 
to Drago Kumer, ki delo 
opravlja zelo vestno in priza
devno. Nabavili smo tudi ne
kaj novih miz. Poleg tega smo 
lani pripravili dva zelo števil
na pohoda, in sicer enega pod 
geslom Ženske na Homu ob 8. 
marcu in drugega za vse kraja
ne v jeseni. Odpadla sta pi
onirski in mladinski tabor, na
črtovana za poleti, zaradi voj
nih razmer. Za letošnje leto 
načrtujemo razna vzdrževalna 
dela, pripravili bomo več izle
tov za člane našega društva, 
oba tradicionalna pohoda, pr
vega za 8. marec smo že.

T. T.

Sedaj Eurocom Polzela
Košarkarji Savinjske regije 

delajo po začrtani poti. Do 
zaključka v II. slovenski ko
šarkarski ligi -  vzhod jih loči
ta še dve koli. Zadnje bo na 
vrsti v soboto, 28. t.m. od 19. 
uri v telovadnici Osnovne šole 
Polzela. To dvorano so sedaj 
malce preuredili in sprejme 
več kot 500 gledalcev. Toliko 
jih je bilo že na tekmi proti 
Iskri Idriji, ki so jo košarkarji 
Eurocoma dobili z 91:66. Na
to so gostovali pri Kokri iz 
Kranja ter izgubili za šest 
točk. Odločilni bosta torej obe 
tekmi, in sicer z Iskro v Idriji 
in nato 28. t.m. s Kokro Kranj

pred domačimi gledalci.
Med tednom pa je bil za ko

šarko še en pomemben dogo
dek. V poslovnih prostorih ra
čunalniškega podjetja Euro
com v Levcu so predstavnika 
košarke Dane Senic in Brane 
Turnšek ter Vito Klinc, ki za
stopa to podjetje, podpisali 
pogodbo o sponzorstvu prve 
ekipe košarke.

Košarkarjem Eurocoma 
Polzela želimo, da bi bili 
v zadnjih dveh kolih uspešni 
in da bi se uvrstili v prvo slo
vensko košarkarsko ligo. Na 
sliki: S podpisa pogodbe.

T. TAVČAR

Drobne iz športa
•  Minuli mesec je bil na 
športnem področju zelo pester, 
saj je bilo veliko športnih tek
movanj, poleg tega pa je to tu
di čas občnih zborov. Na svoji 
prvi seji se je sestala komisija 
za šport pri izvršnem svetu ob
čine Žalec, ki jo sestavljajo do
sedanji člani predsedstva 
ZTKO Žalec, poleg teh pa še 
dva člana izvršnega sveta ob
čine Žalec, Danica Korent in 
Anton Vesolak.

•  Komisija za izvedbo tekmo
vanj in prireditev delavskih 
športnih iger je na svoji prvi 
seji sprejela program tekmo
vanj za leto 1992. Ta bo enak 
kot je bil v preteklih letih, do
datno pa bodo organizirali še 
tekmovanje v tenisu za ekipe.

•  V nedeljo, 9. marca 1992, je 
bila prva meddržavna tekma 
slovenskih ženskih rokomet
nih reprezentanc. Poleg član
skih ekip Slovenije in Hrvat- 
ske sta nastopili tudi kadetski 
ekipi obeh držav. V slovenski 
reprezentanci so nastopile tu
di štiri članice Rokometnega 
kluba Partizana Žalec; Nina 
Golob, Olivera Kučera, Vanja 
Dolar in Barbara Jelen so po 
oceni strokovnega vodstva re
prezentance igrale zelo dobro. 
Predvsem Barbara Jelen je 
z uspešnimi obrambami slo
venskega gola veliko pripomo
gla k zmagi slovenske repre
zentance.

Tenis klub Žalec

išče

prostornika.

Informacije na tel. 711-136.

•  Končano je tudi območno 
izločilno tekmovanje za pi
onirke v rokometu. Ekipa RK 
Žalec se je uvrstila v nadaljnje 
tekmovanje.

•  Območna tekmovanja so bi
la tudi v košarki in odbojki. 
Na tekmovanju v košarki sta 
obe ekipi iz naše občine zased
li drugo mesto. Ekipa osnovne 
šole Vransko je pri pionirkah 
premagala svoje vrstnice iz 
Rimskih Toplic in Celja, izgu
bile pa so z igralkami iz Šošta
nja. Pionirji osnovne šole Ža
lec pa so šele po dveh izločil
nih tekmah z ekipo Celja iz
padli in na tej stopnji tekmo
vanja zasedli drugo mesto. 
Ekipa Vranskega in ekipa iz 
Žalca sta uvrščeni med 12 naj
boljših slovenskih ekip.

•  Področno prvenstvo za eki
pe ŠŠD so imeli tudi v odbojki. 
Na dveh tekmovanjih, ki sta 
bili v Braslovčah in v Šošta
nju, je brez poraza zmagala 
ekipa osnovne šole Braslovče. 
V začetku meseca marca so bi
la zaključena območna tekmo
vanja v odbojki za klubske 
ekipe. Pri mladincih je zmaga
la ekipa TVD Partizana Šem
peter, Braslovčam so bili dru
gi, pri mladinkah je bila ekipa 
Partizana Braslovče tretja. Pri 
pionirkah je zmagala ekipa 
OK Elektro Vitanc Braslovče, 
igralke Partizana Šempeter so 
bile druge, pri pionirjih pa so 
zmagovalci igralci Partizana 
Braslovče, ekipa Partizana

Šempeter pa je zasedla drugo 
mesto. Vsi zmagovalci so se 
uvrstili v državni polfinale 
med osem najboljših ekip.

•  V osnovni šoli Petrovče je 
bilo občinsko prvenstvo v na
miznem tenisu za ekipe in po
sameznike. Ekipno so zmagali 
pri mlajših pionirjih igralci 
OŠ Petrovče, pri mlajših pi
onirkah tudi deklice OŠ Pe
trovče, pri starejših pionirkah 
pionirke Oš Griže in pri starej
ših pionirjih prva ekipa OŠ 
Petrovče, ki je v finalnem dvo
boju premagala vrstnike iz OŠ 
Prebold. V posamičnih tekmo
vanjih je nastopilo 45 pionirk 
in pionirjev. Prva tri mesta pri 
mlajših pionirkah so zasedle 
Jasmina Ogorevc (OŠ Petrov
če), drugo Nina Kolšek (OŠ 
Griže), tretje Sanja Brodnik 
(OŠ Petrovče), pri starejših pi
onirkah je bila zmagovalka 
Nina Pader (OŠ Griže), druga 
Marjeta Radišek (OŠ Šempe
ter), tretja Karmen Fijavž (OŠ 
Šempeter). V kategoriji mlaj
ših pionirjev je zasedel prvo 
mesto Damjan Ogorevc (OŠ 
Petrovče), drugo Jernej Lenko 
(OŠ Petrovče), tretje Boris Šon 
(OŠ Griže).

V kategoriji starejših pionir
jev je nastopilo kar 28 igral
cev. Zmagovalec tekmovanja 
je Tomaž Novak (OŠ Žalec), 
drugi je Borut Račnik (OŠ 
Šempeter), tretji pa Hodiar 
(OŠ Petrovče. Velika udeležba 
na tekmovanju in kvalitetne 
igre so dokaz, da postaja na
mizni tenis med šolsko mladi
no ponovno priljubljen in da 
sistematično delo z mladino, 
ki se je začelo pred tremi leti, 
že daje prve sadove. Najboljši 
posamezniki in ekipe se bodo 
udeležili regijskega prvenstva, 
ki bo v Velenju.

•  Občinsko posamično prven
stvo so odigrali tudi pionirji in 
pionirke šahisti osnovnih šol. 
Pri mlajših pionirkah je zma
gala Tina Zbašnik, pri starej
ših pionirkah Andreja Vodeb, 
druga je bila Mateja Ramšak, 
tretja pa Tanja Zbašnik. Med 
devetimi starejšimi pionirji je 
bil zmagovalec Matevž Trdin 
(OŠ Petrovče), drugi Andrej 
Jelen (OŠ Petrovče) in tretji 
Jani Goričan (OŠ Griže). Mlaj
ših pionirjev je nastopilo kar 
17. Prvo mesto je zasedel Mitja 
Germ (OŠ Griže), drugo Sašo 
Trauner (OŠ Polzela) in tretje 
Matej Čretnik (OŠ Šempeter).

•  Odbojkaši kadeti nadaljuje
jo finalno državno ligo. Ekipa 
Partizana Šempeter se bori za 
eno od prvih treh mest, ekipa 
Partizana Braslovče pa name
rava osvojiti peto mesto. Tre
nutno ima ekipa iz Šempetra 
10 točk, ekipa Braslovč pa dve 
točki.

•  S pripravami za nadaljeva
nje tekmovanj v ligi zaključu
jejo tudi nogometaši Partizana 
Žalec. V pripravljalnem ob
dobju so odigrali tekme z Dra
vinjo, Rudarjem iz Trbovelj, 
Svobodo iz Kisovca, Kladivar- 
jem-Publikum iz Celja in 
Domžalami. Odigrali so tudi 
eno uradno tekmo, in sicer po
kalno tekmo z Rudarjem iz Ve
lenja. Tekmo so izgubili z re
zultatom 0:1. Dobri rezultati 
pripravljalnih tekem kažejo, 
da se bo ekipa v ligaškem tek
movanju dobro uvrstila.

IZTOK ŠUIER
BRASLOVČE 16

SERVIS za popravilo:
-  TV aparatov
-  videorekorderjev
-  avtomobilskih in radijskih sprejemnikov
-  glasbenih centrov
-  glasbenih komponent

Popravljeno hitro in kvalitetno, rezervni deli zagotovljeni.
Delovni čas vsak dan od 9. do 16. ure, 
tel. 714-408 od 17. ure naprej.



Iz policijske beležnice
Naraščanje kriminalitete 

v Sloveniji v tem letu je za
skrbljujoče. Tako stanje je mo
goče opaziti tudi v žalski obči
ni, saj so policisti v tem letu 
samo v mestu Žalec obravna
vali prek sto kaznivih dejanj, 
od katerih so jih tri četrtine 
tudi razrešili, ostale pa še bo
do. Tako morajo poleg ostale
ga dela (promet, javni red in 
mir, preventivna dejavnost) 
reševati še okoli 60% več kaz
nivih dejanj kot v lanskem letu 
ob tem času. Nič kaj lahko de
lo, mar ne?

2. marca so policisti posre
dovali v Hotelu Žalec. Tam so 
se namreč trije vročekrvni 
mladeniči najprej sporekli, 
potem pa pogovor nadaljevali 
s pestmi. Zato se bodo morali 
M.T., S. K., in B.K. iz Žalca 
zagovarjati pred sodnikom za 
prekrške. Mogoče jim bo pa ta

Krvodajalska
akcija

Na Vranskem, 22. aprila, od 
7. do 13. ure, v prostorih 
zdravstvene postaje Vransko.

Marca je bila krvodajalska 
akcija na Polzeli, udeležilo pa 
se je 261 krvodajalcev.

pojasnil, kaj je to kulturni di
alog, pa čeravno se sodelujoči 
v njem ne strinjajo z mnenjem 
drugega.

5. 3. je Franc Sedminek iz 
Podloga prišel na policijsko 
postajo zatožit neznanca, ki 
mu je iz gozda odpeljal pet bu
kovih in eno hrastovo drevo. 
Policisti bodo neznancu kaj 
kmalu razložili, da je kurilna 
sezona že mimo, da pa je treba 
gorivo kljub temu še vedno 
plačati.

To bodo razložili tudi osebi, 
ki je okoli 10. marca iz gozda 
Anice Jogodič odpeljala 10 ku
bičnih metrov lesa. S tem je 
bila Anica oškodovana za naj
manj 20 tisočakov.

V žalski občini se ena izmed 
pripadnic nežnejšega spola 
koplje v soju pozornosti in di
šav. Nekdo je namreč Marjanu 
Žličarju iz Petrovč 17. marca 
odnesel 400 vrtnic. Vprašanje 
je samo, ali se ženska bolje po
čuti sedaj, ko je obkrožena 
s toliko topline in pozornosti, 
ali pa se bo takrat, ko bodo, 
zaenkrat še neznanca, policisti 
odpeljali na neplačane počit
nice nekam v zapor.

Zelo dobro pa so policisti 
sodelovali v noči 18. marca, ko 
so ob 02.00 uri s hitro akcijo 
ujeli dva vlomilca, ki sta vlo
mila v kiosk v Šempetru. Vlo
milca, ki sta si na čevlje nata-

UNIPROM
Trgovina in promet p.o. Žalec 
Šlandrov trg 20
Tel. 711-211, 714-398, 711-475 
Fax: 714-498

J g a k  TRGOVINA Z REZERVNIMI DELI, VW,
g o l f , z a s t a v a  a v t o  k o z m e t ik a , o l j e
CASTR0L
ODPRTA OD 7.00 DO 19.00

WE'RE

MOVING!

STORITVE PREVOZOV (KURILNEGA OLJA, 
SELITVE)

TRGOVINA »GRAMMY SHOP«
T E L  714-398, Fax: 714-498 
Na Šlandrovem trgu 20 
ODPRTA OD 8.00 DO 19.00

POLEG ŽE OBSTOJEČE PONUDBE

UGODNE CENE:
-  COPAT ADIDAS, OTROŠKIH IGRAČ,
-  IZDELKOV IZ  POČITNIŠKEGA PROGRAMA,
-  PREHRAMBENI IZDELKI, PROGRAM BLACK 
DECKER

KOMUNALNO PODJETJE p o
6 3 3 1 0  Ž A L E C ,  N a d e  C i l e n š e k  5  
Telefon: 063/712-131, 712-141, 712-149

DEŽURSTVO NA VODOVODU

Za popravilo okvar na glavnem vodovodnem omrežju 
v občini Žalec so dežurni:

od 30. 3. do 5. 4. 1992
RADOVAN ČREMOŽNIK, Gotovlje 72/a
od 6. 4. do 12. 4. 1992
ANTON JAGER, Prebold 62/a, telefon: 723-097
od 13. 4. do 19. 4. 1992
MARKO DOLINAR, Griže 35, telefon: 712-844
od 20. 4. do 26. 4. 1992
VLADO ŠUPER, Velika Pirešica 5/e
od 27. 4. do 3. 5. 1992
BOGDAN PANTNER, Polzela 209

Ob sobotah, nedeljah in praznikih je dežurni monter od 12. do 
12.30 na sedežu podjetja. V ostalih dneh pa ga lahko poiščete 
doma ali ga pokličete po telefonu. Pisna sporočila lahko 
oddate tudi v poštni nabiralnik na sedežu podjetja.
Sporočila o okvarah pa lahko sporočite tudi prek avtomat
skega telefonskega odzivnika na številko 712-141 v popoldan
skem in nočnem času.

I

knila tudi ženske najlonke, da 
ne bi puščala sledi, so ustavili 
v bližini gostišča Štorman, 
kjer so jima zasegli veliko šte
vilo cigaret, kozmetike in 
ostale drobnarije. Ko pa so po
licisti pogledali še malo po 
njunih hišah, so razkrili še šti
ri kazniva dejanja, ki so bila 
storjena pred dobrimi šestimi 
meseci. Tako so poleg ukrade
nih stvari iz kioska zasegli še 
dva poker avtomata in dva 
krožnika za satelitsko anteno. 
Petrovčan in Latkovljan sta za 
nekaj časa zaključila s krimi
nalno kariero.

Za konec pa še problem, ki 
se vleče že nekaj časa. Sosedje 
bistroja Star iz Žalca se mno
gokrat pritožujejo, da odmeva 
iz bistroja hrup pozno v noč. 
Policisti so že ukrepali in na
pisano poročilo poslali inšpek
cijski službi in sodniku za pre
krške. Na teh inštitucijah pa 
se je verjetno zataknilo, saj 
ukrepov še ni.

A vto m a ts k i 
te le fo n sk i 

o d z iv n ik  712-453
za obvestila 

s področja hmeljarstva 
in sadjarstva

Mali
oglasi

PRODAM travnik, 2200 m2, 
v Dolenji vasi pri Preboldu. Netto 
cena 5.000 DEM. Telefon: 28- 
227/Lapan
BOJLERJE čistim in poprav
ljam, 4-mesečna garancija, tele
fon: 701-157
TELEFONSKO ŠTEVILKO na
področju TC Velika Pirešica ku
pim ali začasno najamem. Tele
fon: 28-944

VRTNE GUGALNICE prodam. 
Telefon: 701-157

IŠČEMO SODELAVCE za pro
dajo na terenu. Informacije na 
tel. 711-223 (dopoldne), pokličite 
Damjano.

OPREMLJENO GARSONJE
RO ALI ENOSOBNO STANO- 
VENJE v Celju, Žalcu ali Šem
petru potrebuje podjetje od sre
dine aprila 1992 za nekaj me
secev za dva poslovna part
nerja.
Ponudbe sporočite od 7. do 14. 
ure na telefon 24-011, int. 94.

Z A H V A L A
Ob prerani in boleči izgubi naše dobre 

žene, mame in stare mame

MARE
v

se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem, znancem in nek
danjim sodelavcem v TT  Prebold, ki ste jo pospremili na 

njeni zadnji poti.
Posebna zahvala sosedoma Grenko za pomoč v trenutku 
največje stiske. Hčerka Elica se zahvaljuje sodelavkam za 

darovano cvetje in pomoč.
Hvala vsem za darovano cvetje, sveče in sv. maše, govorni
ku g. Hermanu, godbi TT  Prebold, pevcem in g. župniku za 

lepo opravljen obred in govor.

Žalujoči: mož Mirko, hčerka Elica z možem, vnuka Branko 
in Edi z ženo

PODGORŠEK
iz Prebolda

A M O N  M A R J A N

NAGROBNI 
SPOMENIKI, 

OKENSKE POLICE PO 
MERI, STOPNICE

iz granita ali marmorja 
po ugodnih cenah!

Šmartno v Rožni dolini, 
Slatina 9/a 

Telefon: 063/38-672

\
POGREBNE STORITVE 
STEBLOVNIK
Hitro in solidno že dalj časa opravljamo 
kompletne storitve s področja pogrebne 
dejavnosti, in sicer:
-  dobava kompletne pogrebne opreme (krste, križi, 

žarne školjke)
-  dobava m montaža žarnih niš s prevleko za žarne pokope
-  postavitev mrtvaškega odra na domu
-  vse vrste prevozov, tudi v tujino in na upepeljitev v Ljubljano
-  uredimo dokumentacijo v primeru smrti
-  izvajamo izkope in zasipe grobnih jam
-  dobavimo in dostavimo cvetje za okrasitev mrtvaškega odra 

doma ali v vežici, pripeljemo vam tudi vence
-  organiziramo fotografiranje in snemanje pogrebnih slo

vesnosti na video kaseto
-  fotografije umrlih preslikamo, povečamo, uokvirimo in opre

mimo z  žalnim trakom

Če nas potrebujete, nas pokličite ali obiščite ob I 
vsakem času. Telefon: 721-667 in 721-395

POGREBNE STORITVE STEBLOVNIK
PARIŽUE H/c, 63314 BRASLOVČE

V_ _ _ _ _ _ _ _ _ __ _ _ _ _ _ _ _ _ _ /

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi dragega moža in očeta

ALOJZA 
HRIBERŠKA

iz Prebolda 2/a

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem za 
izrečeno sožalje in darovano cvetje in za spremstvo na nje

govi zadnji poti.

Posebna zahvala dr. Alojzu Rizmalu in osebju bolnišnice 
Topolšica za vsestransko pomoč ter g. župniku Francu Sere- 

cu za tople besede slovesa.

Zahvala tudi pevcem in godbi na pihala T T  Prebold. 

Ž a l u j o č i :

žena Tončka in hči Marija z družino

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi našega dragega očeta, 
dedka in pradedka

BERNARDA
GREŠAKA

iz Vrbja pri Žalcu

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, daro

vali vence in cvetje in nam izrazili sožalje.

Hvala g. župniku za opravljen obred in g. govorniku za 
ganljive besede slovesa. Hvala tudi pevcem in godbenikom 

za odigrano Tišino.

Vsem še enkrat hvala!

V globoki žalosti: sinovi in hčerke z družinami

Ne jočite na mojem grobu, 
le tiho k meni pristopite 
in večni mir mi zaželite.

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi našega dragega moža 

in očeta

FLORJANA 
DOLINŠKA

z Merince pri Vranskem
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in pri
jateljem, ki ste nam pomagali v teh težkih trenutkih, nam 
izrekli sožalje, darovali vence, cvetje, sveče in za sv. maše. 

Hvala tudi g. župniku Turineku za opravljen obred, pevcem 
z Vranskega za odpete pesmi, Ludviku Piklu za besede slo
vesa, pogrebcem, zastavonošem in vsem, ki ste ga v tako 

velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči:
ižena^MicLhčerimMi^dajnjiinJ^

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi dragega očeta, dedka 

in brata

FRANCA 
OSETIČA

iz Galicije
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za darovano cvetje, maše ter izrečeno sožalje. Po
sebna hvala g. župniku za ganljive besede pri odprtem gro
bu, cerkvenemu zboru ter kolektivomaLjubljanske banke in 

Cestnega podjetja.
Iskrena hvala za nesebično pomoč v najtežjih trenutkih so

sedom: Žolnir, Kugler in Kuder.
H v a l a  v s e m  .

Žalujoči:
sin in hčerka z družinama

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi dragega moža in očeta

PETRA
SMILJANA

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za pomoč v najtežjih trenutkih, za izrečeno soža
lje, za darovano cvetje in sveče ter vsem, ki so ga pospre

mili na njegovi zadnji poti.

Posebna hvala sosedom, kolektivu osnovne šole Žalec, ko
lektivu Agrine, gasilskemu društvu Žalec, govorniku za 

izrečene besede in g. župniku za opravljen obred.

Ž a l u j o č i :

žena Tončka, sin Damir, Damjana, sestre Ana, Eva, 
Minka, Monika in Ljuba



Za smeh
Kirurg poškodovani 
smučarki:
Ste zapejali s proge?
Ne, na progo ko je ravno 
vlak pripeljal.

*  *  *

Zakaj si zaprt?
Neke noči sem hotel 
utopiti svojo žalost, je 
znala pa plavati.

*  *  *

Zakaj si zapustila Fran- 
celjna? Z  lopato mi je 
grozil.
Kaj pa je po poklicu? 
Grobar

*  *  *

Igralec režiserju:
Po predstavi se mi mudi 
na maškerado, a lahko 
soigralko zakoljem  že 
v  I. dejanju?

*  *  *

Kaj pa delata m ladopo
ročenca dolge zimske 
večere, ko pa nimata ne 
TV, ne radia?
To bomo videli čez 
9 mesecev.

Čas južnega sadja
L ep eg a  m arčnega dne  vam  

g rem  v  k le t . D o b ro  je  n am reč  
vedeti, k a k o  k a j za loge , k a j t i 
svežega so č iv ja  še ne  bo k a r  
km a lu . H v a la  b o g u ! Z e lja  je  
še k a r  z a  n e ka jk ra t, tu d i n e 
k a j  k o z a rc e v  k u m a r ic  in  
k o m p o ta  je  še  n a jt i. J a b o lk a  
so  u ve la  in  n ič  k a j  lepega v i
deza, z a  k o m p o t in  za  s ilo  
bodo  še ka r. T ako  s i m is lim :  
»Ja, za  n a s  na d e že li bo  še  
k a r  n e ka ko , ubog i t is t i, k i  
m o ra jo  vse k u p it i.«  M u lc a  
m e p o m e n lj iv o  bu ta ta , da bo  
dan  žena  in  n a j v en d a r g re 
m o  n a b ra t  k a k šn e  zv o n čke  
in  d ru ge  ro žce  za  m am ico . 
Z a  h e c  vzam em  s sabo  še  
nož, p a  grem o. Nabe rem o , 
vam  rečem , ce le  šope z v o n č 
kov, n o r ic , pod le ska , n e ka j 
ve trn ic , g lo b lje  v  go zdu  še  
te loha, da  o m ač icah  n e  g o 
vo rim . O b  p o v ra tk u  se  p r i 
d ru ž im  še  m n o ž ic i sosedov, 
k i  n a b ira jo  reg ra t, n abe rem o  
ga, o c v ir k i še  tu d i n is o  p o š li, 
da bom o  im e li špehovo  s o la 
to. D a n  žena za  bogove vam  
p ra v im , p a  še v ita m in i so  
zraven . V ita m in i se p r id r u ž i-

jo  t is t im  i z  pu stnega  h rena , 
p a  rec ite , da nam  n i dobro.

*  *  *

D ru g a če  in  p redvsem  hu je  
je  v  b e li L ju b lja n i,  tam  n i  
ze lja  in  k ro m p ir ja , p a  z v o n č 
k o v  in  n o r ic , v itam in e  je  tre 
ba  k u p it i.  Pom aranče , m a n 
da rin e , lim one , k iv i  in  b a n a 
ne, z a  dan  žena p a  nage ljčke , 
o rh ide je , p a  ir is e  in  k l iv ije ,  
z v e če r p a  m a lo  ra d ič a  
z  o ljem , ha, d o b i p a  se že  tu d i 
m a jn iš k a  so la ta . » B en tisve -  
ca, od  k o d  j im  denar,«  s i 
s s l in a m i v  u s tih  m is lim .

*  *

Š e  dobro , da im am o  p a r la 
m ent, k je r  se o z e lju  in  ra d i-  
ču, u v e lih  ja b o lk a h  in  n a p e 
t ih  p o m a ran čah  dogovo rim o . 
Č a s  sp re jem an ja  p ro ra ču n a  
je  nam reč. V  p a r la m e n tu  se  
tu d i m a s tijo  z  b a n an a m i in  
p o m a ran ča m i, č ep ra v  p r v i  
m in is te r  iz b ir a  p r im e rn o  
o rod je ; n e  vem, a l i  za  tro še 
n je  gno ja  a l i  m etan je  dena rja  
v  zg rešene  na ložbe .

•  •  •

*  *  *

Ja , v  L ju b l ja n i d e lijo  n a š  
de n a r v  o b l ik i  p o m a ran č , re -  
ž e lj  m en i, re ž e lj teb i. N am , 
v  sa v in jske m  p a r la m e n tu , p a  
uve le  in  n ag rb an čene  ja b o l-  
ke. P a  pove jte , če la h k o  le p o  
ra z d e liš  uve lo  in  su ho  ja b o l
ko . N o ž  n ič  k a j  n e  odreže, 
p o d  n jim  se s v a ljk a  in  va lja .

S v a ljk a l i  p a  sm o tu d i p o 
s la n c i p r i  sp re jem an ju  o b 
č in skega  p ro ra ču n a . S v a lj 
k o v  je  n a m re č  v e lik o , ja b o l
k o  p a  sam o eno, o k o l i  k a te 
rega se v rs t ijo  vsa več ja  d o 
ga ja n ja  v  s k u p š č in i v  m arcu . 
Ja b o lk o  je  treba  sp re je t i 
v  m arcu , če ne  bo zg n ilo .

*  *  *

Če bog  da in  še n a p re j 
ostanem  v  p a r la m e n tu , b i ž e 
le l, da b i d ru go  le to  ob  v e l ik i  
n o č i v  n a š i d o l in i  v  p a r la 
m en tu  d e l i l i  p o m a ran če , če  
n e  vsa j m and a rin e . P a  vese lo  
na v itam ine , re g ra t  in  hren.

Optika Salobir v Levcu
»Redki so še primeri takšnega podviga, kot ga je zmogla 

družina Salobir z izgradnjo sodobnih poslovnih prostorov. 
Vesel sem tudi, da se nadaljuje tradicija uspešnih poslovnežev,« 
je na svečanosti dejal predsednik občinske skupščine Milan 
Dobnik.

Optika Salobir, ki je imela poslovne prostore v Žalcu, se je 
preselila v Levec, kjer ima poleg proizvodnje okvirjev za očala 
tudi sodobno optiko. Tako lahko na enem mestu opravite zdrav
niški pregled in naročite tudi očala.

Na slovesnosti, ki se je je udeležilo veliko poslovnih sodelav
cev, je nastopila priznana pevka zabavne glasbe Tereza Keso- 
vija.
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Domači gostje- rešitelji turi;
Med pripravami na novo tu

ristično sezono je predsednik 
slovenskega predsedstva Mi
lan Kučan sprejel predstavni
ke Turistične zveze Slovenije. 
Beseda je tekla o težavah, 
v katerih se nahajajo društva, 
in o nalogah, ki jih bo treba 
opraviti zato, da se bodo turi
sti začeli vračati v Slovenijo.

Turistična zveza načrtuje za 
letošnje leto veliko akcijo čiš
čenja Slovenije in že tradici
onalno ocenjevanje najbolj 
urejenih krajev. Slovenija ima 
velike možnosti za turistični 
razvoj. Te možnosti morajo 
postati naš način življenja. 
Spremeniti moramo miselnost 
na vseh področjih, da bo Slo
venija vama dežela, s stabilni
mi gospodarsko-socialnimi 
razmerami in s pravilno stra
tegijo turizma kot pomembne 
gospodarske veje. Poleg na
ravnih danosti moramo skrbe

ti za kakovostno turistično po
nudbo. In kaj imamo v Savinj
ski dolini? Marljiva turistična 
dmštva in lepo urejene kraje 
(Braslovče, Žalec, Polzela, Re
čica ob Savinji), ki so lani 
v ostri konkurenci dosegli za
vidljiva mesta v tekmovanju 
TZS. Ponovno smo se znašli 
pred novimi izzivi za letošnje 
ocenjevanje, ko želijo biti vsi 
najboljši. Bomo lahko to pono
vili? Da! Le s skupnimi močmi 
lahko uspemo. Bomo tudi slož
ni? Ali bomo vlekli vsak na 
svoj konec? Tega si ne želimo. 
Turizmu namenjena sredstva 
moramo pravilno uporabiti za 
popestritev turistične ponud
be. Prvenstveno je to urejanje 
naših krajev, kjer živimo in 
kjer privoščimo kakšno udob
no urico ali kar cel dan tudi 
gostom, če ne tujim, pa vsaj 
domačim. Domači gost bo tudi 
najdragocenejši gost, če dru

gih ne bo. Sicer pa bomo vsi 
primorani še bolje spoznavati 
našo deželo, ki nam je tako 
blizu. Marsikatero morje in 
otoki bodo predaleč. Tu pa se 
nam ponuja Savinjska dolina 
in vabijo Savinjske gore.

Sprejemamo izzive v akciji 
čiščenja Savinjske doline, za 
čim boljšo ureditev naših kra- . 
jev za prihajajoče goste, pa tu
di pri organizaciji prireditev, 
ki jih ne smemo opustiti. Še 
posebej ne smemo pozabiti na 
40. mednarodni hmeljarski 
kongres, ki bo v začetku avgu
sta. Strniti moramo prizade
vanja organizatorja, krajevnih 
skupnosti, turističnih društev 
in vseh, ki lahko pripomorejo 
k uspehu prireditve, in to ta
koj, da ne bo prepozno. Prego
vor, da je v slogi in številčnosti 
moč, pa tudi uspeh, ni odveč.

Srečko Meh

Spoštovani
starši!

Vabimo vas na drugo preda
vanje v okviru šole za starše 
z naslovom Pot k otroku, ki 
bo v petek, 27. marca ob 17. 
uri v predavalnici št. 7 na UPI 
ljudski univerzi Žalec. Preda
vala bo prof. Magda Juvan.
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AKCIJSKA PRODAJA 
PROIZVODOV 

PO GROSISTIČNIH CENAH 
od 27 . do 3 1 . m arca

v t ° p / c

c a f f  e

Proizvodnja 
in prodaja kave

Žalec,
Šlandrov trg 34a 

telefon: 063/714-285

TURISTIČNA AGENCIJA 
63310 ŽALEC -  Šlandrov trg 34

Telefon: (063) 713-186

PRVOMAJSKE
POČITNICE

od 24. aprila 
do 3. maja 1992

SAMI SE ODLOČITE, KATERE DNEVE BOSTE PREŽIVELI 
Z NAMI.
•  na morju -  PORTOROŽ, PIRAN, ANKARAN, POREČ, 
UMAG, NOVI GRAD
•  v zdraviliščih
•  TUNIS IN TUNIŠKI MINI SAFARI
•  ŠPANIJA -  letalo, avtobus
•  izleti za zaključene skupine

Veselimo se srečanja z vami

ČISTILA
-  pralni prašek »OSKAR« 3/1 145,10 SLT/kg
-  pralni prašek »EVEREST« 3/1 155,20 SLT/kg
-  pralni prašek »AVA« 3/1 156,40 SLT/kg

ZELENJAVA V KISU -  ETA KAMNIK
-  KUMARICE 650 g 50,40 SLT
-  RDEČA PESA 650 g 45,20 SLT
-  PAPRIKA FILETI-BELI 650 g 68,30 SLT
-  PAPRIKA FILETI-RDEČI 650g 68,30 SLT

VINO
-  NAMIZNO RDEČE 1/1 58,30 SLT
-  NAMIZNO BELO VINO 1/1 63,80 SLT
-  BELO VINO »JANEZ« 1/1 60,50 SLT
-  RDEČE VINO »JANEZ« 1/1 58,30 SLT

ODLOČITE SE  ZA PR A VI NAKUP -  
ODLOČITE SE  ZA NAMO ŽALEC IN LEVEC!


